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COMMISSION DE L'INTÉRIEUR, 
DE LA SÉCURITÉ, DE LA 

MIGRATION ET DES MATIÈRES 
ADMINISTRATIVES 

COMMISSIE VOOR 
BINNENLANDSE ZAKEN, 

VEILIGHEID, MIGRATIE EN 
BESTUURSZAKEN 
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MARDI 21 DÉCEMBRE 2021 

 

Après-midi 

 

______ 
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DINSDAG 21 DECEMBER 2021 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend om 14.05 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 

Depoortere. 

La réunion publique de commission est ouverte à 14 h 05 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 

 

Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la 

reproduction exacte des textes déposés par les auteurs. 

De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 

uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
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- Eva Platteau aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De actie van het personeel 

van Fedasil op 10 december" (55023274C) 

- Eva Platteau aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De screening van 

potentiële NBMV's in het kader van de opvang" (55023275C) 

- Theo Francken aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De asielcrisis" 
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kortgedingprocedures aangespannen door asielzoekers" (55023554C) 

- Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De hotelopvang 

van asielzoekers" (55023556C) 

- Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De aanhoudende 

opvangcrisis" (55023563C) 

- Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De opvang van 

NBMV's" (55023570C) 

- Ben Segers aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De verhoogde opvangnood 

in Nederland en de voorspellingen in België" (55023595C) 

- Ben Segers aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De problemen in de 

opvang" (55023602C) 

- Ben Segers aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De problemen in de opvang 
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(vervolgvraag)" (55023603C) 

01 Débat d'actualité sur la crise de l'accueil et questions jointes de 

- Greet Daems à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La persistance de la crise de 

l'accueil" (55023088C) 

- Eva Platteau à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'état de la situation en ce 

qui concerne la crise de l'accueil à Fedasil" (55023273C) 

- Eva Platteau à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'action menée par le 

personnel de Fedasil le 10 décembre" (55023274C) 

- Eva Platteau à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les tests auxquels sont 

soumis les MENA potentiels dans le cadre de l'accueil" (55023275C) 

- Theo Francken à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La crise de l'asile" 

(55023299C) 

- Hervé Rigot à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La manifestation contre les 

effets de la crise d’accueil" (55023436C) 

- Hervé Rigot à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le défaut de droit d’accueil 

des MENA" (55023437C) 

- Hans Verreyt à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le centre d'accueil pour 

demandeurs d'asile de Boom" (55023515C) 

- Kattrin Jadin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le centre d’accueil de 

Glons" (55023536C) 

- Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les actions en 

référé introduites par des demandeurs d'asile" (55023554C) 

- Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'hébergement 

des demandeurs d'asile dans des hôtels" (55023556C) 

- Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La crise de l'accueil qui 

persiste" (55023563C) 

- Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'accueil des MENA" 

(55023570C) 

- Ben Segers à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les besoins accrus en 

capacité d’accueil aux Pays-Bas et les prévisions pour la Belgique" (55023595C) 

- Ben Segers à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les problèmes au niveau de 

l'accueil des réfugiés" (55023602C) 

- Ben Segers à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les problèmes au niveau de 

l'accueil des réfugiés (question de suivi)" (55023603C) 

 

01.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

de staatssecretaris, het is wat uit de media verdwenen, maar de 

tragiek die zich voor het Klein Kasteeltje afspeelt, duurt voort. De 

situatie sleept nu al bijna twee maanden aan. Elke dag overnachten 

mensen op straat om hun plaats in de rij niet te verliezen. Elke dag 

wordt opvang aan mensen geweigerd. Vanochtend werden er weer 

90 mensen geweigerd en dat terwijl het vriest. Die mensen hebben 

recht op opvang. 

 

Vaak gaat het om meer dan 90 personen. Soms worden meer dan 

100 of 200 mensen op die manier door uw beleid in de steek gelaten 

aan de poorten van het aanmeldcentrum. Dan zijn er nog de mensen 

die binnen zijn geraakt en die werden geregistreerd, maar die nog 

geen opvang krijgen omdat er geen plaats is en zij een datum ver in 

de toekomst krijgen voor een eerste interview. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, wanneer zal deze erbarmelijke situatie 

worden beëindigd? Bij Defensie zouden 5.800 tijdelijke 

opvangplaatsen worden gecreëerd. Hoeveel zijn er dat vandaag al? 

Wanneer zullen de resterende plaatsen worden geactiveerd? Over 

welke centra hebben we het dan concreet? 

 

U ziet gehele centra die als bufferplaatsen moeten dienen als een 

01.01  Greet Daems (PVDA-

PTB): La tragédie qui se déroule 

devant le Petit-Château se 

prolonge depuis près de deux 

mois déjà. Des gens passent la 

nuit dans la rue pour ne pas 

perdre leur place dans la file. 

Chaque jour, il y en a qui sont 

refusés.  

 

Quand cette situation dramatique 

cessera-t-elle? Combien de places 

d'accueil supplémentaires ont déjà 

été créées? Comment les 

conditions de travail du personnel 

de Fedasil seront-elles 

améliorées? Le bourgmestre de 

Bruxelles offre une centaine de 

places d'accueil et met des 

chambres d'hôtel à la disposition 

de demandeurs d'asile pour les 

protéger contre le froid. Le 

gouvernement fédéral 
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structurele oplossing voor de opvang. Nochtans komt er bij elke 

activering een zeer grote druk te staan op de vaste en de nieuwe, 

tijdelijke werknemers. Daarbij boet ook de opvang aan kwaliteit in. 

Betekent dit niet dat uw oplossing ook een crisismodel is? Zult u 

tegemoetkomen aan de eisen van de werknemers van Fedasil voor 

betere arbeidsomstandigheden en een menswaardige opvang? Hoe 

zult u betere arbeidsvoorwaarden realiseren met een krimpend 

budget wat de lonen betreft? 

 

Tot slot, als reactie op het laattijdig reageren van de regering heeft de 

burgemeester van Brussel besloten om zelf opvangplaatsen te 

creëren in samenwerking met Fedasil. Het gaat om een honderdtal 

plaatsen. Daarnaast heeft hij ook tijdelijk hotelkamers ingezet om 

asielzoekers te beschermen tegen de winterkou. Zullen de kosten 

hiervan voor de regering zijn? Het is immers de federale regering die 

bevoegd is voor de opvang van asielzoekers. 

 

indemnisera-t-il ces coûts?  

 

01.02  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Meneer de staatssecretaris, 

 

Ook in de tweede week van december bleef de opvangcrisis 

aanslepen. Graag had ik een  stand van zaken gekregen hierover.   

 

Hoeveel bijkomende reguliere plaatsen werden er geopend tijdens de 

laatse weken? En op welke locaties? 

Hoeveel noodopvangplaatsen werden er in gebruik genomen? En op 

welke locaties? 

Hoeveel mensen hebben de nacht nog op straat moeten 

doorbrengen? 

Wat is de situatie in de buurlanden (Duitsland, Nederland, 

Frankrijk)?Heeft u cijfers van de bezettingsgraad van het 

opvangnetwerk in de buurlanden? 

 

Op vrijdag 10 december was er een actie aan uw kabinet om de 

aanhoudende opvangcrisis aan te klagen. Naast 

middenveldorganisaties waren er ook medewerkers en directieleden 

van Fedasil present. Eén van de deelnemers getuigde in de krant: 

“Wij hebben geen cultuur van staken of van lawaaimaken. Maar dit is 

de crisis te veel. Iedereen is uitgeput, er groeit gelatenheid. Dat is 

dramatisch.” 

De actievoerders klaagden het jojobeleid aan van vorige regeringen 

waarbij bijkomende plaatsen telkens weer gesloten worden tot de 

volgende opvangcrisis zich weer aandient. De oplossing hiervoor zijn 

de bufferplaatsen die deze regering wil creëren. Helaas zijn die 

plaatsen niet op één-twee-drie voorhanden. 

Maar de Fedasil-medewerkers die actie voerden, klaagden ook de 

grote werkdruk aan en het gebrek aan gunstige arbeidsvoorwaarden 

om nieuw personeel te kunnen aantrekken. Op sommige plaatsen 

moet er gewerkt worden met vrijwilligers van het Rode Kruis omdat er 

niet voldoende personeel beschikbaar is. Een ander probleem is dat 

de uitstroom uit asielcentra stokt door achterstand bij het CGVS. 

Meneer de staatssecretaris, 

welke maatregelen gaat u nemen na deze noodkreten van het 

Fedasil-personeel? 

 

Niemand zou op straat moeten slapen, maar zeker minderjarigen 

moeten onmiddellijk asiel kunnen aanvragen én opgevangen kunnen 

worden. Het beleid geeft daarom voorrang aan minderjarigen wegens 

hun kwetsbaarheid. Nochtans werden de afgelopen weken ook 

01.02  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): La crise de l'accueil 

s'éternise. Quel est l'état 

d'avancement de ce dossier? 

Combien de places 

supplémentaires ont été créées? 

Combien de personnes doivent 

passer la nuit dans la rue? Quelle 

est la situation dans les pays 

voisins? 

 

Le 10 décembre dernier, des 

organisations de la société civile 

ont mené avec les collaborateurs 

et les membres de la direction de 

Fedasil une action pour dénoncer 

la crise de l'accueil, la politique du 

yoyo menée par les 

gouvernements précédents et 

l'importante charge de travail. 

Quelles mesures le secrétaire 

d'État prendra-t-il à cet égard? 

 

Quelles initiatives prendra-t-il à la 

suite des informations qui nous 

sont parvenues concernant des 

mineurs qui ont dû passer la nuit 

dans la rue?  
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minderjarigen geweigerd. Een deel van de verklaring is dat de 

leeftijdsinschatting gebrekkig gebeurt. De officiële leeftijdstest door 

DVZ duurt een tijdje, waardoor men genoodzaakt is ‘op het zicht’ te 

bepalen wie wel of niet minderjarig is in de rij aan het Klein Kasteeltje. 

Het is duidelijk dat deze werkwijze verre van betrouwbaar is. 

Bovendien is de officiële leeftijdstest ook niet zonder problemen (zoals 

al werd aangeklaagd door het Platform Kinderen op de Vlucht). 

 

Meneer de staatssecretaris, 

Welke maatregelen heeft u genomen n.a.v. de berichten over 

minderjarigen op straat? 

Hoe zal u ervoor zorgen dat geen enkele minderjarige opvang wordt 

geweigerd? 

 

01.03  Hervé Rigot (PS): Monsieur le président, tout d'abord, j'en 

profite pour signaler que je n'ai pas la traduction. Peut-être est-ce dû 

à un problème technique. Ce n'est pas bien grave car je comprends 

très bien le néerlandais mais je constate tout de même, si je ne me 

trompe, que la traduction n'est pas présente à l'instant. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, je reviens sur deux questions que 

j'avais posées à l'époque. 

 

Ma première question concerne la situation des mineurs non 

accompagnés (MENA). Comme vous le savez, je suis 

particulièrement inquiet par leur situation. C'est d'ailleurs la raison 

pour laquelle j'ai sollicité de la commission de l'Intérieur de mettre en 

œuvre des auditions qui auront lieu le 11 janvier et le 25 janvier 

prochains pour refaire un état des lieux de la situation des MENA. 

 

Je reviens ainsi sur la situation qu'on a connue le 8 décembre 2021, 

date à laquelle une quinzaine de MENA n'ont pas été accueillis par 

Fedasil. Entre-temps, votre collègue, le ministre de la Justice, m'a 

informé que tout était rentré dans l'ordre et qu'ils avaient pu être 

accueillis. Quoi qu'il en soit, cela pose question. C'est la première fois 

depuis la crise de 2015 que des MENA se retrouvaient ou risquaient 

de se retrouver à la rue. 

 

La saturation du réseau d'accueil n'est pas une surprise. On le 

constate depuis plusieurs mois déjà. Fedasil est en défaut de droit 

d'accueil depuis plusieurs semaines. 

 

Dans le cadre de la présentation de votre note de politique générale, 

vous évoquiez le mois de février comme délai pour que la question 

prioritaire de l'accueil des MENA soit traitée en CIM. Comme je vous 

l'ai déjà dit, c'est évidemment beaucoup trop tard. C'est important de 

la traiter en CIM mais cette situation a lieu maintenant. L'hiver est là et 

des jeunes sont en ce moment à la rue. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, quel est votre plan d'action pour que 

Fedasil soit en mesure d'assumer son obligation d'accueil des 

MENA? C'est une obligation absolue. Quand organiserez-vous une 

concertation en urgence et prendrez-vous des actions concrètes pour 

permettre l'accueil des mineurs laissés à la rue? Ce sont des 

personnes vulnérables dont l'intérêt doit être pris en considération 

maintenant. Il faut agir! 

 

En ce qui concerne la situation générale du réseau, Médecins du 

01.03 Hervé Rigot (PS): Op 

8 december werd er een vijftiental 

NBMV's niet opgevangen door 

Fedasil. Uiteindelijk werd er 

weliswaar een oplossing 

gevonden, maar het was de eerste 

keer sinds de opvangcrisis in 2015 

dat er niet-begeleide minderjarigen 

op straat dreigden te belanden. 

Fedasil biedt al meerdere weken 

niet de opvang die die instantie 

zou moeten bieden. U hebt 

verklaard dat de prioritaire kwestie 

van de opvang van de NBMV's in 

februari tijdens de IMC besproken 

zou worden. Dat is veel te laat! 

 

Hoe zult u Fedasil ertoe 

verplichten zijn 

verantwoordelijkheid op het stuk 

van de opvang van NMBV's op te 

nemen? Wanneer zult u het 

dringende overleg organiseren en 

actie ondernemen om ervoor te 

zorgen dat de minderjarigen die op 

straat zijn blijven staan 

opgevangen worden?  

 

Al maanden stelt het personeel 

van Fedasil alles in het werk om 

de personen die internationale 

bescherming aanvragen op te 

vangen, maar de middelen zijn 

uitgeput. De stad Brussel heeft 

hotelkamers moeten huren om 

voor een menselijke opvang te 

zorgen voor de personen die aan 

hun lot overgelaten werden en 

geen verzoek tot internationale 

bescherming meer kunnen 

indienen in het centrum waar ze 

aangekomen waren. Volgens 

CIRÉ zou men elke dag 30 à 200 

personen op straat laten staan. 
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monde, la Plate-forme citoyenne de soutien aux réfugiés et les 

membres du personnel de Fedasil ont manifesté devant votre cabinet. 

C'est une action symbolique mais un symbole fort et important car le 

personnel de Fedasil met tout en œuvre depuis des mois avec une 

énergie incroyable pour accueillir les demandeurs de protection 

internationale. Ils sont arrivés au bout de leurs efforts, au bout de 

leurs moyens. Aujourd'hui, ils demandent des moyens 

supplémentaires. 

 

La Ville de Bruxelles a dû louer des chambres d'hôtel pour assurer 

une gestion humanitaire aux laissés-pour-compte qui ne peuvent plus 

introduire leur demande de protection internationale au centre 

d'arrivée. Le CIRÉ, quant à lui, estime que 30 à 200 personnes sont 

actuellement laissées à la rue chaque jour. Certaines familles avec 

enfants et des MENA ne seraient pas accueillis. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, confirmez-vous le défaut d'accueil pour 

la plupart des demandeurs de protection internationale? 

 

Combien sont-ils laissés sans solution d'accueil chaque jour? 

Combien de personnes vulnérables et de mineurs ne sont-ils pas 

accueillis quotidiennement? 

 

Il y a aussi l'urgence humanitaire de ne laisser personne en rue 

durant l'hiver. Il gelait ce matin et il gèlera ces prochains jours. Les 

conditions seront dantesques. 

 

Quel dispositif d'urgence prévoyez-vous? Qu'est-il aussi prévu pour 

les familles avec enfants, les malades et les personnes handicapées? 

J'espère que vous m'apporterez des réponses qui démontreront une 

réaction rapide et immédiate même si, monsieur le secrétaire d'État, 

je suis conscient que ce que vous avez à gérer aujourd'hui n'est pas 

chose aisée et que vous y mettez beaucoup d'engagement. 

 

Gezinnen met kinderen en 

NBMV's zouden niet opgevangen 

worden.  

 

Bevestigt u dat er geen opvang 

geboden wordt aan personen die 

daarop aanspraak maken?  

 

Hoeveel minderjarigen en kwets-

bare personen worden er dagelijks 

niet opgevangen?  

 

Er is ook de humanitaire urgentie 

om niemand in barre winterse 

omstandigheden op straat te laten. 

 

In welke noodmaatregelen voorziet 

u, ook voor gezinnen met 

kinderen, zieken en 

gehandicapten? Ik hoop op een 

snel en onmiddellijk antwoord, ook 

al, mijnheer de staatssecretaris, 

ben ik me bewust van de omvang 

van de taak en van het feit dat u er 

hard aan werkt. 

 

01.04  Hans Verreyt (VB): Mijnheer de staatssecretaris, mijn vraag 

heeft een licht andere insteek dan die van de voorgaande spreker. 

Overal in ons land worden nieuwe asielcentra geopend, wat 

onlosmakelijk verbonden is met het non-beleid van de regering op 

migratievlak. Ondanks herhaalde waarschuwingen van mijn partij is 

dit land regelrecht in een nieuwe asielcrisis geslaapwandeld. Na de 

coronadip is dit land opnieuw de topbestemming voor allerlei illegale 

en legale migratie vanuit alle windstreken. De cijfers spreken een 

duidelijke taal. Als we zo doorgaan, overtreffen we 2019 en dreigen 

we zelfs zoals in 2015, met de grootste asielcrisis ooit, een dijkbreuk 

mee te maken. 

 

Ook in de gemeente Boom wordt of werd – dat is wat onduidelijk – 

een nieuw asielcentrum gepland in het voormalig belastingskantoor. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, hoe verliep de communicatie tussen u 

en het lokaal bestuur? Is het normaal dat de informatie aan de 

bevolking moet verlopen via een partijpolitiek pamflet van de 

burgemeester of een korte quote van uzelf in een politiek 

praatprogramma? Is de inplanting van een groot asielcentrum 

gewenst in een gemeente die nu reeds heel veel problemen 

samenhangend met een sterke vervreemding, te bekampen heeft? 

Waarom wordt dat zonder enig overleg met de Boomse bevolking 

ingepland? 

01.04  Hans Verreyt (VB): 

L'ouverture partout dans notre 

pays de nouveaux centres d'asile 

constitue le symbole de la non-

politique de ce gouvernement. Les 

chiffres sont sur le point de 

dépasser ceux de 2019 et nous 

risquons de vivre une situation 

catastrophique comme en 2015. À 

Boom également, il est actuelle-

ment question de l'ouverture d'un 

nouveau centre d'accueil dans les 

anciens locaux du bureau des 

contributions.  

 

Comment la communication 

relative à ce dossier s'est-elle 

déroulée entre le secrétaire d'État 

et les pouvoirs locaux? Cette 

implantation est-elle bien 

raisonnable? Que pense de 

secrétaire d'État de l'information 

de la population locale? Quel 

budget est prévu pour financer la 
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Hoeveel werd er gebudgetteerd voor het ombouwen van het 

verouderde belastingskantoor tot een leefbaar asielcentrum? 

 

transformation de ce bureau des 

contributions? 

 

01.05  Kattrin Jadin (MR): Monsieur le président, monsieur le 

secrétaire d'État, comme évoqué lors de ma dernière intervention, 

l'ancien site militaire de Glons accueille actuellement un centre ouvert 

d'accueil d'une capacité d'environ 250 migrants dans une première 

phase et un nombre supplémentaire de personnes dans une phase 

ultérieure. 

 

Alors que la commune de Bassenge n'avait pas été concertée 

auparavant et ne disposait pas d'informations, la communication entre 

les membres du personnel de Fedasil et ceux de la commune se fait 

à présent d'une manière hebdomadaire. Après de nombreuses 

réunions, la commune de Bassenge a émis la suggestion d'occuper 

également la partie du site non utilisée par Fedasil par des bureaux 

loués à des PME, ou par exemple des producteurs locaux. Cette 

nouvelle initiative permettrait d'intégrer davantage le centre d'accueil 

et de dynamiser les lieux à long terme. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, est-il envisageable de mettre en œuvre 

ce nouveau plan proposé par la commune de Bassenge? Qui est le 

responsable qui prendra la décision finale concernant ce projet? 

 

Quand la capacité des 200 places prévues pour la première phase 

sera-t-elle atteinte? Quand la deuxième phase sera-t-elle lancée? 

Combien de personnes seront-elles admises dans ledit centre?  

 

01.05  Kattrin Jadin (MR): De 

voormalige militaire site van Glons 

is omgevormd tot een open 

opvangcentrum voor 

250 personen. De gemeente 

Bitsingen heeft het idee geopperd 

om het deel van de site dat niet 

door Fedasil gebruikt wordt, te 

verhuren als kantoorruimte voor 

kmo's of om er lokale producenten 

in onder te brengen.  

 

Is dat plan van de gemeente een 

haalbare kaart? Wie neemt de 

eindbeslissing? Hoeveel personen 

zullen er in de tweede fase in het 

centrum opgevangen kunnen 

worden?  

 

01.06  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, 

monsieur le secrétaire d'État, cela fait maintenant plus de deux mois 

que des centaines de personnes dorment chaque nuit dans la rue – la 

nuit dernière, les températures étaient proches de zéro degré –, faute 

de pouvoir déposer une demande d’asile au Petit-Château, où le 

personnel est tout aussi saturé que l’espace disponible. Vous le savez 

car vous avez rencontré les membres du personnel, qui sont épuisés. 

Il y a une dizaine de jours, nous lisions dans la presse qu’une 

quinzaine de mineurs étaient face à une porte close et avaient dû 

rester dans la rue. Il y a quelques jours, un homme faisait un malaise 

dans la file et a dû être évacué. 

 

Je salue sincèrement le travail que vous faites car je sais que vous 

êtes au four et au moulin pour essayer de trouver une solution, mais 

le résultat et la réalité sont là: il reste des personnes qui dorment 

dehors à la veille de Noël. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, avez-vous contacté des communes en 

vue d'ouvrir des places d'urgence? Dans l'affirmative, lesquelles, et 

quelles sont les communes qui ont répondu? 

 

Avez-vous entrepris des démarches proactives pour augmenter le 

nombre d'initiatives locales d'accueil (ILA)? On sait qu'une des 

solutions passe par les ILA, de manière à vider les centres Fedasil 

existants pour ce qui concerne les publics les plus vulnérables. Quels 

sont les résulats? 

 

Il semble que la Région wallonne dispose encore de budget pour 

mettre en place des ILA? Avez-vous contacté les entités fédérées sur 

01.06  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Sinds twee maanden 

slapen er mensen op straat omdat 

ze in het Klein Kasteeltje geen 

aanvraag kunnen indienen, 

doordat het personeel daar het 

werk niet meer aankan en de 

maximale opvangcapaciteit bereikt 

is. Een vijftiental minderjarigen 

stond voor een gesloten deur en is 

op straat beland. U stelt alles in 

het werk om een oplossing te 

zoeken, maar nu is het bijna 

Kerstmis, en de problemen zijn 

nog steeds niet van de baan.  

 

Hebt u contact opgenomen met de 

gemeenten om plaatsen voor 

noodopvang te openen? Welke 

gemeenten zijn daarop ingegaan? 

Hebt u geprobeerd om het aantal 

LOI's te verhogen?  

 

Hebt u contact opgenomen met de 

deelgebieden over de 

minderjarigen die in gevaar 

verkeren? Worden er zoals in het 

verleden nog steeds hotels en 

kazernes voor de opvang 
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cette question et sur celle des mineurs en danger? Qu’est-ce qui est 

envisagé? 

 

Les solutions d’accueil dans les hôtels ou plutôt, encore plus 

important, dans des casernes sont-elles envisagées? Je n'entends 

pas la ministre socialiste de la Défense s'exprimer sur ce point. Or, 

cela a déjà été appliqué dans le passé. J'aimerais que ce soit encore 

le cas aujourd'hui. Je lance donc un appel à mes collègues. Allez-

vous reconsidérer ces options, ne fût-ce que pour quelques jours en 

attendant que d'autres places soient ouvertes? 

 

J'en viens à présent à ma deuxième question qui porte plus 

spécifiquement sur les mineurs étrangers non accompagnés (MENA). 

Je sais que cette question mobilise votre cabinet et votre travail de 

manière générale. Cependant, la semaine dernière, des MENA ont dû 

être pris en charge par la Plateforme Citoyenne de Soutien aux 

Réfugiés, une de ces grandes organisations de gauche qu'on critique 

tout le temps mais qui, en réalité, permet à des enfants de ne pas 

dormir dans la rue. C’était une première en Belgique. 

 

On constate qu'une large part de ces MENA sont des ressortissants 

afghans. Pourquoi? Parce que les décisions du Commissariat général 

aux réfugiés et aux apatrides (CGRA) sont suspendues pour le 

moment. Les 2 600 places réservées aux MENA sont très souvent 

occupées par des jeunes afghans qui ne peuvent pas être réorientés 

vers d’autres structures, faute de réponse. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, quelles solutions sont-elles envisagées 

pour garantir l’accueil de tous les MENA cette semaine et les 

suivantes? 

 

Quelle est selon vous la responsabilité des entités fédérées dans le 

dossier des MENA? On sait qu'il existe un flou dans notre lasagne 

belge sur cette question. Quelle est la répartition dans l’accueil entre 

les entités fédérées et le fédéral? Je sais qu'une première Conférence 

interministérielle Migration sur la question des MENA a eu lieu. Quels 

en sont les résultats? Quelles pistes ont-elles été envisagées?  

 

Parmi les places tampons que vous avez annoncées, quel 

pourcentage de ces places est-il prévu pour l’accueil des MENA? Vu 

que ce sont des questions chiffrées, je peux vous les adresser par 

écrit. 

 

Du personnel tampon est-il aussi imaginable? En effet, comme on 

peut le voir dans la crise actuelle, ce qui manque parfois, c'est 

davantage le personnel que les places. 

 

gebruikt?  

 

Sommige NBMV's werden door 

het burgerplatform opgevangen. 

Velen van hen zijn Afghanen 

aangezien de beslissingen van het 

CGVS momenteel opgeschort zijn 

en veel van de 2.600 voor NBMV’s 

bestemde plaatsen door die 

Afghaanse vluchtelingen 

ingenomen worden.  

 

Wat zijn de oplossingen om op 

middellange termijn alle NBMV's 

op te vangen? Welke taken zijn er 

voor de deelgebieden weggelegd? 

Wat heeft de eerste IMC over 

immigratie, die over de NBMV's 

ging, opgeleverd? Hoeveel 

bufferplaatsen zijn er voor de 

NBMV's? Wordt er ook in 

'bufferpersoneel' voorzien? 

 

01.07  Ben Segers (Vooruit): Mijnheer de staatssecretaris, afgelopen 

vrijdag 17 december 2021 tweette u over de opvang van die dag dat 

iedereen geregistreerd en opgevangen was en dat er niemand op 

straat bleef staan. Daarover was ik uiteraard heel erg opgetogen, 

maar ik ging er ook van uit dat dit betekende dat de situatie definitief 

verbeterd was en dat dit ook de volgende dagen en weken zo zou zijn.  

 

Ondertussen weten we dat gisteren 60 personen noch geregistreerd 

werden, noch opvang kregen. Vandaag gaat het over 65 personen. 

Wellicht had u daar niet op gerekend, anders had u vrijdag niet op die 

manier gecommuniceerd. Wat is er de voorbije dagen misgegaan? 

01.07  Ben Segers (Vooruit): 

Vendredi dernier, le secrétaire 

d'État a indiqué dans un tweet 

qu'au Petit-Château, chaque 

demandeur d'asile était enregistré 

et pris en charge. Dans l'intervalle, 

il est apparu hier que 60 

personnes n'avaient pas été 

enregistrées et étaient restées sur 

le carreau. Que s'est-il donc passé 

depuis le tweet du secrétaire 
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We weten immers dat er de voorbije weken vele honderden plaatsen 

gecreëerd zijn. Zitten die plaatsen dan nu al vol? Was er vandaag een 

probleem met de werking van het Klein Kasteeltje op het vlak van 

registratie? Speelt er soms nog iets anders? Ik weet het oprecht niet.  

 

Daarnaast zou ik graag ook een zicht krijgen op het geheel, op korte 

en middellange termijn. Daarvoor heb ik een aantal vragen ingediend.  

 

Wat zijn uw verwachtingen? Wat zeggen uw modellen nu? Zal de 

geplande opvang volstaan in de komende weken en maanden? Ik 

denk dat dit met wat cijferwerk wel ongeveer inschatbaar moet zijn. Ik 

weet ook wel dat u niet in de toekomst kunt kijken, maar met een 

minimum- en maximumscenario lijkt me wel dat er mogelijkheden 

zijn.  

 

Uiteraard is het ons uitgangspunt dat eenieder opvang nodig heeft, 

zeker gezien de winterse omstandigheden. Daarom mogen er wat ons 

betreft geen taboes gelden qua noodopvang, alvast niet voor de 

overgangsperiode tot de opening van structurele opvang. Daarvoor is 

het noodzakelijk een aantal zaken te weten te komen. Ik zou graag 

van u vernemen welke centra er momenteel precies op de planning 

staan. Hoeveel plaatsen bieden zij elk afzonderlijk exact? Wanneer 

worden zij precies geopend? 

 

Ik heb ook begrepen dat er best wel veel plaatsen zijn binnen al 

bestaande centra die op dit ogenblik niet geopend kunnen worden 

door personeelstekort. Over welke centra gaat het dan? Hoeveel 

plekken zullen er in de reeds geopende centra de volgende weken 

precies in gebruik kunnen worden genomen? Ik vind dat steeds 

bijzonder moeilijk. We gaan op zoek naar tien plaatsen hier en tien 

plaatsen elders, maar ondertussen zijn er honderden plaatsen in de al 

geopende centra die we niet kunnen gebruiken. Dan vraag ik me af 

voor welke centra momenteel precies de grootste problemen rijzen 

wat het invullen van de vacatures betreft. Ik heb begrepen dat dit 

vooral het geval is in West-Vlaanderen. Over welke vacatures gaat 

het daarbij in het bijzonder?  

 

Wat kunnen we nu precies doen om dit alles onder de aandacht te 

brengen? Ik heb begrepen dat er nu een bijzondere 

wervingscampagne lopende is, ook via sociale media. Hoe verloopt 

die precies en sinds wanneer loopt ze? Hoe worden de meest urgent 

in te vullen vacatures onder de aandacht gebracht?  

 

Ik merk bijvoorbeeld ook dat de vacatures van de partners online niet 

gecentraliseerd beschikbaar lijken te zijn. Is het mogelijk om daarvoor 

te zorgen?  

 

Wat zijn de verwachtingen qua hoeveelheid beslissingen in de 

volgende weken bij de Dienst Vreemdelingenzaken en het 

Commissariaat-generaal voor de Vluchtelingen en de Staatlozen 

gezien de coronaomstandigheden? Worden er aanzienlijk minder 

beslissingen verwacht? Welke impact zal dat hebben op het 

opvangnetwerk? Ik vermoed dat dit wat de negatieve beslissingen 

betreft toch wel gevolgen kan hebben. 

 

Veel hangt af van de zogenaamde delta, dus het verschil tussen de 

in- en de uitstroom in het netwerk. Hoe is dat in de voorbije weken 

geëvolueerd? Hoe zal dat in de volgende weken verder evolueren, 

d'État? À quoi s'attend-il à court et 

à moyen terme? L'accueil prévu 

suffira-t-il? 

 

Quels centres se chargeront de 

l'accueil d'urgence? Combien de 

places offrent-ils et quand seront-

ils ouverts? Quels centres 

connaissent un problème de 

manque de personnel? Comment 

la communication relative aux 

places libres s'organise-t-elle?  

 

Quelles sont les attentes 

s'agissant du nombre de décisions 

que prendront la semaine 

prochaine l'Office des étrangers 

(OE) et le Commissariat général 

aux réfugiés et aux apatrides 

(CGRA)? Quel impact ces 

décisions auront-elles sur le 

réseau de l'accueil? Combien de 

décisions le CGRA sera-t-il en 

mesure de prendre dans quelques 

mois, lorsqu'il sera pleinement 

opérationnel? Quelle est marge de 

réserve à l'OE et quelles sont les 

priorités? Est-il exact que la 

migration secondaire a 

sensiblement augmenté? 

 

Comment s'organise l'orientation 

vers l'accueil d'hiver pour les 

demandeurs d'une protection 

internationale lorsque le réseau 

est saturé? 

 

Quelles sont les prévisions s'agis-

sant des besoins à long terme? 

Une collaboration a-t-elle été mise 

en place au niveau européen? 

Quelles sont les prévisions pour 

2022? 
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uitgaande van een instroom zoals we die vandaag kennen? Rekening 

houdend met de centra die op de planning staan en de verwachtingen 

betreffende de output bij de DVZ en het CGVS de volgende weken en 

uitgaand van een instroom zoals we die vandaag kennen, zal de 

opvangcapaciteit de volgende weken dan volstaan? Welke precieze 

marge is er volgens een minimum- en een maximumscenario? 

 

Binnen een paar maanden zal het CGVS wellicht op volle kracht 

kunnen werken. Is het mogelijk om daarvan een inschatting te 

maken? Hoeveel beslissingen per week of per maand zullen er dan 

ongeveer kunnen worden genomen? Vanaf wanneer? Wat zal er de 

volgende weken gebeuren indien de capaciteit niet blijkt te volstaan, 

zoals vandaag en gisteren het geval was? Wordt dat ook verder 

voorbereid om op z'n minst tijdens die overgangsperiode in 

noodopvang te voorzien?  

 

Wanneer de opvang volzet is en er gerekend wordt op de 

winteropvang voor verzoekers van internationale bescherming, hoe 

gebeuren in dat geval de toeleiding en de opvolging daarvan? Hoe 

wordt er verzekerd dat men effectief ook in de winteropvang belandt? 

 

Kunt u meer informatie verstrekken over de werkvoorraad bij de DVZ? 

Wat zijn de profielen? Wat zijn de prioriteiten? Hoe evolueren die en 

welke impact heeft dat op de opvang? 

 

Zoals ik u bij de bespreking van de beleidsnota al heb voorgelegd, valt 

het me altijd op dat er wordt gezegd dat de secundaire migratie 

aanzienlijk is gestegen. Ik kan dat echter niet direct terugvinden in de 

cijfergegevens. Volgens de statistieken van de DVZ zijn er 

bijvoorbeeld 242 Dublinbeslissingen genomen in oktober. Dat is 

ongeveer 11,5 %. Dat percentage lijkt ongeveer stabiel te zijn. 

Waarom stijgt dat percentage niet? Is het dan bijvoorbeeld niet nodig 

om de Dublincel bij de DVZ te versterken? Gebeurt dat al? Wat zijn 

de plannen?  

 

Ik heb ten slotte gelezen wat er nu in Nederland gebeurt. Daar wordt 

voorspeld dat er 6.000 opvangplaatsen meer nodig zullen zijn in 2022. 

 

Daar houdt men onder andere rekening met een gestegen instroom 

ten opzichte van de voorbije jaren, maar ook met de problemen op de 

woningmarkt. 

 

Ik vraag mij af of wij ook voorspellingen op de langere termijn hebben. 

Op basis van welke modellen worden die gemaakt? Wordt er ook op 

Europees niveau samengewerkt? Worden er ook specifieke 

voorspellingen met betrekking tot de secundaire stromen gemaakt? 

Hoe flexibel zijn die voorspellingen? Over welke periode worden ze 

aangepast? Zijn er ook procedures om noodsignalen te signaleren? 

 

Wat zijn de concrete voorspellingen voor 2022? Zullen er meer 

opvangplaatsen nodig zijn? Zijn er ter zake verschillende scenario's 

en plannen voor contingency beschikbaar? 

 

01.08  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de staatssecretaris, er 

is in dit land eigenlijk geen opvangcrisis, maar een massamigratie-

crisis. Ik ga de brede argumenten daarvoor niet opnieuw aanhalen, 

daarvoor verwijs ik naar mijn uitgebreide uiteenzettingen met 

betrekking tot de beleidsnota. Straks zullen we het daarover 

01.08  Dries Van Langenhove 

(VB): Il n'y a pas de crise d'accueil 

dans notre pays, il y a une crise de 

la migration. Mon parti l'a déjà 

suffisamment démontré dans 
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ongetwijfeld opnieuw hebben. 

 

Ik wil wel nog de aandacht op twee belangrijke punten vestigen. Het 

eerste punt is de hotelopvang van asielzoekers en het gigantische 

aanzuigeffect dat daarvan zal uitgaan. Naar aanleiding van de 

zoveelste onmiskenbare asielcrisis waarmee dit land wordt 

geconfronteerd, duikt weer de piste van opvang van asielzoekers in 

hotels op. Onder meer uw groene coalitiepartner sprak zich daarvoor 

in het verleden al een aantal keren uit. Tot heden hebt u zich 

daartegen uitgesproken en terecht, omdat dit inderdaad tot een 

aanzuigeffect zou leiden, wat de problematiek alleen maar groter zou 

maken. 

 

Ondertussen maakte de stad Brussel, hoewel die ter zake niet echt 

bevoegd is, bekend 100 plaatsen in hotels te huren voor de al dan niet 

tijdelijke opvang van asielzoekers. Eén en ander gebeurt met 

omkadering door de ngo's Artsen Zonder Grenzen en het Brussels 

platform BXL Refugees, dat in tegenstelling tot wat de naam doet 

vermoeden vooral bezig is met het faciliteren van illegaliteit en niet 

met het faciliteren van vluchtelingen. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, werd u door Brussel op voorhand van 

het initiatief in kennis gesteld? Heeft men met u overleg gepleegd? Is 

in een financiële of andere bijdrage voorzien door de federale 

overheid voor dit Brusselse initiatief? Hebt u zicht op eventuele 

plannen van Brussel om dit initiatief verder uit te breiden? 

 

Terwijl u zich uitspreekt tegen asielopvang in hotels, maakt Brussel er 

langs een omweg dus toch werk van en gaat daarmee in tegen uw 

beleid. Hoe beoordeelt u dit Brusselse initiatief? Gaat Brussel hiermee 

zijn boekje te buiten? Vreest u niet dat van dit initiatief een door u en 

ons gevreesd aanzegeffect zal uitgaan? Hebt u in dat kader reeds uw 

afkeuring laten blijken? Bent u bereid om Brussel op te roepen om dit 

initiatief direct stop te zetten? 

 

Een tweede punt waarop ik nog kort de aandacht wil vestigen, zijn de 

kortgedingprocedures die asielzoekers aanspannen. Naar verluidt 

hebben vele tientallen asielzoekers een rechtszaak tegen Fedasil 

lopen, omdat ze op het moment niet in de opvang terechtkunnen. Van 

een vijftal ervan konden we vernemen wat de uitkomst was. Het blijkt 

dat twee verzoeken ongegrond, twee verzoeken gegrond en één 

onontvankelijk werden verklaard. In de gegrond verklaarde 

procedures die u verloor, ging het telkens om asielzoekers die wel 

een asielaanvraag hebben kunnen indienen, maar niet het recht op 

opvang konden genieten, omdat de opvangstructuren, zoals intussen 

wel bekend is, verzadigd zijn. In beide gevallen werd Fedasil 

veroordeeld, onder verbeurte van een dwangsom van 100 euro per 

dag dat de verzoeker niet kon worden opgevangen.  

 

Hoeveel procedures zijn er zo dit jaar aangespannen? 

 

In hoeveel kortgedingprocedures die in deze periode tegen u werden 

aangespannen, bent u al veroordeeld onder verbeurte van een 

dwangsom? 

 

In hoeveel van die procedures is uiteindelijk een dwangsom betaald? 

Om welk bedrag ging het alles bij elkaar? 

 

d'autres débats. Je souhaite 

aujourd'hui attirer l'attention sur le 

gigantesque appel d'air que crée 

l'hébergement des demandeurs 

d'asile dans des hôtels. Les 

partenaires écolos de la coalition 

ont souvent envisagé cette piste 

de réflexion, mais jusqu'à présent, 

le secrétaire d'État s'y est toujours 

opposé. La ville de Bruxelles a 

toutefois fait savoir qu'elle avait 

loué cent places dans des hôtels 

pour accueillir des demandeurs 

d'asile, une initiative encadrée par 

Médecins Sans Frontières et de 

BXL Refugees.  

 

La ville a-t-elle informé le 

secrétaire d'État de cette initiative? 

Celle-ci est-elle soutenue de 

quelque manière que ce soit – sur 

le plan financier ou autre – par les 

autorités fédérales? Le secrétaire 

d'État sait-il s'il est prévu d'élargir 

l'initiative? 

 

En agissant de la sorte, Bruxelles 

va à l'encontre de la politique du 

secrétaire d'État. Le conseil 

communal n'outrepasse-t-il pas 

dès lors ses compétences? Le 

secrétaire d'État craint-il l'appel 

d'air que créera cette initiative? 

Est-il prêt à demander à la ville de 

Bruxelles de mettre 

immédiatement un terme à cette 

initiative? 

 

Parallèlement, je souhaite attirer 

l'attention sur les dizaines de 

procédures en référé que des 

demandeurs d'asile auraient 

intentées contre Fedasil parce que 

l'agence n'a pas été en mesure de 

leur offrir une place d'accueil. 

Deux requêtes ont déjà été 

déclarées fondées parce que des 

demandeurs d'asile ont été en 

mesure d'introduire une demande 

mais n'ont pu bénéficier du droit 

de se voir attribuer une place en 

raison de la saturation des 

réseaux d'accueil. Fedasil a été 

condamnée à une astreinte de 

100 euros par jour.  

 

Combien de ces procédures ont 

été intentées au cours de cette 
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année? Dans combien de cas le 

secrétaire d'État a-t-il déjà été 

condamné sous peine d'astreinte? 

Dans combien de cas une 

astreinte a-t-elle effectivement été 

payée? Pour quel montant au 

total?  

 

01.09 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

collega's, de situatie in het opvangnetwerk van Fedasil is de voorbije 

weken buitengewoon precair gebleven. Het opvangnetwerk is 

verzadigd, waardoor het gedurende meerdere weken niet mogelijk 

was om alle personen die zich aandienden, ook werkelijk op te 

vangen. Dat had uiteraard niet mogen gebeuren. 

 

De oorzaken zijn ondertussen genoegzaam bekend. Er is de voorbije 

jaren onvoldoende geïnvesteerd in een veerkrachtig opvangnetwerk. 

Het systeem was erop voorzien om, bij nood aan bijkomende 

capaciteit, Fedasil en zijn partners in urgentie bijkomende plaatsen te 

laten creëren. Het aantal beschikbare bufferplaatsen was beperkt, té 

beperkt. 

 

Dat risico was mij al gauw duidelijk. In juli stemde de ministerraad dan 

ook in met mijn voorstel om 5.400 bufferplaatsen te creëren. Dat is 

een belangrijke stap om het opvangnetwerk structureel veerkrachtiger 

te maken en niet langer het onmogelijke te hoeven te vragen van de 

diensten en van alle medewerkers bij schommelingen in de 

benodigde capaciteit. 

 

Mevrouw Daems, bufferplaatsen kunnen zowel binnen de bestaande 

opvangstructuren als op niet-gebruikte sites worden gecreëerd. In 

ieder geval zal het voor meer stabiliteit zorgen, doordat er nu 

duidelijke plannen zullen zijn om met een stijgende bezetting te 

kunnen omgaan. 

 

Zoals ik reeds antwoordde op de vraag waar de bufferplaatsen blijven 

en waar ze precies zullen komen, worden er plaatsen gecreëerd. 

Wanneer de instroom afneemt, zet men die plaatsen op non-actief en 

vormt men ze om tot bufferopvang in plaats van ze jaar na jaar op te 

doeken. Zo komen er 5.400 plaatsen bij wijze van 

verzekeringsprincipe. 

 

Helaas was er geen tijd om die beslissing uit te voeren, voordat de 

crisis zich aandiende. De watersnood in Wallonië, het kwijtspelen van 

plaatsen omdat gebouwen onbruikbaar werden of omdat we burgers 

die hun huis door de overstroming verloren hadden, moesten 

opvangen, en de gestegen instroom van de voorbije drie maanden, 

waarvoor we maatregelen moesten nemen, zijn daar oorzaken van. 

Corona is nog een oorzaak. De meer dan 1.000 quarantaineplaatsen 

over het hele netwerk hebben een impact op het terrein. 

 

Dankzij de activering van de bestaande bufferplaatsen en de inspan-

ningen van de medewerkers in het opvangcentrum kon de 

bijkomende nood aan plaatsen initieel nog opgevangen worden. Eind 

oktober bleek dat uiteindelijk niet meer mogelijk. Sindsdien kunnen 

we niet meer alle alleenstaande mannen die zich aandienen, 

opvangen. 

 

01.09  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Le réseau d'accueil de 

Fedasil est saturé et, de ce fait, 

toutes les personnes qui se sont 

présentées au cours des dernières 

semaines n'ont pu obtenir une 

place d'accueil. Par le passé, on a 

insuffisamment investi dans un 

réseau d'accueil résilient doté de 

suffisamment de places tampons. 

Afin de tenter de remédier à ce 

problème, le Conseil des ministres 

a marqué en juin dernier son 

accord sur ma proposition de créer 

5 400 places tampons. Ces places 

pourront être créées tant dans les 

centres d'accueil existants qu'en 

dehors de ceux-ci, sur des sites 

non utilisés. Ces différentes 

initiatives assureront une plus 

grande stabilité. La création de ces 

places est en cours. Quand l'afflux 

aura diminué, les places excéden-

taires ne seront pas intégralement 

supprimées mais utilisées comme 

places tampons.  

 

Les inondations en Wallonie, 

l'augmentation de l'afflux de 

demandeurs d'asile et la crise du 

coronavirus ne nous ont 

malheureusement pas permis de 

mettre déjà intégralement en 

oeuvre la décision prise au mois 

de juillet. Initialement, nous étions 

encore en mesure d'offrir 

suffisamment de places d'accueil 

grâce à l'activation des places 

tampons existantes et des efforts 

fournis par nos collaborateurs 

mais depuis fin octobre, il n'est 

plus possible de prendre en 

charge les hommes isolés.  

 

Fedasil n'est pas en mesure de 

déterminer le nombre d'actions 

intentées contre elle devant les 

tribunaux parce qu'il s'agit 

généralement de procédures sur 

la base de requêtes unilatérales 
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Fedasil kan niet achterhalen hoeveel procedures er in totaal voor de 

rechtbank werden ingeleid, omdat het veelal gaat om procedures op 

eenzijdig verzoekschrift, waarbij Fedasil geen partij is en dus niet op 

de hoogte gebracht wordt indien een vordering afgewezen wordt door 

de rechtbank. We hebben wel weet van 168 dossiers waarin Fedasil 

werd veroordeeld om opvang te verlenen op straffe van een 

dwangsom, met 3 beslissingen in kort geding en 165 op eenzijdig 

verzoekschrift. Aangezien de betrokkenen nadien wel opgevangen 

werden door Fedasil, werden er geen dwangsommen betaald. 

 

Het personeel werkt al maanden in heel moeilijke omstandigheden. 

De coronacrisis zorgt voor extra werkdruk en de verhoogde instroom 

vraagt veel flexibiliteit van het personeel. Samen met de personen die 

niet opgevangen konden worden, zijn zij ook het slachtoffer van de 

situatie. De voorbije 7 jaar kregen zij al 3 opvangcrisissen te 

verwerken. Voor hen is het dus ook de crisis te veel. De vragen die zij 

hebben, zijn terecht. Zij vragen betere arbeidsvoorwaarden, 

waaronder meer zekerheid en dus ook contracten van onbepaalde 

duur voor de structurele functies. Ik ondersteun die vraag dan ook 

volledig. Samen met Fedasil werk ik voort aan een kader dat de 

werkomstandigheden van de medewerkers moet verbeteren. Dat heb 

ik twee weken geleden in de commissie gezegd, maar dat herhaal ik 

met veel plezier in antwoord op de vraag van mevrouw Daems. De 

medewerkers van Fedasil verdienen een eerlijke verloning onder 

gepaste voorwaarden. Het werken met contracten van bepaalde duur 

moet worden beperkt tot functies die effectief van bepaalde duur zijn. 

Gelet op het feit dat het netwerk gekenmerkt wordt door enige 

flexibiliteit, maakt men daar inderdaad gebruik van, maar voor 

sommige functies geldt dat veel minder. 

 

Ik heb al de eerste stappen gezet om op structurele wijze stabiliteit te 

bieden aan het opvangnetwerk, met 5.400 bufferplaatsen. De 

medewerkers van Fedasil, zijn partners en u vragen oplossingen op 

korte termijn en dat is terecht. 

 

De voorbije weken en maanden heb ik samen met mijn diensten dan 

ook hard gewerkt aan onmiddellijke oplossingen. Daardoor is er, ten 

eerste, werk gemaakt van bijkomende opvangcapaciteit, zowel door 

middel van bijkomende verhogingen in bestaande opvangcentra als 

door middel van nieuwe opvangcentra. Sinds 1 november zijn er 

centra geopend of is het aantal plaatsen verhoogd in onder meer 

Lombardsijde, Geel, Lommel, Glons en Marcinelle. Kortom, er zijn 

heel wat plaatsen geopend. 

 

dont Fedasil n'est informée qu'en 

cas de rejet. Fedasil a été 

condamnée à fournir une place 

sous peine d'astreinte dans 168 

dossiers. Les intéressés ayant par 

la suite été pris en charge, aucune 

astreinte n'a été payée.  

 

Le personnel est lui aussi victime 

de la situation actuelle. Au cours 

des sept dernières années, il déjà 

dû faire face à trois crises de 

l'accueil. Il réclame à juste titre de 

meilleures conditions de travail, 

comme des contrats à durée 

indéterminée pour les fonctions 

structurelles. Avec Fedasil, je 

planche sur la mise en place d'un 

cadre permettant d'améliorer les 

conditions de travail. Les 

collaborateurs méritent une juste 

rémunération et des conditions de 

travail adaptées. Les contrats à 

durée déterminée doivent rester 

limités aux fonctions qui sont 

effectivement limitées dans le 

temps. 

 

À côté des solutions structurelles à 

long terme, des solutions à court 

terme sont également réclamées à 

juste titre. Des places d'accueil 

supplémentaires ont été ouvertes 

dans les centres tant existants que 

nouvellement créés. 

 

Madame Jadin, je pense qu'on reviendra sur Glons par la suite mais 

je peux vous dire qu'en ce moment la capacité y est limitée à 

70 places. Vous évoquiez 250 places, si je ne m'abuse. 

 

On continue d'en discuter parce que la question a été posée par 

plusieurs membres, notamment M. Moutquin, concernant la capacité 

libérée par la Défense, ce dont je me réjouis. Je constate qu'à Glons, 

on est à 70 places et qu'aux Pays-Bas, on est à 1 000 places libérées. 

 

Mevrouw Jadin, u gewaagde van 

250 plaatsen voor Glons. Eigenlijk 

is de capaciteit beperkt tot 

70 plaatsen. 

 

In Glons zitten we aan 70 extra 

opvangplaatsen, in Nederland aan 

1.000 plaatsen! 

 

De voorbereidingen zijn lopende om ook in Evere nog dit jaar een 

opvangcentrum te openen en ook in 2022 zullen er nog bijkomende 

plaatsen geopend worden. Dit zal onder meer gebeuren in Boom, 

waar het Rode Kruis de opstart van een opvangcentrum voorbereidt. 

Daar heb ik, net als in andere gemeenten, eerst zelf contact 

Les préparatifs sont en cours pour 

ouvrir un centre d'accueil à Evere 

cette année encore. À Boom, la 

Croix-Rouge met également en 

place un centre d'accueil. Comme 
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opgenomen met het lokale bestuur, wat een kwestie van elementaire 

beleefdheid is. De bewoners worden geïnformeerd door de operator, 

in het geval van Boom dus het Rode Kruis. De opstart van het 

opvangcentrum in Boom gaat, net als op elke andere plaats, gepaard 

met bezorgdheden van zowel het lokaal bestuur als de 

buurtbewoners. We gaan dus aan de slag via overleg en hopen dat in 

de best mogelijke omstandigheden te laten plaatsvinden. 

 

toujours, j'ai d'abord contacté les 

autorités locales. Les résidents 

sont informés par la Croix-Rouge. 

Nous mènerons une concertation 

avec les autorités locales et les 

riverains afin de répondre à leurs 

préoccupations. 

 

À Bassenge, par exemple, il y a une concertation hebdomadaire entre 

Fedasil et la bourgmestre, comme Mme Jadin l'a précisé. Je ne 

prétendrais pas qu'il n'y a plus de problèmes, mais je pense que des 

mesures importantes sont prises pour répondre à diverses 

préoccupations. La proposition évoquée par Mme Jadin concernant 

l'utilisation conjointe du site de Glons me semble intéressante. La 

faisabilité de cette proposition pourrait être étudiée plus en détail lors 

de la réunion hebdomadaire entre Fedasil et la bourgmestre. 

 

In Bitsingen plegen de 

burgemeester en Fedasil wekelijks 

overleg. Alle problemen zijn nog 

niet van de baan, maar er werden 

maatregelen genomen om 

verscheidene van die problemen 

te verhelpen. Het voorstel van 

mevrouw Jadin over een 

gezamenlijk gebruik van de site te 

Glons is interessant en zou tijdens 

deze wekelijkse 

overlegvergadering tegen het licht 

gehouden moeten worden. 

 

Tekorten op de arbeidsmarkt zorgen voor bijkomende problemen bij 

het opstarten van opvangcentra. Tijdelijke versterkingen vanuit onder 

meer nabij gelegen opvangcentra volstaan geregeld niet om snel de 

volledige capaciteit te gebruiken. Er werd dan ook bijkomend ingezet 

op de opvangcentra in de aanwervingscampagne. We konden hierbij 

ook rekenen op bijkomende ondersteuning van Selor voor het 

bekendmaken van onze vacatures. Deze acties werpen hun vruchten 

af. We zien dan ook een toename van het aantal kandidaten. 

 

Ik bedank ook alle Kamerleden en in het bijzonder de heer Segers om 

inzake aanwervingen mee duwtjes in de juiste richting te geven om 

mensen aan te moedigen gebruik te maken van de vacatures en mee 

het probleem te helpen oplossen. De realiteit is dat er een krapte 

heerst op de arbeidsmarkt, waardoor het in bepaalde regio's 

moeilijker is dan in andere om mensen te vinden. 

 

Vanuit Defensie werd ondersteuning geboden voor het openen van 

Glons met 70 plaatsen en wordt nog verder ondersteuning geboden 

bij werken om de capaciteit in dit opvangcentrum verder te kunnen 

verhogen tot, in eerste instantie, 250. Daarnaast zijn er al een aantal 

jaren 5.000 bestaande opvangplaatsen op militaire sites van 

Defensie, die al dan niet door Defensie werden gebruikt. Het is vooral 

belangrijk dat we vooruit kunnen gaan.  

 

Les pénuries sur le marché de 

l'emploi génèrent des problèmes 

supplémentaires. Des renforts 

temporaires au départ de centres 

situés à proximité ne suffisent pas. 

C'est pourquoi nous misons aussi 

sur les centres d'accueil dans la 

campagne de recrutement. Nous 

avons reçu un appui particulier du 

Selor pour la publication des 

postes vacants. On observe 

actuellement une augmentation du 

nombre de candidats. Je remercie 

tous les membres – et particuliè-

rement M. Segers – pour tout 

soutien qui nous est donné dans le 

cadre des recrutements. 

 

La Défense nous a également 

aidés en ouvrant un centre 

comptant 70 places à Glons. Si 

d'autres aides nous sont données, 

la capacité pourrait en être portée 

à 250 places. Par ailleurs, des 

sites militaires comptent depuis 

plusieurs années déjà une 

capacité d'accueil de 5 000 places. 

 

Personnellement, j'espère qu'à Glons et tenant compte de la situation 

difficile, on pourra malgré tout avancer. Quand on essaie de trouver 

des solutions d'urgence pour un nombre de demandeurs d'asile assez 

important, que les collaborateurs de Fedasil travaillent jour et nuit à 

trouver des solutions, j'avoue que, pour eux comme pour d'autres, il 

est frustrant de travailler autant pour aboutir à l'ouverture d'un centre 

limité à 70 places. 

 

Ik hoop dat we in Glons 

noodoplossingen vinden voor een 

vrij aanzienlijk aantal asielzoekers. 

Voor de medewerkers van Fedasil 

en anderen, die dag en nacht in de 

weer zijn, is het frustrerend dat 

een centrum uiteindelijk slechts 

70 plaatsen kan aanbieden. 
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Mijnheer Van Langenhove, op initiatief van de stad Brussel wordt 

vandaag ook een honderdtal personen die niet konden worden 

opgevangen bij Fedasil effectief opgevangen op hotel, in 

samenwerking met humanitaire organisaties. Ik was niet betrokken bij 

dat initiatief. 

 

Ik ben om twee redenen geen voorstander van hotelopvang. Ten 

eerste ben ik van mening dat hotels geen kwalitatieve plaatsen zijn 

waar een correcte begeleiding kan worden verleend. Ten tweede 

meen ik ook dat een dergelijk initiatief zorgt voor een aanzuigeffect bij 

asielzoekers in de buurlanden. Daar kampt men bij de asielaanvragen 

ook met problemen qua opvangcapaciteit en de asielzoekers worden 

er opgevangen in grote tentenkampen. 

 

Ik begrijp dat de stad Brussel een oplossing wil voor moeilijke 

situaties op haar grondgebied. Wij werken dan ook samen met de 

stad Brussel aan andere noodopvang. Ik wil de stad Brussel ook 

bedanken voor die andere noodopvang, namelijk opvangcentra op het 

Brusselse grondgebied, waaraan heel hard wordt gewerkt. Ik heb 

daarstraks gesproken over De Brug in Molenbeek en over het 

opvangcentrum in Evere. Er wordt in Brussel heel hard gewerkt aan 

structurele oplossingen waar er echte begeleiding is. Vooral daarin 

moeten wij veel tijd en energie steken. 

 

Voor bijkomende LOI-plaatsen werden de voorbije jaren reeds 

verschillende oproepen gedaan, zij het met een beperkt resultaat. De 

meesten onder jullie kennen ook de oorzaken van dat beperkte 

resultaat wel, namelijk een gebrek aan vertrouwen bij lokale besturen 

die inspanningen leveren om LOI's te realiseren en daarna moeten 

vaststellen dat de federale regering plots beslist om het toch maar 

anders te doen. 

 

Wij weten ook allemaal dat LOI's goedkoper zijn en een betere 

begeleiding verlenen. Ze zorgen tevens voor een betere spreiding. Ik 

kan zo nog wel even doorgaan. Ik doe dus een oprechte oproep en ik 

hoop dat jullie die boodschap meegeven aan jullie lokale besturen en 

jullie partijgenoten. Indien jullie geloven in een opvangbeleid waarin er 

ook LOI-plaatsen zijn, zorg er dan alstublieft voor dat het vertrouwen 

van de lokale besturen wordt hersteld. Ik reken op jullie allemaal om 

dat mogelijk te maken. 

 

Mijnheer Segers, gelet op de capaciteitsuitbreiding die ik net heb 

vermeld, zijn wij er vorige week vrijdag in geslaagd om alle personen 

op te vangen die zich aandienden. Bij het begin van de week dienden 

zich steeds meer personen aan, waardoor het gisteren en vandaag 

niet mogelijk was alle alleenstaande mannen op te vangen. Later 

deze week zullen wij er hopelijk opnieuw in slagen alle personen op te 

vangen, uiteraard altijd afhankelijk van de instroom die 

onvoorspelbaar blijft. 

 

Wanneer ik iets uitspreek, is dat effectief in de hoop dat de situatie de 

komende dagen beter is, ook gebaseerd op bepaalde prognoses 

waarover wij beschikken. Wanneer de cijfers echter hoger blijken te 

liggen dan wij hadden gedacht, staan wij voor een lastige uitdaging.  

 

De nodige perspectieven dienen zich aan om in de komende periode 

ook alle alleenstaande mannen structureel te kunnen opvangen. De 

À l'initiative de la ville de Bruxelles, 

une centaine de personnes qui 

n'ont pu être prises en charge par 

Fedasil ont été hébergées dans 

des hôtels. Je n'ai pas été associé 

à cette initiative. Je ne suis pas 

favorable à l'accueil dans des 

hôtels parce qu'il ne propose pas 

de places de qualité assorties d'un 

accueil adéquat et parce qu'il crée 

en effet un appel d'air vers les 

pays voisins où les gens doivent 

loger dans des tentes. Nous 

travaillons avec la ville de 

Bruxelles à une autre forme 

d'accueil d'urgence. Nous 

cherchons des solutions 

structurelles offrant une prise en 

charge adéquate. Je remercie 

d'ailleurs la ville de Bruxelles pour 

ces centres d'accueil. 

 

Au cours des derniers jours, les 

appels demandant la création de 

places ILO supplémentaires n'ont 

guère donné de résultats. Les 

administrations locales ne sont 

pas confiantes. Elles investissent 

dans des places ILO mais 

constatent ensuite que les 

autorités fédérales font les choses 

autrement. Je lance ici une fois 

encore un appel sincère: 

contribuez au rétablissement de la 

confiance des pouvoirs locaux.  

 

Vendredi dernier, toutes les 

personnes qui se sont présentées 

ont pu être accueillies. En début 

de semaine, elles étaient de 

nouveau plus nombreuses, si bien 

qu'hier et aujourd'hui, il n'a pas été 

possible d'accueillir tous les 

hommes seuls. Nous espérons 

pouvoir y parvenir dans le courant 

de cette semaine. Des solutions 

sont en vue afin de pouvoir offrir 

un accueil structurel aux migrants. 

La période à venir sera encore 

précaire. Nous devons persévérer 

jusqu'à ce que nous soyons en 

mesure d'accueillir tous les 

hommes célibataires.  

 

Les mineurs non accompagnés 

restent un sujet de préoccupations 

important. Nous ne pouvons, en 
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situatie zal de komende periode hoe dan ook erg precair blijven. Het 

is nu dan ook belangrijk om door te zetten tot we de nodige stabiliteit 

hebben kunnen terugbrengen.  

 

Die boodschap draag ik hier heel graag uit, omdat ik merk dat bij 

bepaalde mensen, wanneer we in de beslotenheid van deze 

vergadering werken aan opvangplaatsen, vanaf het moment dat er 

opvang is voor iedereen, het gevoel ontstaat dat we er dan eigenlijk 

wel uit zijn. Deze mensen vragen zich dan af of het nog wel nodig is 

om nieuwe inspanningen te leveren. Daarom vind ik het belangrijk om 

hier nogmaals te benadrukken dat het ook echt noodzakelijk is.  

 

Een belangrijke bezorgdheid zal blijven uitgaan naar de niet-begeleide 

minderjarigen. Ik wil graag duidelijk zijn: een minderjarige mag in 

geen geval op straat slapen. Fedasil wordt echter ook reeds geruime 

tijd geconfronteerd met een ernstige overbezetting van de 

opvangplaatsen. Om aangepaste opvang voor elke niet-begeleide 

minderjarige te kunnen garanderen werden er sinds 2020 ongeveer 

1.000 nieuwe plaatsen voor deze doelgroep gecreëerd. Dat zijn 249 

nieuwe plaatsen in de eerste opvangfase en 750 nieuwe plaatsen in 

de tweede opvangfase.  

 

Desondanks kon Fedasil de afgelopen weken de hoge instroom niet 

steeds opvangen met daarvoor aangepaste plaatsen. Op dagen 

waarop de instroom groter is dan de beschikbare capaciteit werden 

sommige jongeren buiten het opvangnetwerk opgevangen door 

humanitaire organisaties. Om er op korte termijn voor te zorgen dat er 

voldoende plaatsen zijn om geen kinderen om straat te moeten laten, 

wordt er op verschillende fronten gewerkt. Er worden andere 25 

noodopvangplaatsen voor kinderen geopend door Samusocial in 

Molenbeek. In de tweede fase vermeld ik een opvangcentrum in 

Dilbeek, met 51 plaatsen. Ik vermeld verder het openen van 

opvangplaatsen in de tweede fase in tijdelijke opvangcentra van 

Lommel en Koksijde, het heropenen van opvangplaatsen voor niet-

begeleide minderjarigen in het door overstroming geteisterde 

opvangcentrum van Nonceveux, het creëren van opvang door 

partners van Croix-Rouge in de bestaande opvangcentra en het 

versneld laten doorstromen van niet-begeleide minderjarigen die voor 

of tijdens de krokusvakantie meerderjarig geworden zijn naar 

opvangplaatsen voor volwassenen. Hiermee geef ik aan dat er elke 

dag gewerkt wordt om te vermijden dat kinderen op straat moeten 

blijven. Geen kind blijft op straat, maar daarvoor zullen we heel wat 

inspanningen moeten leveren, qua opvang, maar ook qua andere 

zaken. Straks komt er nog een individuele vraag over niet-begeleide 

minderjarigen, dus ik zal hier later op terugkomen.  

 

Daarnaast bekijkt ook Vlaams minister Wouter Beke, via het 

Agentschap Opgroeien, hoe hij extra opvangplaatsen ter beschikking 

kan stellen voor de jongste en meest kwetsbare niet-begeleide 

minderjarigen. Ook minister Glatigny van de Fédération Wallonie-

Bruxelles bekijkt de mogelijkheden om extra opvangplaatsen vrij te 

maken voor de specifieke doelgroep van de zeer kwetsbare niet-

begeleide minderjarigen van een bepaalde leeftijd of categorie die een 

specifieke omkadering nodig heeft.  

 

aucun cas, accepter qu'un mineur 

dorme dans la rue. Afin de garantir 

un accueil adéquat à chaque 

mineur non accompagné, un 

millier de places supplémentaires 

ont été créées depuis 2020. 

Malgré tout, Fedasil n'a pas été en 

mesure de faire face à l'afflux 

important de ces dernières 

semaines. Certains jours, des 

jeunes ont été hébergés par des 

organisations humanitaires dans 

des endroits ne faisant pas partie 

du réseau d'accueil. Aucun enfant 

n'est abandonné dans la rue. Les 

entités fédérées examinent, elles 

aussi, ce qu'elles peuvent apporter 

à ce groupe cible. 

 

Fedasil a une convention avec l'Aide à la jeunesse et Agentschap 

Opgroeien pour accueillir entre 130 et 150 mineurs. Ces places sont 

cofinancées. Cependant, elles ne sont pas toutes opérationnelles: 

Fedasil heeft een overeenkomst 

gesloten met de dienst Aide à la 

jeunesse en het Agentschap 
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138 places sont opérationnelles en Flandre et 98 places sont 

opérationnelles en Wallonie. Nous mettons tout en oeuvre pour les 

rendre toutes opérationnelles dans les meilleurs délais. Les entités 

fédérées sont compétentes pour l'Aide à la jeunesse en général et 

plus particulièrement lorsque les places de Fedasil ne sont pas 

suffisantes pour répondre aux besoins spécifiques des MENA. Bien 

entendu, les entités fédérées sont également compétentes lorsqu'un 

placement est effectué par le juge de la jeunesse. 

 

Le groupe de travail de la CIM s'est en effet déjà réuni et travaille sur 

des objectifs communs et des actions. Cela étant en cours de 

réalisation, je ne peux encore rien vous dire de son contenu. 

Toutefois, il est clair que toutes les personnes présentes autour de la 

table comprennent l'importance de fournir le meilleur cadre et la 

meilleure protection possible. 

 

Le système des places tampons doit être affiné pour tenir compte 

également de l'afflux croissant du groupe spécifique des mineurs pour 

lequel il convient de déterminer une proportion spécifique par rapport 

au nombre total de places tampons et de fournir un cadre approprié.  

 

Opgroeien voor de cofinanciering 

van 130 à 150 opvangplaatsen 

voor minderjarigen. 

 

Vlaanderen beschikt over 

138 operationele plaatsen en 

Wallonië over 98. 

 

Het zijn de deelgebieden die 

bevoegd zijn voor jeugdhulp, meer 

bepaald wanneer Fedasil geen 

gepaste opvang kan bieden. De 

deelgebieden zijn ook bevoegd 

wanneer jongeren door de 

jeugdrechter geplaatst worden. 

 

Aangezien de IMC-werkgroep zich 

nog aan het buigen is over acties, 

kan ik u daar nog niets over 

zeggen. Alle leden van die 

werkgroep begrijpen evenwel hoe 

belangrijk het is om de beste 

bescherming te bieden. Het 

systeem van bufferplaatsen zal 

nog verfijnd moeten worden in 

functie van de groeiende 

toestroom van minderjarigen. 

 

We zien ook in onze buurlanden een grote druk op het 

opvangnetwerk. De heer Segers heeft verwezen naar Nederland. Ook 

al zijn de opvangsystemen niet volledig te vergelijken, het precieze 

bezettingspercentage bedraagt volgens de informatie van mijn 

diensten in Nederland 92 %, in Frankrijk 72 % en in Luxemburg 83 %. 

Ik deel de mening van de heer Segers dat het belangrijk is om ons 

beleid in de toekomst af te stemmen op de cijfers. 

 

Naast de creatie van extra opvangplaatsen, wat uiteraard de eerste 

prioriteit is, zeker in de kerstperiode, werken de diensten ook aan een 

efficiëntere beheersing van de instroom, bijvoorbeeld door de opmaak 

van een wachtlijst en door te onderzoeken of een aantal processen uit 

het aanmeldcentrum kunnen worden weggehaald. 

 

Er wordt ook hard gewerkt aan een efficiëntere opvolging van 

personen waarvoor België in het kader van de Dublinreglementering 

niet verantwoordelijk is. We kunnen niet aanvaarden dat iemand die 

zes maanden lang niet meewerkt aan een transfer naar de bevoegde 

lidstaat, de opvangplaats bezet van een persoon die voor de eerste 

keer asiel wenst aan te vragen. 

 

Het is moeilijk tot onmogelijk om precieze voorspellingen over de 

instroom te maken. Er is de algemene instroom in de Europese Unie, 

er is de verdeling in de doorstroom naar verschillende lidstaten en 

daarnaast zijn er de secundaire stromen. Voorspellingen over de 

instroom worden op nationaal niveau bekeken, maar zijn gebaseerd 

op projecties op Europees niveau en praktijken in andere landen. Dat 

dat zo moeilijk is en structureel onzekerheid creëert, bewijst eens te 

meer het belang van een Europees beleid en een Europees 

migratiepact omwille van screening aan de buitengrens. 

Dans les pays voisins, le réseau 

d'accueil est également soumis à 

une forte pression.  

 

Les services s'efforcent de gérer 

efficacement l'afflux de migrants, 

par exemple en mettant en place 

des listes d'attente ou en 

déchargeant le centre d'arrivée 

d'un certain nombre d'étapes 

procédurales.  

 

Ils travaillent également à un suivi 

plus efficace des personnes dont 

la Belgique n'est pas responsable 

dans le cadre du Règlement 

Dublin. 

 

Il est impossible d'établir des 

prédictions sur l'ampleur du flux de 

nouveaux arrivants. Cette difficulté 

montre une fois de plus l'impor-

tance d'une politique européenne 

et d'un pacte européen sur la 

migration prévoyant un contrôle à 

la frontière extérieure.  

 

Le flux de migrants sortants 

nécessite un traitement rapide des 

demandes. Le gouvernement a 
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De noodzakelijke snelle behandeling van verzoeken moet leiden tot 

een hogere uitstroom en dus ook een daling van het aantal personen 

die moeten worden opgevangen. De regering heeft daarom al in april 

beslist de asielinstanties te versterken. De extra personeelsleden 

zullen de komende weken en maanden in dienst treden en moeten de 

verhoogde uitstroom mee mogelijk maken. Ik heb daarstraks nog van 

de heer Van den Bulck gehoord dat er bijvoorbeeld in januari nog 

veertien extra protection officers bij komen en dat er in februari 

opnieuw mensen bij komen. De inzet van extra personeel, dat volop in 

opleiding is, moet de procedures versnellen. 

 

In de kerstperiode zijn er minder werkdagen, wat effectief een impact 

zal hebben op het aantal beslissingen van de asielinstanties. Er is niet 

direct een impact op de uitstroom, omdat er bij negatieve beslissingen 

beroepsperiodes in acht moeten worden genomen. Bij positieve 

beslissingen is er uiteraard ook een transitieperiode. 

 

Ten slotte, aangezien de situatie op de huurmarkt hier gelukkig nog 

niet zo precair is als in Nederland en de uitstroom ook op een andere 

manier is georganiseerd, heeft een en ander niet dezelfde impact op 

de uitstroom hier. 

 

Begin 2022 zullen de simulaties voor de nodige opvangcapaciteit 

worden aangepast. Alleszins zullen we nog verschillende maanden 

nodig hebben om de grote opdracht om stabiliteit in het netwerk te 

brengen, tot een goed einde te brengen. 

 

In langetermijnoplossingen is zeker voorzien. We werken daar iedere 

dag aan. Maar ook op korte termijn wordt er hard gewerkt. 

 

décidé en avril de renforcer les 

organes compétents en matière 

d'asile. Les effectifs supplémen-

taires entreront en service dans 

les prochaines semaines et les 

prochains mois. 

 

01.10  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de staatssecretaris, dank 

u voor uw antwoord. De creatie van 5.400 bufferplaatsen ziet u als 

een bewijs van structurele oplossingen. U verwijst dan naar de 

opening van plaatsen in Lombardsijde, Geel, Lommel, Glons en 

Marcinelle. Ik maak daar graag een kanttekening bij. Ik woon in Geel 

en ken Zonnedauw heel goed. Daar is nu een tijdelijk centrum 

geopend, maar eigenlijk is dat een jeugdverblijfscentrum. Vanaf de 

krokusvakantie vinden daar weer jeugdkampen plaats en zullen de 

asielzoekers daar moeten vertrekken. Dat mag u dus niet verkopen 

als een duurzame oplossing. 

 

Structurele oplossingen, die hebben we net nodig. De opening van de 

plaatsen in die centra is natuurlijk nodig om de asielzoekers van de 

straat te halen, dat is niet meer dan normaal. U doet daarmee echter 

uitschijnen alsof u gepast reageert op de crisis, maar u vergeet 

blijkbaar dat het mee door uw laattijdigheid en talmen is dat er tot op 

vandaag nog steeds geen opvang wordt geboden aan tientallen 

asielzoekers. Fedasil heeft u al maanden geleden gewaarschuwd, 

nog voor de opvangcrisis, dat er een groeiende nood was aan 

opvangplaatsen. U had dus eerder kunnen ingrijpen en het drama 

grotendeels kunnen voorkomen. 

 

01.10  Greet Daems (PVDA-

PTB): J'habite près d'un centre 

temporaire, mais en fait, il s'agit 

d'un centre de jeunesse. Dès les 

vacances de carnaval, les 

demandeurs d'asile devront le 

quitter. Ce centre n'offre dès lors 

pas de solution à long terme. En 

raison des atermoiements du 

secrétaire d'État, des dizaines de 

demandeurs d'asile n'ont toujours 

pas trouvé de place d'accueil. 

Fedasil avait déjà lancé un 

avertissement à ce sujet il y a 

plusieurs mois. 

 

01.11  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mijnheer de staatssecretaris, 

dank u wel. Ik had drie vragen ingediend, die allemaal te maken 

hadden met de opvangcrisis. We hebben het hier al vaak besproken: 

in het verleden werd er onvoldoende geïnvesteerd in een structureel 

en veerkrachtig opvangnetwerk. Daar zijn de medewerkers van 

01.11  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Par le passé, on a 

insuffisamment investi dans un 

réseau d'accueil structurel 

résilient, mais il s'agit à présent de 
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Fedasil en de asielzoekers die niet kunnen worden opgevangen, nu 

het slachtoffer van. U verwijst naar nog andere redenen, zoals de 

overstromingen, covid en de gestegen instroom. In die context zitten 

we nu en we kunnen daarnaar blijven verwijzen, maar het is nu zaak 

om oplossingen te bedenken en te handelen. Dat is uw 

verantwoordelijkheid en die van de gehele regering. 

 

U verwijst naar de opvangplaatsen die er al bij werden gecreëerd. Het 

is heel goed dat er capaciteit in het reguliere netwerk bij komt, dat 

geniet eenieders voorkeur. Dat is het beste, omdat we daar in de 

beste begeleiding kunnen voorzien, daar zijn we het helemaal mee 

eens. Daarnaast is het natuurlijk ook heel belangrijk dat we in 

noodopvang voorzien, zodat asielzoekers niet op straat hoeven te 

slapen. Ik ben ervan overtuigd dat u het ermee eens bent dat het niet 

de bedoeling is dat mensen in deze periode van het jaar op straat 

blijven staan. 

 

Hoe dan ook vind ik uw antwoord wat dubbelzinnig. U verwijst naar de 

Brusselse regering en humanitaire organisaties die nu hun 

verantwoordelijkheid opnemen. Het is natuurlijk heel goed dat zij dat 

doen, maar uiteindelijk vullen zij hiaten op. In plaats van dat aan te 

moedigen, zegt u dat u niet helemaal voorstander bent van de 

noodopvang waarin zij voorzien, omdat die niet kwaliteitsvol is. Ik vind 

dat een dubbelzinnig antwoord. 

 

Voor onze fractie gaat het alleszins een stap te ver als asielzoekers 

op straat moeten blijven. Zoals bepaalde collega's hebben gezegd, 

moeten wij zonder taboes bekijken waar wij in bijkomende 

noodopvang kunnen voorzien, vooral ook voor minderjarigen. In dat 

verband heb ik trouwens vragen bij de leeftijdscreening. 

 

Ik had ook vragen over de situatie in de buurlanden Frankrijk, 

Nederland en Duitsland omdat het interessant is om daarmee te 

kunnen vergelijken. U antwoordt dat de situatie in Nederland niet 

volledig vergelijkbaar is, maar dat land wordt eveneens met een 

grotere instroom en een verzadigd opvangnetwerk geconfronteerd. Ik 

stel vast dat het Centraal Orgaan opvang asielzoekers in Nederland 

op alle mogelijke manieren naar extra plaatsen zoekt en dat het al 

350 vluchtelingen in een hotel heeft opgevangen. Er wordt daar ook 

gekeken naar hallen, tenten en stacaravans. Er wordt zonder taboes 

gekeken hoe men asielzoekers in de noodopvang kan opvangen. Als 

wij de vergelijking maken met Nederland, moeten wij dus ook daar 

naar verwijzen, want daar gebeurt dat wel. 

 

Wat is dus het plan B, als u er niet tijdig in slaagt om de bijkomende 

plaatsen die u aan het creëren bent, tijdelijk te activeren? Ik wou dat 

ik de verwijzing naar het kerstverhaal niet hoefde te gebruiken, waarin 

ook geen plaats in de herberg was. Het klinkt misschien een beetje 

plat, maar dat is toch de realiteit waarvoor wij staan. U spreekt zelf 

over een aanzuigeffect ten opzichte van de buurlanden, maar wij 

moeten in het achterhoofd houden dat ook onze buurlanden met een 

grotere instroom te maken krijgen. Ik wil er dan ook voor pleiten om 

zonder taboes voor noodopvang te zorgen en oproepen om de 

verantwoordelijkheid niet te ontlopen. 

 

trouver des solutions. Il serait bien 

sûr préférable de créer une 

capacité supplémentaire au sein 

du réseau régulier. 

 

Toutefois, il faut en outre prévoir 

un accueil d'urgence afin que les 

migrants ne soient pas obligés de 

dormir dans la rue. Or, la réponse 

du secrétaire d'État est ambiguë. Il 

fait référence à Bruxelles et aux 

organisations humanitaires qui 

comblent les lacunes, mais il 

déclare également qu'il n'est pas 

favorable aux mesures et aux 

solutions d'hébergement 

d'urgence qu'elles ont mises en 

place, parce qu'il ne s'agit pas d'un 

accueil qualitatif. Pour notre 

groupe politique, il est 

inacceptable que des gens se 

retrouvent à la rue. Nous devons 

lever les tabous et rechercher des 

hébergements d'urgence 

supplémentaires, à l'instar des 

Pays-Bas, qui sont également 

confrontés à un afflux important de 

migrants et à un réseau d'accueil 

saturé. Les Néerlandais ont déjà 

hébergé 350 réfugiés dans un 

hôtel. Quel sera le plan B si le 

secrétaire d'État ne parvient pas à 

activer les places 

supplémentaires? 

 

01.12  Hervé Rigot (PS): Monsieur le secrétaire d'État, avant tout, 

merci pour vos réponses claires. Je sais que le contexte est difficile et 

je ne voudrais pas être à votre place. C'est évidemment une situation 

01.12  Hervé Rigot (PS): Er moet 

dringend een winterplan ingevoerd 

worden. Vooral in Brussel leven er 
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problématique à laquelle tout le monde est confronté, vous-même et 

vos instances. 

 

Aujourd'hui, il y a une urgence à adopter, a minima un plan hiver. La 

situation est dramatique, avec des personnes qui sont effectivement 

dans la rue, essentiellement à Bruxelles, et ces personnes n'ont pas à 

être les victimes d'une saturation du réseau pour se voir refouler. 

Elles ont un droit à l'accueil et il faut le leur donner. Il faut le leur 

donner d'autant plus qu'aujourd'hui, les laisser à la rue, c'est les 

mettre en danger. 

 

J'espère donc qu'on peut envisager des mesures pour avoir cette 

notion qui est celle que j'ai connue à l'époque: lors de la dernière 

crise, lorsque j'étais chez Fedasil, et que Fedasil a obtenu le prix de 

l'entreprise publique de l'année, nous avions pour credo de ne laisser 

personne à la rue. Ce credo doit être là aujourd'hui, quitte à avoir une 

qualité d'accueil inférieure, temporairement, mais il ne faut laisser 

personne à la rue. C'est vraiment un plan d'action à mener 

maintenant. 

 

Les actions qui doivent être entreprises, je ne suis pas en mesure de 

vous les citer. J'entends qu'on évoque l'option des hôtels, que j'ai 

connue en 2011-2012. Si cela peut permettre d'éviter d'avoir des 

personnes à la rue, soit. Par contre, je le sais pour l'avoir appliquée à 

l'époque, cette solution ne permet pas d'éviter les marchands de 

sommeil ou les conditions par moments désastreuses et 

irrespectueuses à l'égard des migrants. Ce n'est donc pas vers cette 

solution que j'irais. S'il fallait envisager l'option des hôtels, il faudrait le 

faire avec un encadrement autre que celui qui a pu être mis en place 

à l'époque. Nous avons alors fait au mieux, mais l'expérience nous a 

montré qu'il ne s'agissait pas de la meilleure option. 

 

Je pense que ce qu'on doit faire en tout cas, c'est, premièrement, ne 

laisser personne à la rue et, deuxièmement, accélérer réellement la 

procédure au niveau du Commissariat général aux réfugiés et aux 

apatrides (CGRA). J'ai néanmoins une crainte lorsque j'entends Dirk 

Van den Bulck évoquer environ 11 000 dossiers en retard au CGRA. 

L'accélération présentera bien évidemment l'avantage de soulager le 

réseau à un moment donné, du moins je l'espère. En effet, bon 

nombre de ces 11 000 dossiers sont encore dans le réseau 

aujourd'hui mais, à un moment donné, les décisions prises vont 

engendrer une charge de travail supplémentaire pour le Conseil du 

contentieux et créer un effet boule de neige, si je peux me permettre 

ce jeu de mots à quelques jours des fêtes de Noël. 

 

En tout état de cause, il faut donner les moyens. La vraie solution, 

c'est celle-là: engager du personnel dans les procédures. Plus on 

décide vite, plus on prend des mesures qui permettent de ne pas 

ouvrir des places. Si on ouvre aujourd'hui, c'est davantage en raison 

d'une saturation au niveau des décisions qu'en raison d'un manque 

de places d'accueil. C'est le temps que l'on consacre à ces places qui 

génère une saturation. 

 

Je voudrais encore féliciter les membres de Fedasil pour leur 

détermination et leur courage. On a l'impression que, depuis 2015, ils 

ne parviennent pas à sortir de cette crise et sont constamment 

amenés à gérer des situations problématiques. La fatigue est là; ils 

ont besoin de perspectives; les migrants ont besoin de perspectives; 

mensen op straat. Zij mogen niet 

de dupe zijn van het overvolle 

opvangnetwerk: hun recht op 

opvang moet gevrijwaard worden. 

Desnoods moeten we voor korte 

tijd een minder kwaliteitsvolle 

opvang bieden, maar niemand 

mag op straat aan zijn lot 

overgelaten worden. Hotels 

kunnen een deel van de oplossing 

zijn, maar dan vallen misbruiken, 

huisjesmelkerij en 

mensonwaardige levens-

omstandigheden niet helemaal uit 

te sluiten: de ervaring heeft 

geleerd dat dit niet de beste 

oplossing is.  

 

Om het netwerk te ontlasten zou 

de procedure bij het CGVS 

versneld moeten worden, maar 

daardoor dreigt de Raad voor 

Vreemdelingenbetwistingen weer 

overbelast te worden. De echte 

oplossing bestaat erin personeel 

aan te werven voor de afhandeling 

van de procedures. Hoe sneller 

men een besluit neemt, hoe 

minder plaatsen men moet 

openen. Het is inderdaad de lange 

doorlooptijd van de procedure die 

ervoor zorgt dat het netwerk 

overvol raakt.  

 

Wat zal drie dagen vóór Kerstmis 

de houding van Fedasil en de 

Dienst Vreemdelingenzaken zijn? 

Zullen we de opvang voortzetten? 

Sluiten we de deuren tot 3 januari?  

 

Hebt u het gehad over een 

maatregel om de continuïteit van 

de dienstverlening te verzekeren? 
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tout le monde a besoin de perspectives. 

 

J'avais une question à vous poser, mais vous n'êtes pas tenu d'y 

répondre. Nous sommes à deux jours de Noël. On sait que 

d'habitude, les instances fédérales sont fermées entre Noël et Nouvel 

An. Quelle sera l'attitude de Fedasil et de l'Office des Étrangers quant 

à l'accueil? Allons-nous ouvrir et continuer à accueillir? 

 

Ou bien, au contraire, durant cette période, étant donné qu'il y a des 

jours de fermeture, des personnes seront-elles à la rue et risquent-

elles de n'être accueillies que le 3 janvier prochain? Pourriez-vous 

répondre à cette question et me dire si vous avez évoqué une mesure 

de continuité de service? Si tel est le cas, je serais au moins soulagé 

de cet aspect. Je vous remercie et je souhaite bonne chance à celles 

et ceux qui travaillent au mieux pour ne laisser personne à la rue. 

 

01.13  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur Rigot, pour 

répondre à votre question en ce qui concerne les collaborateurs de 

Fedasil et de l'Office des Étrangers, les jours fériés, le Petit-Château 

est fermé. Tous les autres jours de l'année, à part les week-ends et 

les jours fériés, les services continuent à travailler. Pendant la période 

entre Noël et Nouvel-An, il y a des jours où le Petit-Château est 

ouvert, comme le reste de l'année. 

 

01.13  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Op feestdagen is het Klein 

Kasteeltje gesloten, maar de 

diensten van Fedasil en de Dienst 

Vreemdenlingenzaken werken 

elke dag behalve in het weekend 

en op feestdagen, ook tussen 

Kerstmis en Nieuwjaar. 

 

01.14  Hans Verreyt (VB): Mijnheer de staatssecretaris, ik betreur in 

de eerste plaats dat u de plannen voor Boom nog niet heeft laten 

varen, ondanks uw recente insinuaties op tv. Over het budget dat is 

uitgetrokken om dit totaal onveilige en sterk verouderde belastings-

gebouw om te bouwen tot een leefbaar asielcentrum kreeg ik spijtig 

genoeg geen antwoord. Ook over de andere vragen bleef u vaag. 

 

U klaagde recent in de kranten over het zogenaamde fake news in 

verband met uw plannen in Boom, maar ondanks uw verklaringen van 

zonet is er – op een quote in De Afspraak en een telefoontje naar de 

burgemeester na – geen communicatie met de Boomse bevolking. 

Het Rode Kruis hult zich in stilzwijgen en uzelf weigerde een beleefde 

uitnodiging om het persoonlijk te komen uitleggen aan de Boomse 

bevolking. Klagen over zogenaamd fake news maar zelf het lef 

ontberen om het uit te leggen aan de slachtoffers van uw beleid is 

natuurlijk niet erg moedig. 

 

De moeite die u onlangs deed om uw statement over Boom te kunnen 

maken in De Afspraak vestigde er natuurlijk alle aandacht op. De 

motie waar u toen naar verwees, werd gesteund door alle – ik 

benadruk alle – partijen in de Boomse gemeenteraad. Ook de lokale 

CD&V-fractie, die de pen vasthield voor de vele amendementen op 

mijn motie, steunt het massale verzet tegen dit asielcentrum. Of dit 

verzet nu verloopt via pamfletten van verschillende politieke partijen, 

zwarte vlaggen aan de gevels, affiches aan de ramen, succesvolle 

betogingen of moties in de gemeenteraad, het Vlaams Belang steunt 

al die vormen van legaal verzet tegen dit asielcentrum. We zullen dat 

ook in de komende weken blijven doen. 

 

01.14  Hans Verreyt (VB): Je 

regrette que le projet à Boom n'ait 

toujours pas été enterré. Je n'ai 

pas reçu de réponse à ma 

question relative à son coût. Le 

secrétaire d'État ne cesse de 

dénoncer les fausses nouvelles 

divulguées, mais il y a une 

absence totale de communication 

à propos du centre d'accueil pour 

demandeurs d'asile de Boom. 

Tous les partis au conseil 

communal de Boom soutiennent 

l'opposition à l'ouverture de ce 

centre d'accueil et le Vlaams 

Belang soutient toute opposition 

légale à ce projet. 

 

01.15  Kattrin Jadin (MR): Merci, monsieur le secrétaire d'État, pour 

les informations que vous m'avez apportées concernant cette 

question spécifique figurant dans ce débat très général à propos du 

centre de Glons. J'entends qu'il existe encore une capacité 

01.15  Kattrin Jadin (MR): Ik 

begrijp dat de capaciteit van het 

centrum te Glons opgetrokken kan 

worden en dat er naar de 
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d'augmentation et que les propositions faites par la commune peuvent 

recevoir une oreille attentive et, pourquoi pas, déboucher sur de 

futures initiatives intéressantes.  

 

Je rejoins ce que disait M. Rigot, j'ai tout à fait conscience que vous 

deviez assumer une tâche très difficile en ce moment, monsieur le 

secrétaire d'État. Mais selon moi, avec toutes les difficultés que nous 

connaissons, il est nécessaire de trouver les points d'équilibre qui 

permettent d'avoir des politiques intégratives intéressantes. La 

proposition que je vous faisais en était une.  

 

voorstellen van de gemeente 

geluisterd wordt. Het is een 

moeilijke opdracht, maar er moet 

een zeker evenwicht gevonden 

worden om een bepaald integratie-

beleid te kunnen voeren. 

 

01.16  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Merci, monsieur le secrétaire 

d'État, pour vos réponses détaillées. Je crois que la qualité de travail 

des personnes chez Fedasil constitue un élément-clé et vous l'avez 

évoqué. Je pense qu'on prend le problème par le bon côté. De fait, on 

sait que si la qualité de travail s'améliore, l'absentéisme diminue, et 

plus de gens seront partants pour travailler dans l'aventure Fedasil. 

Cela permet aussi l'ouverture de places. C'est donc une très bonne 

nouvelle. 

 

Je me permets encore une question car je n'ai pas très bien compris 

le passage sur les casernes. Vous évoquez 70 places à Glons, avec 

une perspective de 240 places. Vous avez dit qu'il y avait, par le 

passé, jusqu'à 5 000 places dans les casernes. Aujourd'hui, combien 

y a-t-il de places prises dans les casernes? Si vous le souhaitez, je 

dépose ma question par écrit. 

 

01.16  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Ik denk dat het verstandig 

is om in te zetten op de kwaliteit 

van het werk bij Fedasil. Zo kan 

het ziekteverzuim teruggedrongen 

worden en het aantal plaatsen 

opgetrokken worden.  

 

U gewaagt van 70 plaatsen in 

Glons en in de toekomst mogelijk 

240. U zegt tevens dat er in het 

verleden 5.000 plaatsen waren in 

de kazernes. Hoeveel zijn er dat 

tegenwoordig? 

 

01.17  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Je précise qu'aujourd'hui, 

plus de 5 000 places sont déjà utilisées sur les sites de la Défense. 

Ce sont des centres qui existent déjà depuis des années, dont 

certains sont actifs. D'autres n'étaient pas actifs. Parallèlement, 70 se 

sont rajoutés.  

 

01.17  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: De sites van Defensie 

bieden al jaren een totaal van 

5.000 plaatsen. De 70 plaatsen 

waarvan sprake komen daar 

bovenop. 

 

01.18  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Merci. J'adresserai 

néanmoins une question à votre collègue, Mme Dedonder. Je vois en 

effet qu'on est à 1 000 places aux Pays-Bas dans l'urgence. Et quand 

on est à 70 places alors qu'on a une perspective de 240 places, cela 

pose quand même des questions.  

 

Concernant les ILA, on a fait le travail. On sollicite aussi nos 

communes. On a des réunions avec les échevins et avec les 

présidents de CPAS où on explique les choses, mais on voit qu'il 

existe un manque d'informations. Je vous encourage, via les entités 

fédérées éventuellement, à diffuser des informations sur les ILA. Par 

exemple, beaucoup de communes se posaient la question du 

personnel. Si elles se retrouvent devant une charge de travail 

supplémentaire, qui la prendra en compte? Ce serait vraiment 

intéressant d'avoir un travail local par rapport aux ILA, à l'instar du 

travail que vous avez déjà réalisé avec M. Prévot à Namur sur 

d'autres sujets. De fait, je suis persuadé qu'il s'agit là d'une clé du 

problème. 

 

Se respecter, c'est aussi dire quand on n'est pas d'accord. Je suis 

fâché mais je vais le dire avec politesse. Je ne peux pas vous laisser 

dire qu'on a demandé d'ouvrir un Sheraton ou un Hilton pour les 

personnes demandeuses d'asile. Vous dites qu'il y a un risque d'appel 

d'air de personnes migrantes d'autres pays si on ouvre des places 

01.18  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): We vragen ook aan de 

gemeenten om LOI's te openen, 

maar men is onvoldoende op de 

hoogte van zulke initiatieven. Ik 

roep u op om daarover informatie 

te verspreiden. 

 

Dat er gezegd wordt dat men 

gevraagd heeft om een Sheraton- 

of een Hiltonhotel open te stellen 

voor asielzoekers of dat 

hotelopvang tot een aanzuigeffect 

zou kunnen leiden, dat mag ik niet 

laten passeren. Ten eerste 

verschilt de kwaliteit van de hotels 

in Brussel en zou er in sommige 

hotels geen optimale opvang 

mogelijk zijn. Ten tweede kan men 

personen die moeilijke en 

gevaarlijke situaties ontvlucht zijn 

niet vragen om op straat te slapen, 

om te voorkomen dat anderen 

aangetrokken worden. Als men 
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dans des hôtels. 

 

Même si on a une qualité d'hôtels à Bruxelles qui est très importante, 

tous les hôtels ne sont pas des hôtels de grande qualité. Toutefois, ils 

permettraient quand même un accueil tolérable pour des personnes 

migrantes. 

 

Dire à des personnes, qui, pour certaines, ont voyagé des milliers de 

kilomètres et qui fuient des situations de torture ou de discrimination, 

qu'elles vont dormir à la rue parce qu'on considère que les mettre 

dans une chambre d'hôtel au chaud, cela va attirer d'autres 

personnes, cela n'est pas acceptable, monsieur Mahdi. Ce n'est pas 

notre point de vue. Si ce soir, demain soir et après-demain, des 

personnes dorment encore dans la rue, vous devez pouvoir réévaluer 

cette possibilité d'ouvrir des places dans des hôtels. On ne peut pas 

dire à quelqu'un qu'il va dormir dans la rue parce qu'on a peur que 

d'autres arrivent. Ce n'est juste pas acceptable. 

 

geen andere oplossing vindt, moet 

de mogelijkheid van hotelopvang 

overwogen worden. 

 

01.19  Ben Segers (Vooruit): Mijnheer de staatssecretaris, hartelijk 

dank voor uw uitgebreide antwoord. Ik wens u natuurlijk bijzonder veel 

succes met dat alles. Als ik u goed begrepen heb, zou er nu toch op 

zeer korte termijn, namelijk deze week, een definitieve beslissing of 

definitieve vooruitgang komen, waarbij voor iedereen opvang 

verzekerd zou moeten zijn en blijven, tenzij er natuurlijk een zeer 

grote stijging zou komen.  

 

Mijnheer de voorzitter, ik had begrepen dat mijn vraag nr. 55023603C 

ook was toegevoegd aan het actualiteitsdebat. Misschien heb ik een 

stukje gemist, maar ik ben niet zeker of ik de antwoorden op die vraag 

heb meegekregen. Mijnheer de staatssecretaris, ik had in dat kader 

verschillende vragen. Eén vraag in het bijzonder, die ik ook al gesteld 

heb in het kader van de beleidsnota, wil ik u toch nog even 

voorleggen.  

 

We spreken vaak over het feit dat secundaire migratie gestegen zou 

zijn. Ik twijfel daar niet aan, maar tegelijkertijd zie ik dat niet goed in 

de cijfers. Ongetwijfeld zie ik iets over het hoofd, maar ik merk dat het 

aandeel van de Dublinbeslissingen bij de DVZ eigenlijk op hetzelfde 

niveau blijft, met name 11,5 %. Ik vraag me dus af wat ik niet begrijp. 

 

Als het effectief zo is dat er meer secundaire migratie is, moet die cel 

dan bijvoorbeeld niet worden versterkt, zodat er ook daar meer 

beslissingen kunnen worden genomen? Ik weet dat er allerlei 

problemen zijn bij de uitvoering van Dublinbeslissingen, maar 

daarvoor moeten er in de eerste plaats natuurlijk wel 

Dublinbeslissingen zijn. Als we zien dat die op een gelijkaardig niveau 

blijven, hoe komt dat dan precies en wat kan daaraan gedaan 

worden? 

 

01.19  Ben Segers (Vooruit): On 

pointe souvent du doigt l'augmen-

tation de la migration secondaire. 

Elle n'apparaît pas dans les 

chiffres. À l'Office des étrangers, 

le pourcentage de décisions de 

transfert de Dublin reste inchangé. 

Comment est-ce possible et que 

peut-on faire à ce sujet? 

 

01.20  Dries Van Langenhove (VB): Geachte staatssecretaris, 

bedankt voor uw antwoorden. Ik vernam dat u niet op de hoogte werd 

gebracht door de Brusselse regering. Dat zou misschien zo kunnen 

zijn omdat CD&V daar niet in de coalitie zit, maar het is toch behoorlijk 

oncollegiaal van uw coalitiepartners in de federale regering.  

 

Ik heb niet duidelijk vernomen of Brussel een uitbreiding van dat 

initiatief overweegt en of ze daarover al met u hebben gesproken. Ik 

hoorde ook geen duidelijke veroordeling, in die zin dat u hen zou 

01.20  Dries Van Langenhove 

(VB): Il est tout à fait contraire aux 

règles de collégialité de la part du 

gouvernement bruxellois de ne 

pas avoir informé le secrétaire 

d'État de sa décision. Le 

secrétaire d'État organisera-t-il des 

concertations à ce sujet avec le 

gouvernement bruxellois? Lui 
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vragen om dit initiatief en het daaruit voortvloeiende aanzuigeffect 

ogenblikkelijk stop te zetten. 

 

Wat de tweede vraag betreft, vernamen we dat er 168 zaken werden 

ingesteld tegen Fedasil, maar dat u door tijdig opvang te verlenen 

hebt kunnen voorkomen dat er dwangsommen werden betaald. Dat is 

natuurlijk goed, maar het is geen duurzaam beleid. Om duurzaam 

beleid te kunnen voeren is het dringend nodig dat we de instroom 

verkleinen en de uitstroom vergroten. In plaats van te zorgen voor 

bijkomende noodopvang, moeten we misschien eens nadenken over 

noodmaatregelen die met een globaal pakket zouden kunnen leiden 

tot een op zijn minst tijdelijke migratiestop.  

 

Ik heb ook heel wat gehoord over minderjarige asielzoekers, niet-

begeleide minderjarige vreemdelingen. Daarover zullen wij het straks 

nog uitgebreid hebben in het kader van andere vragen. 

 

demandera-t-il de mettre un 

terme, séance tenante, à cette 

initiative en raison de l'appel d'air 

ainsi crée? 

 

Il est positif que des astreintes 

aient pu être évitées, mais la 

politique menée n'est évidemment 

pas une politique durable. Pour 

qu'elle le soit, il faut réduire le flux 

entrant et augmenter le flux 

sortant. Nous préconisons un arrêt 

– au moins temporaire – de la 

migration. 

 

De voorzitter: Als niemand anders het woord meer wil, kan ik dit actualiteitsdebat als gesloten 

beschouwen. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

Mevrouw Jadin is al vertrokken, dat is jammer. Mevrouw Bury is wel aanwezig via Zoom. 

 

02 Vraag van Katleen Bury aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "Een 

grootschalige zwendel in valse verblijfsvergunningen en rijbewijzen door ambtenaren" (55023171C) 

02 Question de Katleen Bury à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Un trafic 

à grande échelle par des fonctionnaires de faux permis de conduire et permis de séjour" (55023171C) 

 

02.01  Katleen Bury (VB): Ik verwijs naar de schriftelijke versie van 

mijn vraag. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, vier ambtenaren van de Brusselse 

gemeente Anderlecht zouden de voorbije jaren honderden valse 

documenten verkocht hebben. Het zou gaan om meer dan honderd 

valse rijbewijzen en ongeveer 1900 valse vergunningen voor 

buitenlandse werknemers om een verblijfsvergunning te krijgen 

(19bis-bijlagen) waar ze tussen de 1.200 en 1.800 euro per exemplaar 

voor gekregen zouden hebben. 

Ondertussen zijn de twee ambtenaren, verantwoordelijk voor de 

19bis-zwendel vrij onder voorwaarden. De twee ambtenaren die de 

rijbewijzen vervalsten bleven aangehouden. Ook een burger werd 

aangehouden die na een huiszoeking in haar appartement de namen 

van de verschillende ambtenaren genoemd zou hebben. 

Gezien de hoeveelheid vervalste documenten kan het tekort oplopen 

tot in de miljoenen euro's.  

Waren er nog meer ambtenaren en burgers op de hoogte van deze 

praktijken? Blijkbaar was er ook sprake van zwendel in Ninove?  

Wordt er verder ingezet op het retracteren van tussenpersonen en de 

ontvangers van deze documenten? 

Wat gaat u ondernemen tegen de personen die met een valse 

verblijfsvergunning in ons land werkzaam zijn? Worden deze 

verwijderd van het grondgebied? Worden de verkregen sociale 

rechten, met name sociale uitkeringen, werkloosheidsuitkeringen e.a. 

sociale rechten, teruggevorderd? 

Is er sprake geweest van gezinshereniging op basis van deze valse 

documenten? Zo ja, over hoeveel personen gaat het? Worden deze 

02.01  Katleen Bury (VB): Quatre 

fonctionnaires de la commune 

d'Anderlecht auraient vendu ces 

dernières années plus de 100 faux 

permis de conduire et quelque 

1 900 fausses annexes 19bis, ce 

qui leur aurait rapporté entre 1 200 

et 1 800 euros l'exemplaire. Deux 

fonctionnaires sont en libération 

conditionnelle, deux autres ont été 

écroués. Un civil a également été 

arrêté. 

 

D'autres fonctionnaires et civils 

étaient-ils au courant de ces 

pratiques? Il serait question d'un 

trafic à Ninove également. Les 

intermédiaires et les destinataires 

des documents ont-ils été 

recherchés? Quelles initiatives le 

secrétaire d'État prendra-t-il contre 

les personnes résidant dans notre 

pays avec un faux permis de 

séjour? Seront-elles éloignées du 

territoire? Les allocations sociales 

perçues seront-elles recouvrées? 

Des regroupements familiaux ont-

ils eu lieu sur la base de ces faux 



 21/12/2021 CRIV 55 COM 648 

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

24 

personen eveneens verwijderd van het grondgebied? 

 

documents? Les personnes 

concernées ont-elles, elles aussi, 

été éloignées du territoire? 

 

02.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mevrouw Bury, het lopende 

gerechtelijk onderzoek zal uitwijzen wat er juist is gebeurd. Zolang het 

onderzoek loopt, wil ik dus voorzichtig zijn met uitspraken over de 

zaak. Ik denk dat u dat kunt begrijpen. 

 

Mijn diensten zijn in contact met het parket en de gemeente 

Anderlecht en wachten nog op verdere verduidelijkingen over het 

aantal betrokkenen en de exacte dossiers, maar stellen vast dat de 

informatie in de pers niet correct is. 

 

Waarover gaat het? Ik spreek mij voor alle duidelijkheid alleen uit over 

de beweerde fraude met verblijfsdocumenten en niet over die met 

rijbewijzen. Het gaat om de zogenaamde bijlagen 19 – niet 19bis –, 

documenten die als bewijs dienen voor de aanvraag van een 

verklaring tot inschrijving van een burger uit de EU voor een verblijf 

van meer dan drie maanden. Op basis van informatie die mijn 

diensten verkregen, gaat het niet om frauduleuze 

verblijfsdocumenten, maar bestaat het misbruik erin dat 

tussenpersonen of gemeenteambtenaren betaald werden om 

voorrang te verlenen voor een afspraak op de gemeente om die 

bijlage 19 te verkrijgen. Het zou blijkbaar gaan om bedragen tussen 

70 en 250 euro. De betrokkenen zouden wel degelijk voldaan hebben 

aan de voorwaarden om een bijlage 19 te verkrijgen. Het misbruik op 

het niveau van de gemeente zou er dus uit bestaan dat gemeente-

ambtenaren betaald werden om voorrang te verlenen voor een 

afspraak. Indien de betrokkenen een fout adres opgaven, wat ook het 

geval zou zijn, zouden ze geen attest van immatriculatie of E-kaart 

gekregen hebben, omdat er geen positieve woonstcontrole kon 

plaatsvinden. 

 

Eerder dit jaar stelden mijn diensten al vast dat bepaalde EU-burgers 

in het algemeen een aanvraag tot inschrijving indienden, zonder dat 

ze de bedoeling hebben om een verblijfsrecht van meer dan drie 

maanden te verkrijgen. Het doel zou zijn om bepaalde sociale 

voordelen te verkrijgen op basis van bijlage 19. De DVZ stond reeds 

eerder in contact met het Brussels arbeidsauditoriaat, met het 

Rijksinstituut voor de Sociale Verzekeringen der Zelfstandigen en met 

het AViQ, l'Agence pour une Vie de Qualité van de Fédération 

Wallonie-Bruxelles, om hen op dat mogelijke misbruik te wijzen. 

 

Die twee laatste administraties gaven aan hun procedures te zullen 

wijzigen zodat vreemdelingen niet langer recht hebben op bepaalde 

tegemoetkomingen louter op basis van de aanvraag tot verklaring van 

inschrijving. Op dat vlak ben ik erg tevreden dat mijn diensten in ieder 

geval alles hebben gedaan om op Brussels niveau aan te geven dat 

op dat gebied een wijziging noodzakelijk was en dat ze ook effectief is 

doorgevoerd. 

 

Mocht blijken dat op frauduleuze manier verblijfsrecht werd bekomen, 

zullen de verblijfskaarten worden ingetrokken, wat betekent dat de 

betrokkenen het grondgebied dienen te verlaten. 

 

Ik wil ook opmerken dat het terugvorderen van uitkeringen van welke 

aard dan ook niet onder mijn competentie valt. De administratie zet 

02.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Tant que l'instruction 

judiciaire est en cours, j'entends 

être prudent dans mes 

déclarations concernant cette 

affaire.  

 

Mes services sont en contact à ce 

sujet avec le parquet et la 

commune d'Anderlecht. Nous 

attendons encore des éclaircisse-

ments mais je puis vous dire que 

des informations erronées 

circulent dans la presse. L'affaire 

ne concerne en effet pas l'annexe 

9bis mais l'annexe 19. Une telle 

annexe fournit la preuve d'une 

demande de déclaration 

d'inscription formulée par un 

ressortissant UE pour un séjour de 

plus de trois mois. Il ne s'agirait 

pas de documents frauduleux. Ce 

qui est exact, c'est que des 

montants de 70 à 250 euros ont 

été payés à un intermédiaire ou à 

des agents communaux afin 

d'obtenir une priorité pour la 

délivrance de ce document. Les 

demandeurs satisfaisaient donc 

bien aux conditions d'obtention de 

l'annexe 19. Si les intéressés 

avaient communiqué une fausse 

adresse, ils n'auraient pas pu 

obtenir une attestation 

d'immatriculation ni une carte E 

parce que le contrôle de résidence 

n'aurait pas pu avoir lieu. 

 

Plus tôt dans l'année, mes 

services ont toutefois constaté que 

certains ressortissants UE 

introduisaient une demande 

d'inscription aux fins de bénéficier 

d'avantages sociaux sur la base 

de l'annexe 19. L'OE a déjà pris 

contact à ce sujet avec l'auditorat 

du travail de Bruxelles, l'ONSS et 

l'AViQ afin d'attirer leur attention 

sur un risque de fraude.  

 

Ces services souhaitent modifier 

leurs procédures afin que les 

étrangers n'aient plus droit à 

certaines interventions 
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verder in op structureel overleg met alle betrokken administraties. De 

fraudecoördinator, die recent op mijn vraag werd aangesteld, zal 

daarin de komende jaren een belangrijke rol opnemen. 

 

uniquement sur la base de la 

demande de déclaration 

d'inscription. S'il s'avère qu'un droit 

de séjour a été obtenu de manière 

frauduleuse, les titres de séjour 

seront retirés.  

 

Le recouvrement des allocations 

ne fait pas partie de mes 

compétences. À cet égard, une 

concertation est organisée dans 

les services. Le coordinateur de la 

lutte contre la fraude désigné 

récemment jouera un rôle 

important dans ce processus dans 

les prochaines années. 

 

02.03  Katleen Bury (VB): Mijnheer de staatssecretaris, ik dank u 

voor uw antwoord dat verschillende facetten bevat. 

 

Belangrijk is wel dat u stelt dat zij voorrang hebben verkregen en dat 

daarom zaken extra werden betaald. Aan de voorwaarden voldeden 

zij echter wel. Dat is dus iets wat niet in de pers stond. Dat is 

belangrijk. 

 

U stelt ook dat het onderzoek nog loopt. Mocht toch blijken dat niet 

aan de voorwaarden was voldaan, worden zij wel uitgewezen. Ik zal 

de kwestie in mijn rappelagenda schrijven om u over een aantal 

maanden of zelfs over een jaar te ondervragen over hoe het 

onderzoek is afgelopen. Het zou niet alleen gaan over een Brusselse 

gemeente, maar ook over Ninove. 

 

U geeft aan dat u momenteel geen weet hebt van E-kaarten die 

verkregen zijn zonder geldige voorwaarden. 

 

Over de tegemoetkomingen en de fraude daarbij antwoordt u dat uw 

administratie via procedures aan het probleem is tegemoetgekomen. 

Ter zake is het belangrijk dat u een en ander opvolgt, bekijkt op welke 

manier de procedures zijn gewijzigd, alsook dat u op uw agenda 

plaatst om het jaar daaropvolgend na te gaan of de wijzigingen 

effectief hebben geholpen en geen frauduleuze bedragen onterecht 

worden uitbetaald. U stelt dat het niet aan u is om die uitkeringen 

terug te vorderen als ze onterecht aan de betrokkenen werden 

verleend. Ik hoor dergelijke zaken echter vaak. U bent lid van de 

regering waarin u allemaal samenwerkt. Het is dus van groot belang 

dat de desbetreffende namen via u worden doorgegeven. 

 

Dat komt natuurlijk ook de minister van Justitie toe. Initieel heb ik 

deze vraag ook aan de minister van Justitie gesteld. Er moet een zeer 

goede samenwerking zijn zodat we ervan kunnen uitgaan dat 

bedragen, wanneer ze frauduleus verkregen werden, teruggevorderd 

kunnen worden. 

 

Ik zal nog enkele schriftelijke vragen ter opvolging indienen. 

 

02.03  Katleen Bury (VB): Les 

intéressés ont été aidés en priorité 

et ont obtenu un paiement supplé-

mentaire mais ils répondaient aux 

conditions. La presse n'en a pas 

fait mention. Je vérifierai d'ici 

quelques mois quelle aura été 

l'issue de l'enquête. Le secrétaire 

d'État doit lui-même suivre ce 

dossier de près afin de savoir si 

les procédures ont effectivement 

été modifiées et s'il a été remédié 

à la situation. Même si cela ne fait 

pas partie de ses compétences, 

les montants indûment payés 

doivent être récupérés. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 
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03 Question de François De Smet à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le 

contrôle démocratique des centres fermés" (55023340C) 

03 Vraag van François De Smet aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

democratische controle op  de gesloten centra" (55023340C) 

 

03.01  François De Smet (DéFI): Monsieur le Secrétaire d’État, en 

août dernier, plusieurs parlementaires ont été sollicités par la Coalition 

Move, qui se compose de Caritas international, du Ciré, de 

Vluchtelingenwerk Vlaanderen et de JRS, pour prendre part à une 

initiative de contrôle démocratique des centres fermés. 

 

Cette initiative vise à garantir davantage de transparence dans la 

gestion des centres en programmant des visites régulières par les 

parlementaires dans le cadre du droit qui leur est conféré par l’article 

42 de l’arrêté royal du 2 août 2002. Droit auquel peu de 

parlementaires ont recours aujourd’hui. 

 

Je me suis donc rendu, à cette occasion, au Centre de transit 

Caricole à Steenokkerzeel avec ma collègue Sophie Rohonyi, le 6 

octobre dernier. 

 

Il me paraît tout de même curieux qu’aujourd’hui, seuls les 

parlementaires, et un nombre très limité d’institutions de l’asile ou 

internationales, disposent d’un réel droit de visite en centre fermé. 

 

Certaines ONG peuvent certes être accréditées par l’Office des 

étrangers sur base de l’article 45 de l’AR précité, mais ces 

accréditations dépendent du bon vouloir de l’administration, qui peut 

les retirer à tout moment. Certaines ONG rapportent à cet égard que 

des menaces de retrait d’accréditation sont régulièrement 

prononcées. 

 

Eu égard à l’ampleur de la tâche et vu qu’aucun mécanisme de 

surveillance en centre fermé n’est établi, je pense en particulier au 

mécanisme national de prévention qui découle de l’OPCAT, permettre 

à la société civile d’exercer un contrôle régulier ne me paraît pas de 

trop. 

 

En conséquence, monsieur le secrétaire d’État, envisagez-vous 

d’étendre le droit prévu à l’article 42 de l’AR du 2 août 2002 aux 

membres des parlements régionaux et communautaires, ainsi qu’aux 

députés belges du Parlement européen? 

 

Quelle est votre position sur l’introduction d’un statut de visiteur 

indépendant disposant d’un réel droit de visite en centre fermé, dont 

les bénéficiaires seraient par exemple déterminés par la loi? Dans la 

négative, comment comptez-vous assurer une surveillance 

indépendante de l’administration des centres fermés? 

 

Votre cabinet est-il associé aux travaux relatifs à l’élaboration du 

mécanisme national de prévention dans le cadre de l’OPCAT? 

 

03.01  François De Smet (DéFI): 

De Move-coalitie heeft 

parlementsleden gevraagd mee te 

werken aan een democratische 

controle op de gesloten centra, 

zoals de wet bepaalt. Ik heb in dat 

kader het transitcentrum in 

Steenokkerzeel bezocht. 

 

Het is merkwaardig dat enkel 

parlementsleden en sommige 

asiel- en internationale instellingen 

die centra mogen bezoeken. 

Sommige ngo's kunnen naar 

goeddunken van de administratie 

geaccrediteerd worden. Sommige 

worden met de intrekking van hun 

accreditatie bedreigd. 

 

Zult u het recht waarin het 

koninklijk besluit van 2 augustus 

2002 voorziet tot de leden van de 

Gewest- en 

Gemeenschapsparlementen en de 

Belgische Europarlementariërs 

uitbreiden? 

 

Zult u bezoekrecht verlenen aan 

personen met een wettelijk statuut 

van onafhankelijk bezoeker? Zo 

niet, hoe zult u een onafhankelijk 

toezicht op die centra 

organiseren? 

 

Is uw kabinet betrokken bij de 

voorbereiding van het nationaal 

preventiemechanisme in het kader 

van het OPCAT? 

 

03.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur De Smet, les 

centres de détention sont soumis à plusieurs mécanismes de 

contrôle. Il y a la commission d'évaluation Schengen, le comité des 

plaintes du SPF Intérieur ou le contrôle indirect par les ONG et les 

membres du Parlement, pour n'en citer que quelques-uns. Il peut 

toujours y avoir un débat sur la meilleure façon d'organiser ce 

03.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Aangezien het verwijde-

ringsbeleid en het beheer van de 

detentiecentra een federale 

bevoegdheid zijn, maken noch de 

leden van de gewestelijke 
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contrôle, mais il me semble qu'un bon contrôle ne se limite pas à 

donner accès à tout le monde.  

 

La politique d'éloignement et la gestion des centres de détention étant 

de compétence fédérale, je ne vois pas la valeur ajoutée d'accorder 

un accès aux membres des parlements des régions ou aux membres 

belges du Parlement européen. Après tout, ils ne font pas partie du 

pouvoir législatif compétent, et donc du pouvoir de contrôle. Je pense 

qu'au niveau fédéral, par contre, chacun a le droit et doit utiliser cette 

compétence pour faire ce qu'il doit faire. Mais l'élargir, en soi, vu les 

pouvoirs assez clairs au niveau fédéral, ne me semble pas être 

judicieux. 

 

Si nous devions accorder l'accès aux parlementaires européens, je 

pense qu'il serait tout à fait inutile de voir cela uniquement dans le 

contexte belge. Dans ce cas-là, des députés européens de toutes les 

nationalités de l'Union européenne devraient avoir accès aux centres 

fermés dans tous les États membres. Je pense que c'est une 

discussion qui peut avoir lieu au niveau du Parlement européen. 

 

Sur la question de l'accès aux ONG, il y a actuellement 72 personnes 

accréditées auprès de 27 ONG au total. Par conséquent, je ne suis 

pas du tout d'accord avec vous lorsque vous dites que le nombre est 

très limité. 

 

J'aimerais ajouter que l'Office des étrangers approuve presque toutes 

les demandes d'accréditation. Cependant, il est logique que le 

département de l'immigration, qui est chargé de la gestion des 

centres – ce qui est une tâche extrêmement complexe et délicate – 

sache qui sont les personnes qui auront accès à leurs installations et 

décide de leur accorder ou non l'accès. Cet accès, au final, est 

quasiment toujours accordé. Ce principe ne peut être remis en cause 

du point de vue de la sécurité et de la gestion. 

 

En ce qui concerne le contrôle des centres fermés et de la politique 

de retour en général, je ne suis pas en faveur d'un statut de visiteur 

indépendant. Il est important que ce contrôle soit effectué par des 

organisations qui, non seulement connaissent les problèmes de 

retours forcés, mais en portent également la responsabilité.  

 

C'est le seul moyen de réaliser un contrôle approfondi, un contrôle 

qualitatif et un contrôle neutre, lequel existe déjà, comme je l'ai 

indiqué au début de ma réponse. 

 

Pour conclure, les débats autour de l'OPCAT sont en cours et mon 

cabinet y participe de manière active. 

 

parlementen, noch de Belgische 

leden van het Europees Parlement 

deel uit van de bevoegde 

controlerende macht, en biedt de 

toegang die ze zouden hebben tot 

de gesloten centra geen meer-

waarde. Het lijkt me niet 

verstandig om die bevoegdheid 

van de federale parlementsleden 

uit te breiden. De eventuele 

toegang voor 

Europarlementsleden zou in het 

Europees Parlement besproken 

moeten worden, voor alle 

Europese 

volksvertegenwoordigers en in alle 

EU-lidstaten. 

 

Momenteel zijn er 72 personen 

van 27 ngo's geaccrediteerd, wat 

geen gering aantal is. De Dienst 

Vreemdelingenzaken keurt de 

meeste verzoeken goed, maar het 

is logisch dat het departement dat 

belast wordt met het beheer van 

de centra, wat een delicate 

opdracht is, beslist aan wie er 

toegang verleend wordt. Met het 

oog gericht op de veiligheid en het 

goede beheer van de centra mag 

dat beginsel niet op losse 

schroeven gezet worden.  

 

Ik ben geen voorstander van een 

status van onafhankelijk bezoeker. 

Er moet een diepgravende, 

kwaliteitsvolle en neutrale controle 

uitgevoerd worden door 

organisaties die de context van de 

gedwongen terugkeer kennen en 

er ook de verantwoordelijkheid 

voor dragen. 

 

Mijn kabinet neemt deel aan de 

debatten over het facultatieve 

protocol bij het Verdrag van de 

Verenigde Naties tegen foltering 

(OPCAT). 

 

03.03  François De Smet (DéFI): Merci, monsieur le secrétaire d'État 

pour vos réponses. Je ferai deux réflexions. Il y a débat pour savoir si 

les députés européens ne font pas partie d'un organe législatif 

compétent puisqu'un certain nombre de normes, y compris sur la 

détention et l'éloignement, dépendent du niveau européen. Je pense 

qu'avec ce raisonnement-là cela se pourrait. Mais je vous rejoins sur 

l'élargissement. On pourrait imaginer  qu'il en aille de même dans 

tous les pays membres de l'Union. Ce serait même intéressant. Je 

trouve que le rôle des députés européens comme visiteurs se 

03.03  François De Smet (DéFI): 

Sommige normen inzake detentie 

en verwijdering hangen af van 

Europa. De rol van 

Europarlementsleden als 

bezoekers zou dan ook volledig 

gerechtvaardigd zijn.  

 

Bezoeken door onafhankelijke 
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justifierait pleinement. 

 

J'en viens aux visiteurs experts indépendants. Pour l'avoir pratiqué 

dans d'autres vies, je pense que c'est réellement une plus-value. Ce 

l'est d'autant plus que nous attendons toujours le mécanisme et les 

travaux réels sur la mise en place de l'OPCAT. J'aurais dû être plus 

complet dans ma question et vous demander quand vous pensiez 

atterrir sur ce dossier qui n'est pas arrivé avec vous. Il date d'un 

certain moment et on ne peut pas vous blâmer pour son retard. Mais 

tant que nous n'aurons pas de mécanisme national de prévention 

contre la torture et les traitements inhumains et dégradants qui soit 

indépendant, je trouve que cela justifie, a fortiori, que des membres 

de la société civile soient accrédités et nantis d'un pouvoir de visite.  

 

Je comprends que ce ne soit pas exactement le même pouvoir que 

celui des parlementaires fédéraux. Moi-même, mon collègue 

Moutquin et quelques autres l'utilisons. Je pense que c'est bien. Il faut 

aller dans les centres fermés voir la réalité des choses. La société 

civile est un outil complémentaire et je pense qu'il faut la considérer 

avec plus d'attention. Je vous remercie.  

 

experts vormen in mijn ogen een 

echte meerwaarde. Zolang er 

geen nationaal onafhankelijk 

mechanisme bestaat voor de 

voorkoming van foltering en 

onmenselijke of vernederende 

behandeling, is het zeker 

verantwoord om een bezoekrecht 

toe te kennen aan leden van het 

maatschappelijke middenveld. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

04 Question de François De Smet à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La durée 

de traitement des procédures visant à octroyer des visas à des étudiants étrangers" (55023341C) 

04 Vraag van François De Smet aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

doorlooptijd van de procedures voor de toekenning van een visum aan buitenlandse studenten" 

(55023341C) 

 

04.01  François De Smet (DéFI): Monsieur le secrétaire d'État, de 

nombreux étudiants, notamment marocains, qui introduisent des 

demandes de visa rencontreraient des difficultés avec l’Office des 

étrangers.  

 

On me rapporte que le délai de traitement des demandes de visa 

étude serait très long. Certains étudiants devraient attendre plus de 

quatre mois avant d’obtenir une réponse. 

 

La réponse de l’Office des étrangers ne correspond d’ailleurs pas 

toujours aux dates de rentrées scolaires. De nombreuses universités 

refusent donc l’admission d’étudiants qui se voient pourtant octroyer 

un visa. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, quelle est la durée moyenne de 

traitement d’une demande de visa étude? Envisagez-vous de prendre 

des mesures pour réduire ce délai? 

 

Serait-il envisageable, pour assurer davantage de sécurité juridique, 

d’articuler le traitement des demandes de visa étude avec le début 

des cycles académiques classiques en Belgique? Pourrait-on par 

exemple prévoir un intervalle temporel pour le dépôt des demandes 

de visa étude pour l’année académique de l’année suivante puis en 

fixant une date, avant la fin des délais des procédures d’inscription, à 

laquelle l’Office des étrangers doit avoir statué sur toutes les 

demandes de visa étude reçues pour l’année académique en 

question? 

 

04.01  François De Smet (DéFI): 

De doorlooptijd van aanvragen 

voor studentenvisa zou zeer lang 

zijn en wel tot vier maanden 

kunnen belopen. Aangezien de 

reactie van de Dienst 

Vreemdelingenzaken niet steeds 

samenvalt met de start van het 

academiejaar, weigeren heel wat 

universiteiten studenten toe te 

laten, ook al krijgen deze een 

visum toegekend.  

 

Bent u van plan om die termijn in 

te korten? Kan men erop toezien 

dat de behandeling van de 

visumaanvragen afgestemd is op 

de start van het klassieke 

academiejaar?  
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04.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur De Smet, cette 

année, une demande de visa de long séjour sur six a été introduite 

pour des études en Belgique. Notre pays est donc incontestablement 

attractif. 

 

Parallèlement, je constate une nouvelle hausse des demandes de 

visa par rapport à l'année 2019 (13 070 actuellement pour 12 537 en 

2019). Cette pression pose un problème de capacité à tous les 

niveaux: les services des inscriptions des établissements 

d'enseignement supérieur, la commission des équivalences en 

Fédération Wallonie-Bruxelles, les ambassades et consulats et 

l'Office des étrangers.  

 

D'autre part, quelques postes font état de filières et d'une 

professionnalisation des réseaux d'aide à la constitution des dossiers 

et à la préparation des candidats, parfois avec des faux documents, 

tutoriels, garants rétribués, etc. 

 

C'est dans ce contexte difficile que l'Office des étrangers est amené à 

examiner des milliers de dossiers en quelques semaines durant l'été. 

En règle générale, ce traitement suit un ordre chronologique, la date 

de référence étant la date d'introduction de la demande, et le délai de 

traitement moyen était inférieur à 90 jours. Plusieurs facteurs, dont 

une demande de documents complémentaires, une demande d'avis 

ou un recours sont toutefois susceptibles de perturber cet ordre 

chronologique et d'allonger le délai de traitement d'une demande 

individuelle.  

 

L'Office des étrangers n'octroie pas de visa au-delà de la date fixée 

par un établissement d'enseignement pour une inscription définitive. Il 

n'a toutefois pas la mainmise sur le délai dans lequel une décision est 

exécutée par l'ambassade ou le consulat compétent ni sur le temps 

pris par l'étudiant pour arriver en Belgique après avoir reçu son visa. 

 

La réduction des délais de traitement est une préoccupation 

horizontale. Elle est généralement tributaire des moyens dont dispose 

l'administration et le volume des demandes de visas étude pose un 

réel problème de capacité à tous les niveaux. 

 

La réglementation fixe un délai dans lequel l'Office des étrangers doit 

prendre une décision, mais elle ne permet a priori pas de fixer ces 

intervalles temporels et dates butoirs. Mais je comprends l'idée que 

vous défendez. J'y réfléchirai pour l'année académique à venir.  

 

De toute manière, pour ce qui concerne les visas étudiants, il faut voir 

comment garantir et continuer à garantir davantage la possibilité pour 

les étudiants de se déplacer et d'aller d'un pays à un autre, en évitant 

que certaines filières utilisent ce canal à d'autres fins. En effet, si ces 

filières prennent de l'importance, certains pourraient s'interroger sur 

ces visas, ce qu'il faut éviter car il s'agit d'un outil important pour le 

partage de connaissances.   

 

04.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Één op de zes visumaan-

vragen voor een lang verblijf werd 

ingediend om in België te komen 

studeren. De stijging van het 

aantal aanvragen doet op alle 

niveaus problemen rijzen: bij de 

inschrijvingsdiensten, equivalentie-

commissie, ambassades en 

consulaten, Dienst 

Vreemdelingenzaken. 

 

Sommige posten maken gewag 

van bepaalde circuits en van een 

professionalisering van de 

netwerken voor hulp bij de 

samenstelling van de dossiers en 

de voorbereiding van de 

kandidaten, gaande tot het 

opstellen van valse documenten. 

De Dienst Vreemdelingenzaken 

moet tijdens de zomer duizenden 

dossiers onderzoeken. Bij de 

behandeling wordt de volgorde 

van indiening van de aanvragen in 

acht genomen. Gemiddeld is een 

dossier in minder dan 90 dagen 

afgehandeld. Het opvragen van 

documenten, een adviesaanvraag 

of een beroepsprocedure kunnen 

ertoe leiden dat de afhandeling 

afgeremd en de termijn verlengd 

wordt.  

 

Na het verstrijken van de door een 

onderwijsinstelling vastgestelde 

datum voor een definitieve inschrij-

ving reikt de Dienst 

Vreemdelingenzaken geen visum 

meer uit. De Dienst 

Vreemdelingenzaken heeft geen 

invloed op de door een 

ambassade of consulaat 

gehanteerde uitvoeringstermijnen, 

noch op de tijd die een student 

nodig heeft om in België aan te 

komen.  

 

De reglementering bepaalt de 

termijn voor een beslissing van de 

DVZ, maar zonder tijdsintervallen 

of deadlines. Ik denk daar echter 

wel over na. Studenten moeten 

naar andere landen kunnen reizen. 

Jammer genoeg maken de circuits 

of netwerken misbruik van dat 

kanaal. 
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04.03  François De Smet (DéFI): Monsieur le secrétaire d'État, je 

vous remercie pour votre réponse.  

 

La corrélation entre les délais académiques et les visas étudiants 

constitue une partie de la réponse parce que cela permettrait de 

prévenir de manière efficace une série de fraudes. Je vous remercie 

donc de continuer à travailler sur ce dossier.  

 

04.03  François De Smet (DéFI): 

De correlatie tussen de 

academische termijnen en de 

studentenvisa vormt een deel van 

het antwoord, met name om 

fraude tegen te gaan. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

05 Questions jointes de 

- François De Smet à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le financement de 

l’accueil des migrants par la Région de Bruxelles-Capitale" (55023342C) 

- Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La lettre de la Région 

bruxelloise sur les sans-papiers vivant sur son sol" (55023566C) 

05 Samengevoegde vragen van 

- François De Smet aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De financiering van 

de opvang van migranten door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest" (55023342C) 

- Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De brief van het 

Brussels Gewest over de sans-papiers op zijn grondgebied" (55023566C) 

 

05.01  François De Smet (DéFI): Monsieur le président, monsieur le 

secrétaire d’État, sous la précédente législature, le gouvernement 

fédéral s’est complètement désinvesti de ses responsabilités en 

matière d’accueil de certains migrants. 

 

Pour pallier ce manquement et garantir la dignité humaine, la Région 

bruxelloise avait fait le choix, à l’époque, de financer elle-même 

l’hébergement et l’accueil des migrants, la plupart dits migrants de 

transit, ces derniers constituant 70 % de la population de sans-abri à 

Bruxelles, et ce, alors même que l’accueil des migrants est avant tout 

une compétence fédérale. 

 

L’on me rapporte aujourd’hui que la Région bruxelloise suppléerait 

toujours le fédéral pour ce qui concerne le financement de l’accueil, y 

compris l’hébergement et la distribution de nourriture, ainsi que l’aide 

médicale urgente et l’aide à la constitution de dossiers de demande 

d’asile. Durant la crise sanitaire, la Région s’est également démenée 

pour garantir un maximum d’hébergement aux migrants. Elle 

intervient aujourd’hui bien plus que la part à laquelle elle avait 

consenti. 

 

Enfin, la Région demanderait par ailleurs depuis plusieurs mois au 

fédéral de prendre ses responsabilités, demande à laquelle le 

gouvernement fédéral resterait sourd jusqu'à maintenant. Cela me 

semble surréaliste puisqu'un nouveau gouvernement est entré en 

fonction depuis bientôt maintenant un an. 

 

Voici mes questions. 

 

Pour quelles raisons le fédéral ne prend-il pas ses responsabilités en 

matière d’accueil de ces migrants? Des budgets progressifs ont-ils 

été ou vont-ils être libérés pour le financement de l’accueil? Le 

gouvernement fédéral envisage-t-il, à terme, de reprendre l’entièreté 

du financement à son compte ou, à l’inverse, compte-t-il continuer à 

s’appuyer sur la Région bruxelloise? 

 

05.01  François De Smet (DéFI): 

De vorige regering heeft de 

handen afgetrokken van de 

migrantenopvang. Om dat 

tekortschietende beleid te 

ondervangen en een 

menswaardige behandeling te 

verzekeren, heeft het Brusselse 

Gewest beslist om het 

onderkomen en de opvang van de 

migranten, die 70 % van de 

daklozen in Brussel uitmaken, te 

financieren. Het Gewest zou de 

federale bevoegdheid voor de 

opvang, de voedselvoorziening, de 

dringende medische hulpverlening 

en de hulp bij het samenstellen 

van dossiers van asielzoekers nog 

altijd deels op zich nemen. Tijdens 

de gezondheidscrisis heeft het 

Gewest er alles aan gedaan om in 

een zo groot mogelijke 

opvangcapaciteit voor de 

migranten te voorzien. Het Gewest 

vraagt het federale beleidsniveau 

al maanden om zijn 

verantwoordelijkheid op te nemen. 

Tevergeefs…  

 

Hoe komt dat? Werden er gestaag 

stijgende budgetten uitgetrokken 

om de opvang te financieren of zal 

dat gebeuren? Zal de federale 

regering op termijn de volledige 

financiering weer voor haar 

rekening nemen of zal ze blijven 
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Que répondez-vous aux multiples demandes formulées par le 

gouvernement bruxellois, y compris aussi je crois par voie épistolaire? 

Vous êtes vous déjà concerté avec le cabinet Vervoort sur cette 

question? Dans l’affirmative, qu’en est-il ressorti? 

 

Enfin, la prise en charge du financement de l’accueil des 

transmigrants par le fédéral sera-t-elle abordée durant la conférence 

interministérielle Migration qui doit démarrer? 

 

steunen op het Brusselse 

Gewest? Wat is uw antwoord op 

de verschillende verzoeken van de 

Brusselse regering? Hebt u om de 

tafel gezeten met het kabinet-

Vervoort? Zal de federale 

financiering van de 

migrantenopvang aan de orde 

gesteld worden op de IMC 

Migratie? 

 

05.02  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, le 

6 octobre, la Région bruxelloise vous écrivait, ainsi qu’à Monsieur de 

Croo et Madame Verlinden, pour vous faire part du nombre important 

de sans-papiers qui vivait sur son sol. Elle précisait également 

s’occuper de l’hébergement de 65% des sans-papiers dormant à 

Bruxelles, alors que leur situation est tributaire du niveau fédéral. 

Dans votre réponse, vous préciser que l’absence de domicile fixe 

prime sur le statut administratif des personnes sans-papiers. Vous 

détaillez également un ensemble de mesures qui visent à améliorer 

notre politique d’accueil, comme le recrutement de plus de personnel 

pour différents services liés ainsi que le renforcement de la «reach out 

team» de Fedasil. Mes questions sont les suivantes. 

 

Outre ces mesures, que comptez-vous faire pour aider la Région 

bruxelloise, notamment en matière de logement, d’accès à une bonne 

information, d’accès à l’aide médicale d’urgence, et d’alimentation, 

dans la prise en charge de ces personnes sans-papiers? 

Quelles mesures supplémentaires au recrutement de personnel, allez-

vous mettre en œuvre pour orienter au mieux les primo-arrivants? 

Votre réponse s’axe énormément sur la politique de retour. Comptez-

vous également demander à la reach-out de Fedasil et à vos autres 

services de terrain et d’orientation de ne pas uniquement se focaliser 

sur les procédures de retour, mais également sur l’introduction de 

procédures de séjour? 

 

05.02  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Op 6 oktober heeft het 

Brusselse Gewest u en de 

heer De Croo en 

mevrouw Verlinden een brief 

gestuurd om u te informeren over 

het grote aantal sans-papiers op 

zijn grondgebied en over het feit 

dat het Gewest 65 % van de sans-

papiers opving, terwijl het een 

federale bevoegdheid betreft. U 

hebt daarop geantwoord dat het 

gebrek aan een vaste woonplaats 

zwaarder weegt dan het 

administratieve statuut. Voorts zet 

u een reeks maatregelen uiteen 

om het opvangbeleid te 

verbeteren.  

 

Hoe zult u, los van die 

maatregelen, het Brusselse 

Gewest helpen voor de opvang 

van de sans-papiers en de 

informatieverstrekking, de 

dringende medische hulpverlening 

en de voedselvoorziening aan die 

groep mensen? Welke 

maatregelen zult u naast de 

aanwerving van personeel nemen 

om nieuwkomers door te 

verwijzen? Zult u de medewerkers 

van het Reach Out-project van 

Fedasil en de diensten op het 

terrein en voor de doorverwijzing 

vragen om zich niet enkel te 

richten op de 

terugkeerprocedures, maar ook 

om informatie te verstrekken over 

de verblijfsprocedures? 

 

05.03  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Chers collègues, je vous 

remercie pour vos questions.  

 

Monsieur Moutquin, tout à l'heure vous m'avez dit que quand vous 

n'étiez pas d'accord, vous le faisiez savoir. C'est mon tour. C'est à 

mon tour de préciser qu'en ce qui concerne l'accueil de migrants, 

l'autorité fédérale n'est pas forcément compétente pour l'accueil de 

05.03  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Mijnheer Moutquin, de 

federale overheid is niet nood-

zakelijk bevoegd voor de opvang 

van alle migranten. Ze is niet 

bevoegd om mensen op te vangen 

die illegaal op Belgisch grond-
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tous les migrants. Lorsqu'il y a des sans-papiers sur le territoire belge, 

il n'est pas de la compétence de l'autorité fédérale d'accueillir des 

personnes qui sont en séjour irrégulier sur le territoire belge. 

 

En ce qui concerne les demandeurs d'asile, je suis tout à fait d'accord 

avec vous, cela relève de notre responsabilité. On doit faire tout le 

nécessaire et ne pas laisser dans la rue quelqu'un qui a introduit une 

demande et qui veut une réponse le plus vite possible. Fedasil est 

donc bien compétent pour l'accueil des demandeurs d'asile ainsi que 

pour l'accueil des mineurs non accompagnés (MENA) dans la phase 

d'observation et d'orientation. 

 

Tel est, je pense, l'élément sur lequel on doit continuer à travailler à 

l'égard des personnes en séjour irrégulier en Belgique. Il s'agit d'un 

autre débat. Ces personnes peuvent intégrer le réseau de Fedasil si 

elles veulent retourner volontairement dans leur pays d'origine. Je 

pense qu'il est important de le préciser. 

 

Monsieur Moutquin, vous avez également posé des questions sur 

Reach Out, l'équipe qui est sur le terrain pour informer les personnes 

en séjour irrégulier sur les options en Belgique et sur le retour 

volontaire. À cet égard, je tiens à souligner que persiste une fausse 

idée sur ce qu'est Reach Out et sur son travail sur le terrain. Cette 

équipe fournit des informations sur la procédure d'asile, sur les 

possibilités légales en Belgique, et pas seulement sur le retour 

volontaire. 

 

On essaie d'expliquer, surtout aux cas typiques qu'on connaît assez 

bien tels que les Somaliens, les Érythréens - qui pensent que la 

Grande-Bretagne est l'Eldorado et l'endroit où ils doivent aller, raison 

pour laquelle ils prennent le risque de passer de Calais à Douvres - 

que ce qu'on leur dit n'est pas toujours juste, et qu'ils doivent 

comprendre quels sont les moyens légaux dont ils disposent. 

 

Il existe donc des fausses idées sur le terrain, qui sont parfois 

véhiculées par des personnes qui suscitent la méfiance d'autres 

organisations, mais aussi des migrants proprement dits et, 

malheureusement, de plusieurs membres de la commission 

également. Je tiens donc vraiment à préciser qu'il est primordial qu'on 

fasse passer le même message que l'équipe Reach Out de Fedasil, 

qui fait un travail remarquable au quotidien. 

 

Ensuite, il y a des projets pilotes, qui font partie de l'accord 

gouvernemental, que je tiens à préciser. Un autre projet pilote est en 

cours d'élaboration avec le CPAS de Bruxelles, afin de mieux orienter 

les personnes en séjour irrégulier et de voir comment ces personnes 

pourraient être accompagnées pour repasser en séjour régulier ou 

bénéficier d'un retour. 

 

Je travaille en étroite collaboration avec les ministres Vervoort et 

Maron sur ces points. Nous envisageons ouvertement les différentes 

pistes et le mode de collaboration possible. 

 

Le thème de l'accueil des migrants en général n'a pas été mis à 

l'agenda de la CIM. Le premier thème concerne les MENA dont on a 

discuté tout à l'heure et sur lesquels nous reviendrons. Après les 

MENA, je tiens déjà à préciser que la prochaine thématique sera 

l'activation des migrants en séjour régulier en Belgique. Il s'agira alors 

gebied verblijven. De asielzoekers 

vallen dan weer wel onder onze 

verantwoordelijkheid. We mogen 

iemand die een aanvraag 

ingediend heeft en op een 

antwoord wacht, niet op straat 

laten. Fedasil is dus wel degelijk 

bevoegd voor de opvang van 

asielzoekers en NBMV's in de 

observatie- en oriëntatiefase. 

Illegalen kunnen in het 

Fedasilnetwerk opgevangen 

worden indien ze vrijwillig naar hun 

land van herkomst wensen terug 

te keren. Reach Out informeert die 

personen over de opties in België, 

zoals de asielprocedure en de 

wettelijke mogelijkheden, en niet 

alleen over vrijwillige terugkeer. 

 

Somaliërs en Eritreeërs – die naar 

Groot-Brittannië willen – moeten 

begrijpen wat de wettelijke 

middelen zijn, omdat er soms 

geruchten verspreid worden door 

mensen, maar ook door migranten 

en verscheidene commissieleden. 

Daarom moeten we dezelfde 

boodschap als het Reach Out-

team van Fedasil uitdragen. 

 

Eén van de proefprojecten die uit 

het regeerakkoord voortvloeien 

wordt met het OCMW van Brussel 

ontwikkeld om illegalen beter te 

oriënteren en na te gaan hoe die 

personen begeleid kunnen worden 

om naar een legaal verblijf terug te 

keren of om naar hun land van 

herkomst te kunnen terugkeren. Ik 

werk daar met de ministers 

Vervoort en Maron aan en we 

onderzoeken in alle openheid de 

verschillende mogelijke vormen 

van samenwerking. 

 

De opvang van migranten staat 

niet op de agenda van de IMC. Na 

de NBMV's zullen we de activering 

van migranten die legaal in ons 

land verblijven behandelen. 

 

Ik heb lang in Brussel gewoond en 

ken de problematiek van de 

illegalen goed. We moeten deze 

mensen zo goed mogelijk begelei-

den en ofwel naar een wettelijk 

verblijf, ofwel naar een terugkeer 
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de déterminer comment on peut activer des personnes qui sont sur le 

territoire belge de manière régulière. 

 

Pour avoir vécu à Bruxelles une grande partie de ma vie, je sais à 

quel point l'enjeu des personnes qui séjournent de manière irrégulière 

sur le territoire belge est énorme. Je pense ici notamment au territoire 

molenbeekois, schaerbeekois, car ce sont des communes où j'ai 

habité moi-même. Mais il ne sert pas à grand chose de se regarder 

l'un l'autre car la réalité, c'est qu'il ne relève pas de la compétence du 

niveau fédéral d'accueillir ces gens-là. Ce qu'on essaie de faire, c'est 

de les accompagner du mieux qu'on peut pour, dans les procédures 

ICAM, avoir un accompagnement individuel et déterminer comment 

sortir de l'irrégularité. Est-ce par un séjour régulier? Dans ce cas, 

quels sont les canaux? Ou est-ce via un retour et quelle aide peut-on 

apporter à ce niveau? Mais viser le niveau fédéral pour l'accueil, cela 

ne sert pas à grand-chose car cela ne relève pas de nos 

compétences et je ne pense pas par ailleurs que ce soit la meilleure 

solution. 

 

toeleiden. Voor de opvang is de 

federale overheid echter niet 

bevoegd. 

 

05.04  François De Smet (DéFI): Monsieur le secrétaire d'État, je 

vous entends. Mais si ce n'est pas de la compétence du fédéral, de 

qui relève-t-elle? Ces gens sont dans une zone de non-droit et rien 

que cela fait en sorte que tous les pouvoirs publics doivent se sentir 

concernés, même si la Région et certaines communes font une partie 

du job. 

 

J'entends que, formellement, l'État fédéral n'est compétent qu'à partir 

du moment où ces personnes arriveraient à introduire une demande 

d'asile. Elles peuvent effectivement le faire sans problème. Toutefois, 

la réalité des faits dépasse la répartition des compétences. Je crois 

que des solutions existent. Les Français, notamment, lorsqu'ils ont 

démantelé l'une des jungles, avaient réparti ces migrants de transit 

dans plusieurs centres d'orientation et étaient arrivés à faire en sorte 

qu'un grand nombre d'entre eux introduisent une demande d'asile. 

 

Il y a effectivement des mythes à déconstruire, notamment l'eldorado 

anglais. Effectivement, il y a des groupements de passeurs et de 

trafiquants d'êtres humains à démanteler. Cela ne fait aucun doute. 

Mais je crois que l'État fédéral doit faire beaucoup plus et pourrait, 

malgré la répartition des compétences, participer à un centre 

d'orientation des migrants de transit qui soit plus efficace et qui ne 

repose pas uniquement - c'est l'impression qu'on a - sur les pouvoirs 

publics qui ne sont pas plus compétents que le fédéral mais qui se 

disent qu'ils ne peuvent pas laisser cette situation de facto perdurer. 

 

05.04  François De Smet (DéFI): 

Wie is daarvoor dan wel bevoegd? 

Deze mensen zitten in een soort 

niemandsland, en alle overheden 

zouden zich hun lot moeten 

aantrekken. Toen de Fransen een 

van de 'jungles' ontmantelden, 

hebben ze de migranten gespreid 

over oriëntatiecentra, waar een 

groot aantal onder hen uiteindelijk 

een asielaanvraag ingediend 

heeft. 

 

De federale overheid zou kunnen 

bijdragen tot de oprichting van zo 

een centrum voor transmigranten. 

 

05.05  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

il est vrai que ces personnes ne tombent pas sous la compétence du 

fédéral, mais étant sans-papiers, elles restent des personnes 

migrantes au sens réel du terme, à défaut du sens juridique. Si je 

reconnais que le fédéral n'a pas de compétence directe en la matière, 

cependant il est compétent pour l'aide médicale urgente, le trafic et la 

traite des êtres humains. 

 

À Bruxelles, nombre de personnes sont concernées par ce fléau, 

notamment les femmes en situation de prostitution que j'ai 

rencontrées, les personnes exploitées sur des chantiers à 3 euros de 

l'heure. C'est souvent à Bruxelles que l'on vient les chercher. C'est là 

qu'on peut faire le constat que notre lasagne institutionnelle belge ne 

05.05  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Die personen vallen 

weliswaar niet onder de bevoegd-

heid van de federale overheid, 

maar aangezien het sans-papiers 

betreft, blijven ze migranten. En de 

federale overheid is bevoegd voor 

de dringende medische hulp, de 

mensenhandel en de 

mensensmokkel. 

 

In Brussel gaat het over tal van 

mensen, onder meer vrouwen die 
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peut pas servir d'excuse à un enjeu de société majeur, à savoir la 

présence de personnes sans-papiers à Bruxelles (10 % de la 

population) et la nécessité de trouver une solution. 

 

Il faut se mettre autour de la table pour en discuter et arrêter de 

pointer du doigt les responsabilités dans le chef de l'un ou de l'autre. Il 

y a quelques mois, nous l'avons fait pour les inondations. On y est 

parvenu pour la gestion d'une pandémie. On parviendra à dépasser 

ces répartitions de compétences pour la question migratoire. 

 

Je rassure mes collègues de la commission: quand la Région 

bruxelloise ou la Ville de Bruxelles prend des décisions, puisque ce 

sont des populations sans-abri qui seront du coup les premiers statuts 

à être pris en compte, cela ne met pas notre coalition Vivaldi en porte-

à-faux. 

 

in de prostitutie zitten en personen 

die uitgebuit worden op 

bouwwerven waar ze 3 euro per 

uur verdienen. Onze gelaagde 

staatsstructuur mag geen excuus 

zijn voor de aanwezigheid van 

sans-papiers in Brussel (10 % van 

de bevolking) en de noodzaak om 

een oplossing voor die mensen te 

vinden. Dat moet besproken 

worden en men moet ermee 

ophouden om met de 

beschuldigende vinger te wijzen 

naar dezen en genen en te stellen 

dat zij daar verantwoordelijk voor 

zijn. Dat is wat er gebeurd is bij de 

overstromingen en de aanpak van 

de pandemie. Op die manier 

kunnen we de bevoegdheids-

conflicten voor de migratiecrisis 

overstijgen. Wanneer het Brussels 

Gewest en de stad Brussel actie 

zullen ondernemen en de 

daklozen daarbij als eersten zullen 

worden geholpen, staat dat niet 

haaks op het beleid van de 

vivaldicoalitie. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

06 Vraag van Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

hervestiging van 40.000 Afghanen" (55023403C) 

06 Question de Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La 

réinstallation de 40 000 Afghans" (55023403C) 

 

06.01  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

de staatssecretaris, na de chaotische aftocht van het Westen uit 

Afghanistan hebben, volgens cijfers van de Europese Commissie, 

vierentwintig EU-lidstaten in totaal reeds zowat 28.000 Afghanen 

geëvacueerd. Na een bijeenkomst van de Europese ministers van 

Binnenlandse Zaken op donderdag 9 december deelde EU-

commissiaris Ylva Johansson mee dat vijftien Europese lidstaten zich 

bereid hebben verklaard om zowat 40.000 Afghanen op te nemen. In 

een brief van Johansson, die de DPA (Deutsche Presse-Agentur) kon 

inkijken, is heel concreet sprake van 38.146 toezeggingen. Nog 

volgens Johansson zou het initiatief bijdragen tot een gecontroleerde 

migratie en de illegale instroom tegengaan. 

 

Na de machtsovername door de taliban, eind augustus, wilden de 

meeste EU-lidstaten ter zake nog geen concrete toezeggingen doen 

of cijfers noemen, om de illegale instroom naar Europa niet aan te 

moedigen. In plaats daarvan werd destijds de focus, ook door uzelf 

overigens, gelegd op hulp en opvang in de regio. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, kunt u het bericht bevestigen? Zo ja, 

gaat het om een 40.000-tal extra toezeggingen tot hervestiging 

bovenop de reeds 28.000 geëvacueerde Afghanen? 

06.01  Dries Van Langenhove 

(VB): Après la retraite chaotique 

d'Afghanistan, 24 États membres 

de l'UE ont évacué au total 

quelque 28 000 Afghans. La 

commissaire européenne Ylva 

Johansson a déclaré que 15 États 

membres de l'UE étaient disposés 

à accueillir quelque 

40 000 Aghans.  

 

Le secrétaire d'État confirme-t-il 

ces informations? S'agit-il de 

40 000 autorisations d'installation 

qui viennent s'ajouter aux 

28 000 Afghans évacués? Quelles 

autorisations d'installation la 

Belgique a-t-elle délivrées et 

combien de personnes sont-elles 

concernées? Combien de places 

sont réservées aux Afghans dans 

le trajet de croissance de 
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Vijftien EU-lidstaten deden toezeggingen, maar landen als Oostenrijk, 

reeds geconfronteerd met een hoge illegale instroom aan Afghanen, 

weigerden. Welke toezeggingen deed België in dat kader en over 

hoeveel personen gaat het dan? 

 

In uw beleidsnota engageert u zich tot een naar eigen zeggen 

ambitieus maar ook realistisch groeipad, zijnde 1.250 personen 

volgend jaar. Hoeveel plaatsen reserveert u daarin voor Afghanen? 

Acht u uw engagement, gelet op de actuele asielcrisis, nog realistisch 

en verantwoord? 

 

Welke financiële inspanningen leverde en levert België aan de 

opvang in de buurlanden van Afghanistan? 

 

1 250 personnes? Notre volonté 

d'accueil est-elle bien réaliste et 

justifiée? Quels efforts financiers 

la Belgique consent-elle pour 

l'accueil dans les pays voisins de 

l'Afghanistan? 

 

06.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

mijnheer Van Langenhove, de uitgebrachte communicatie is niet 

helemaal correct. Het gaat inderdaad over een engagement van de 

lidstaten, niet om hervestiging in de enge zin. 

 

De Commissie voorziet in een financiering van 6.000 tot 8.000 euro 

per persoon, afhankelijk van de kwetsbaarheidscriteria, voor 

Afghanen die via een humanitair kanaal naar een lidstaat komen en 

aldaar internationale bescherming verkrijgen. Die mogelijkheid tot 

financiering start retroactief vanaf 1 januari 2021 en loopt tot eind 

2022. België gaf zo een aantal van de 425 personen, geëvacueerd in 

de operatie Red Kite, door. Het is geenszins een engagement, maar 

eerder een inschatting van hoeveel personen van die 425 mogelijk tot 

de doelgroep behoren, zijnde Afghanen die via de evacuatie of met 

een humanitair visum naar België zullen komen of al gekomen zijn en 

die nadien een beschermingsstatus krijgen van het CGVS. Dat aantal 

vormt noch een doel, noch een beperking voor het aantal visa dat 

afgeleverd zal worden. 

 

In het hervestigingsprogramma, dat wel een engagement inhoudt ten 

aanzien van de Europese Commissie en UNHCR, hebben we al de 

prioriteiten bepaald volgens de prioriteitenlijst van UNHCR. Afghanen 

maken geen deel uit van de doelgroep die geselecteerd zal worden 

voor hervestiging in 2022. Hervestiging is namelijk niet het juiste 

kanaal om deze personen snel te helpen. Hervestiging heeft immers 

als doel vluchtelingen die in een uitzichtloze situatie in derde landen 

verblijven, een toekomstperspectief te bieden. Er zijn Afghanen in zo'n 

situatie, maar dat zijn niet diegenen die net het land verlaten hebben.  

 

Samen met Fedasil zullen we er alles aan doen om onze engagemen-

ten in 2022 na te komen. U geeft evenwel terecht aan dat we daarbij 

rekening moeten blijven houden met de situatie van het 

opvangnetwerk.  

 

Wat betreft uw laatste vraag over de financiële inspanningen voor 

opvang in de regio, moet ik u doorverwijzen naar minister Kitir.  

 

Voor de rest is het belangrijk om aan te geven dat mijn woorden "niet 

correct" vooral verwijzen naar wat ik gelezen heb in bepaalde kranten 

of op sociale media. Als er een belofte wordt gedaan, is die retroactief 

en verstrekt de Europese Commissie 6.000 tot 8.000 euro per 

persoon. We geven dus een indicatie van hoeveel mensen dat bij ons 

ongeveer zouden zijn om de financiering door de Europese 

06.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Il s'agit en l'occurrence d'un 

engagement contracté par les 

États membres et non d'une 

réinstallation au sens strict du 

terme. La Commission 

européenne prévoit un 

financement de 6 000 à 

8 000 euros par personne, en 

fonction des critères de 

vulnérabilité, pour les Afghans qui 

s'installent dans un État membre 

par un canal humanitaire et qui 

bénéficient de la protection inter-

nationale. Cette possibilité de 

financement prend cours rétroac-

tivement à partir du 1er janvier 

2021 et s'interrompra fin 2022. La 

Belgique a communiqué un chiffre 

de 450 personnes qui ont été 

évacuées par l'opération Red Kite 

mais il s'agit plutôt d'une 

estimation. Ce chiffre correspond 

à un objectif et non à une 

restriction. 

 

Nous avons fixé les priorités dans 

le programme de réinstallation, qui 

implique un engagement envers la 

Commission européenne et le 

Haut Commissariat des Nations 

Unies pour les réfugiés (HCRNU). 

Les Afghans ne font pas partie du 

groupe cible concerné par la 

politique de réinstallation en 2022, 

car cette dernière vise à offrir une 

perspective d'avenir aux réfugiés 

de pays tiers qui se trouvent dans 

une situation désespérée. Avec 

Fedasil, nous mettrons tout en 

œuvre pour respecter nos 

engagements en 2022, en tenant 

cependant compte de la situation 
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Commissie te kunnen genieten. 

 

dans notre réseau d'accueil.  

 

Concernant les efforts financiers 

pour l'accueil dans la région, je 

vous renvoie à la ministre Kitir. 

 

06.03  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de staatssecretaris, de 

informatie die we via de media konden vernemen, was dus absoluut 

niet verhelderend en niet duidelijk. Mijn enige bemerking is dat we dat 

geld natuurlijk niet echt krijgen van de Europese Commissie, maar dat 

we als Vlamingen, en ook als Belgen, de grootste nettobijdragers zijn 

aan die budgetten, waarvan we nu gelukkig toch een klein deeltje 

terug zullen krijgen om de gigantische asielcrisis in dit land toch een 

beetje te bekostigen. 

 

Wat de fondsen betreft die worden vrijgemaakt voor opvang in eigen 

regio, zal ik extra vragen indienen gericht aan minister Kitir. 

 

06.03  Dries Van Langenhove 

(VB): Les informations relayées 

dans les médias manquaient donc 

de clarté. Je constate simplement 

qu'évidemment, nous ne recevons 

pas vraiment cet argent de la 

Commission européenne, puisque 

nous sommes nous-mêmes le 

plus important contributeur net à 

ses budgets. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

07 Vraag van Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

aanbeveling van Myria inzake de oprichting van een vaste en onafhankelijke evaluatiecommissie" 

(55023561C) 

07 Question de Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La 

recommandation de Myria pour la création d’une commission d’évaluation permanente et 

indépendante" (55023561C) 

 

07.01  Dries Van Langenhove (VB): Geachte staatssecretaris, de in 

maart 2018 opgerichte commissie-Bossuyt moest tijdens haar tijdelijk 

tweejarig mandaat vooral de praktische uitvoering van de wettelijke en 

reglementaire bepalingen van het terugkeerbeleid in beeld brengen en 

de samenwerking tussen de verschillende actoren evalueren. 

 

Die evaluatie hebben wij allemaal uitgebreid kunnen doornemen. Het 

advies van het Federaal Migratiecentrum, Myria, is echter om een 

permanente onafhankelijke commissie op te richten om het 

terugkeerbeleid in zijn geheel te evalueren. 

 

Bent u het eens met het advies van Myria? Zult u een permanente 

onafhankelijke commissie oprichten om het terugkeerbeleid in zijn 

geheel permanent te evalueren? 

 

07.01  Dries Van Langenhove 

(VB): La commission temporaire 

Bossuyt devait essentiellement 

définir la mise en œuvre pratique 

des dispositions légales et 

réglementaires de la politique de 

retour et évaluer la collaboration 

entre les différents acteurs. Myria 

recommande de créer une com-

mission permanente et indépen-

dante qui sera chargée d'évaluer 

la politique de retour dans son 

ensemble. Le secrétaire d'État est-

il de cet avis? 

 

07.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer Van Langenhove, de 

terugkeer was altijd al een zwakke schakel in het asiel- en 

migratiebeleid in de hele Europese Unie. Ook bij ons in België moet 

een tandje bijgestoken worden. Bij mijn aantreden heb ik daarom 

onmiddellijk contact opgenomen met professor Bossuyt en heb ik met 

hem een overleg gehouden over de bevindingen en de aanbevelingen 

van de commissie. Hij stond trouwens helemaal bovenaan mijn lijstje 

van mensen die ik moest spreken. 

 

In eerste instantie is het aangewezen met het bestaande rapport aan 

de slag te gaan, veeleer dan onmiddellijk een nieuwe commissie op te 

richten. Daar staan heel wat aanbevelingen in. Ik heb al een paar 

keren gezegd dat die belangrijk zijn om het terugkeerbeleid mee vorm 

te geven. Daarmee aan de slag gaan, lijkt mij belangrijker dan iedere 

keer opnieuw dezelfde groep bijeen te brengen. 

07.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: La procédure de retour a 

toujours été le maillon faible de la 

politique en matière d'asile et de 

migration de tous les États 

membres de l'Union européenne, 

y compris chez nous. Dès mon 

entrée en fonctions, je me suis 

concerté avec le professeur 

Bossuyt afin de connaître les 

conclusions et les recommanda-

tions formulées par la commission.  

 

Il s'indique en premier lieu de 

travailler sur la base du rapport 
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Bovendien ben ik volop bezig met de omvorming van het bestaande 

beleid tot een aanklampend terugkeerbeleid. Een van de belangrijkste 

pijnpunten aangekaart door de commissie-Bossuyt was inderdaad dat 

er een aanklampend terugkeerbeleid moet worden uitgewerkt en dat 

asielzoekers individueel opgevolgd moeten worden in plaats van dat 

zij enkel een papiertje krijgen. Die aanbeveling heeft trouwens 

geresulteerd in de procedures voor individual case management 

support of ICAM-procedures, die vorige week in Antwerpen en een 

maand geleden in Brussel werden voorgesteld. Daarmee geven we 

stap voor stap vorm aan een beleid waarbij wij iedereen de 

mogelijkheid geven individueel opgevolgd te worden. 

 

Ik heb dus al verschillende maatregelen genomen en ook toegelicht in 

de commissie. In het komende jaar zal ik nog initiatieven ontwikkelen 

en ter zake een wetsontwerp indienen. Het is mijn bedoeling eerst die 

hervorming te voltooien. Nadien kan er wat mij betreft, gerust 

discussie gevoerd worden over de oprichting of niet van een nieuwe 

commissie inzake terugkeerbeleid. 

 

Ik vind het overigens niet verkeerd om permanent aandacht te 

besteden aan het terugkeerbeleid. Laten we het evenwel in de juiste 

volgorde doen. Laten we eerst op basis van de aanbevelingen van de 

commissie-Bossuyt uitvoeren wat uitgevoerd moet worden. 

Vervolgens kunnen we werk maken van de continue evaluatie, waar 

ik op zich zeker geen tegenstander van ben. 

 

existant, au lieu de créer 

directement une nouvelle commis-

sion. Les nombreuses recomman-

dations qui ont été formulées sont 

importantes car elles contribuent à 

façonner le politique de retour. Je 

travaille pour l'instant à la réforme 

de la politique actuelle afin de 

mettre en place une politique de 

retour proactive, car il s'agit de l'un 

des principaux problèmes épinglés 

par la commission Bossuyt.  

 

Par le biais des procédures ICAM, 

nous devons progressivement 

mettre en place un système dans 

lequel nous permettrons à chacun 

de bénéficier d'un suivi individuel. 

Différentes mesures ont déjà été 

prises et présentées au sein de 

cette commission. Dans l'année 

qui vient, d'autres initiatives 

verront le jour et un projet de loi 

sera déposé. J'entends d'abord 

terminer de mettre en place cette 

réforme. Nous pourrons ensuite 

discuter de la création ou non 

d'une nouvelle commission en 

matière de politique de retour. 

 

Quoi qu'il en soit, il faut faire les 

choses dans l'ordre. Commençons 

par mettre en œuvre ce qui doit 

l'être, en suivant les recomman-

dations de la commission Bossuyt. 

Ensuite, nous pourrons procéder à 

une évaluation continue. 

 

07.03  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de staatssecretaris, 

we zijn het eens met uw standpunt in verband met de permanente 

evaluatiecommissie. Als Vlaams Belangfractie vinden wij ook dat 

eerst de aanbevelingen van de commissie-Bossuyt zouden moeten 

worden uitgevoerd. Die aanbevelingen zijn vrij duidelijk. We hebben er 

in het verleden al vaak op gehamerd. Ze zijn ook voor u duidelijk, 

zoals is gebleken uit de vele gesprekken en debatten die we daarover 

al hebben gevoerd. Jammer genoeg zijn ze voor vele van uw groene 

en rode coalitiepartners niet zo duidelijk en weigeren zij om die ten 

uitvoer te brengen. 

 

Als u een echt aanklampend terugkeerbeleid wilt voeren, moet u een 

aantal maatregelen die aanbevolen worden door de commissie-

Bossuyt, zoals de opmaak van een wet op woonstbetredingen bij 

illegaliteit, eindelijk uitvoeren. Ook het tijdelijk opsluiten van gezinnen 

met kinderen in aangepaste terugkeerunits zou mogelijk moeten zijn. 

Dat zijn allemaal initiatieven die volgens de commissie-Bossuyt nodig 

zijn voor een zogeheten aanklampend terugkeerbeleid. 

 

Wij hebben met het Vlaams Belang ook een motie ingediend met tien 

07.03  Dries Van Langenhove 

(VB): Je suis d'accord avec la 

position du secrétaire d'État con-

cernant la commission 

d'évaluation permanente. Il faut 

d'abord mettre en œuvre les 

recommandations de la 

commission Bossuyt. Ces 

recommandations nous semblent 

très claires et c'est également le 

cas pour le secrétaire d'État mais 

apparemment pas pour les partis 

socialistes et écologistes de la 

Vivaldi qui refusent de les 

appliquer.  

 

Si le secrétaire d'État entend 

mener une véritable politique de 

retour opiniâtre, il doit dès à 

présent prendre les mesures 
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concrete maatregelen om zo'n terugkeerbeleid mogelijk te maken. 

Ook onze brochure Fort Europa kunt u via de website van het Vlaams 

Belang aanvragen; u zult er ontzettend veel inspiratie vinden om werk 

te maken van zo'n aanklampend terugkeerbeleid. Misschien is dat iets 

om tijdens de kerstperiode bij het haardvuur te lezen. 

 

préconisées par la commission, 

comme l'élaboration d'une loi sur 

les visites domiciliaires en cas 

d'actes illégaux et l'enfermement 

temporaire des familles avec 

enfants dans des unités de retour 

adaptées. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

08 Questions jointes de 

- Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le placement d'une 

népalaise âgée mariée à un ressortissant belge en centre fermé" (55023562C) 

- Greet Daems à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les arrestations à l'aéroport 

de Zaventem" (55023605C) 

08 Samengevoegde vragen van 

- Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De opsluiting van een 

met een Belg getrouwde oudere Nepalese vrouw in een gesloten centrum" (55023562C) 

- Greet Daems aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De aanhoudingen aan de 

luchthaven van Zaventem" (55023605C) 

 

08.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, je 

conseille à mes collègues de la commission le très bon livre de 

Jean Ziegler Pourquoi la migration? Mythes et réalité, qui démonte 

toutes les fausses informations de l'extrême droite sur la migration. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, avec l'affaire Junior Masudi, nous 

aurions pu croire à une terrible erreur. Puis, avec l'affaire 

Yves Kouakou, nous nous sommes rendus compte qu'il y avait 

vraiment un problème dans la manière dont la police aux frontières 

analysait les visas des personnes entrant sur le territoire. 

 

Le 19 novembre, Ragini Upadhayaya Grela, une artiste népalaise, est 

arrêtée. Pour quels motifs? Elle était partie au Népal pendant 

deux ans et devait donc effectuer des démarches supplémentaires 

pour pouvoir exercer son droit de retour. Toutefois, pendant ces 

deux ans, la pandémie de la covid-19 est passée par là, entraînant la 

fermeture des frontières et la vaccination obligatoire pour voyager. 

 

Ces éléments, ainsi que le titre de séjour et le visa d'entrée valable de 

Mme Grela n'ont pas empêché la police des frontières de la placer en 

détention. Pour clôturer en beauté cet épisode, l'Office des étrangers 

a ensuite modifié les motifs d'arrestation et a abrogé le visa 

Schengen, lui aussi en ordre, de Mme Grela. Pour être en ordre, 

Mme Grela aurait dû retourner au Népal, avertir sa commune de 

résidence en Belgique de son retour et attendre son approbation, 

redemander un visa en se rendant à New Delhi, en Inde, avant de 

retourner au Népal pour prendre un avion. Nous sommes donc bien 

devant une fresque de surréalisme belge.  

 

Monsieur le secrétaire d'État, pourquoi des personnes présentant 

systématiquement des documents en ordre sont-elles arrêtées à nos 

frontières? Pourquoi l'Office des étrangers, dans plusieurs de ces 

affaires, change-t-il après l'arrestation, les motifs de détention? 

Trouvez-vous cela juste pour les avocats qui travaillent dans ces 

affaires?  

 

08.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Naar aanleiding van de 

zaak-Junior Masudi en de zaak-

Yves Yao Kouakou hebben we 

moeten vaststellen dat er een 

probleem is met de manier waarop 

de grenspolitie de visa van 

reizigers die het grondgebied 

betreden analyseert. Een 

Nepalese kunstenares werd 

aangehouden omdat ze Nepal 

gedurende twee jaar verlaten had 

en ze bijkomende formaliteiten 

diende te vervullen om haar recht 

op terugkeer uit te oefenen. 

Mevrouw Grela werd 

aangehouden, ook al kon zij 

aanvoeren dat de grenzen tijdens 

de pandemie gesloten waren en 

beschikte zij over een geldige 

verblijfstitel en een geldig visum.  

 

Om in orde te zijn met de 

voorschriften zou ze naar Nepal 

moeten terugkeren, de gemeente 

waar ze verblijft in België op de 

hoogte moeten brengen van haar 

terugkeer, moeten wachten op de 

goedkeuring van de gemeente, 

naar New Delhi moeten reizen om 

daar opnieuw een visum aan te 

vragen en vervolgens naar Nepal 

moeten terugkeren om daar het 

vliegtuig te nemen.  

 

Waarom worden personen die 
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Si un visa a été délivré en bonne et due forme, sur quelles bases 

l'Office des étrangers peut-il l'invalider? 

 

Comment pourrait-on objectiver et contrôler les mises en détention en 

centre fermé à nos frontières? Pouvons-nous envisager que l'accord 

préalable d'un juge soit nécessaire? 

 

Les procédures de demande de visas ne peuvent-elles pas être faites 

de manière digitale pour faciliter les demandes dans les pays où la 

Belgique n'a pas d'ambassade? Les procédures de mise en ordre de 

sa situation de séjour en Belgique – comme ici concernant 

l'avertissement de son retour à sa commune de résidence – ne 

peuvent-elles pas être effectuées directement sur notre territoire? 

 

Que pensez-vous des conséquences psychologiques de la détention 

en centre fermé sur la base d'éléments si faibles, causées à toutes 

ces personnes que l'on arrête et que l'on relâche quand même au 

bout du compte? 

 

geldige documenten kunnen 

voorleggen aan onze grenzen 

aangehouden? Waarom verandert 

de Dienst Vreemdelingenzaken na 

de aanhouding de redenen voor 

de detentie? Op grond waarvan 

mag de Dienst 

Vreemdelingenzaken een volgens 

de regels afgeleverd visum 

ongeldig verklaren? Hoe kunnen 

we de opsluitingen in een gesloten 

centrum aan onze grenzen objecti-

veren en controleren? Is het 

mogelijk om hiervoor de 

instemming van een rechter te 

vereisen? 

 

08.02  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de staatssecretaris, ik 

heb u al meerdere vragen gesteld over bepaalde aanhoudingen op de 

luchthaven van Zaventem. Die aanhoudingen bleken telkens om 

betwijfelbare, vaak verdachte redenen te zijn gebeurd. Jammer 

genoeg moet ik vandaag weer in herhaling vallen. Gisteren waren het 

Junior Masudi en Yves Kouakou, vandaag zijn het Brise Ngomgang 

en Rafaël Nzengele. Rafaël was hier op doorreis naar Porto om er te 

gaan studeren. Hij zou normaal enkele uren in Zaventem hebben 

doorgebracht, maar in de plaats daarvan werd hij meteen geïsoleerd. 

Hij werd zonder tolk in het Nederlands ondervraagd en vervolgens in 

een gesloten centrum opgesloten. Ondertussen heeft hij wel zijn 

toelatingsexamen in Porto gemist en heeft hij ernstige gezondheids-

problemen ontwikkeld.  

 

Brise is in het bezit van een F-kaart en woont in Boom, waar hij zijn 

kinderen opvoedt samen met zijn vrouw. Hij kwam terug van een reis 

naar Kameroen, maar werd in een gesloten centrum opgesloten 

omdat de luchthavenpolitie van oordeel was dat hij niet genoeg leek 

op de foto op zijn identiteitskaart. Na drie weken opsluiting werd hij 

het land uitgezet. Ondertussen weten we dat deze aanhoudingen, net 

zoals bij Junior Masudi, op onrechtmatige basis gebeurden. De 

identiteit van Brise werd bewezen aan de hand van een DNA-test. 

Twee gewonnen beroepen bij de RVV spraken hem vrij. Toch werd hij 

op vernederende en gewelddadige wijze het land uitgezet. Rafaël won 

eveneens zijn beroep in eerste aanleg, maar werd desondanks nog 

altijd niet vrijgelaten. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, wie controleert de Dienst 

Vreemdelingenzaken? Wat is het nut van een Raad voor 

Vreemdelingenbetwistingen als de DVZ een beslissing willekeurig 

naast zich neer kan leggen? Waarom blijft u telkens twijfels oproepen 

over de dossiers van deze mensen terwijl bewezen is dat ze het recht 

hadden om op ons grondgebied te verblijven of door te reizen? Tot 

slot, wat zult u ondernemen om deze praktijken te stoppen? 

 

08.02  Greet Daems (PVDA-

PTB): Les arrestations à l'aéroport 

sont parfois motivées par des 

raisons douteuses. Ainsi, Rafaël 

Nzengele était en transit sur le 

chemin de Porto pour aller étudier 

là-bas. Il a été mis en isolement à 

Zaventem et enfermé ensuite dans 

un centre fermé. Il a gagné une 

procédure de recours en première 

instance mais n'a toujours pas été 

remis en liberté. 

 

Brise Ngongang est en possession 

d'une carte F et habite à Boom 

avec sa famille. Alors qu'il revenait 

du Cameroun, il a été arrêté parce 

qu'il ne ressemblait pas assez à la 

photo sur sa carte d'identité. Après 

trois semaines, il a été expulsé. 

Deux procédures de recours 

auprès du Conseil du Contentieux 

des Étrangers lui ont cependant 

donné raison. 

 

Par qui l'Office des étrangers est-il 

contrôlé? Quelle est l'utilité du 

Conseil du Contentieux des 

Étrangers si l'OE ignore ses 

décisions? Pourquoi le secrétaire 

d'État continue-t-il d'exprimer des 

doutes au sujet des dossiers des 

personnes concernées qui ont 

parfaitement le droit de transiter 

par notre pays ou d'y séjourner? 

Mettra-t-il un terme à ces 

pratiques? 

 

08.03  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur le président, 08.03  Staatssecretaris Sammy 
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monsieur Moutquin, madame Daems, je me réfère à la réponse que 

j'ai déjà donnée en commission le 5 octobre. 

 

À côté de cela, le fait d'être titulaire d'un visa ne donne pas 

automatiquement un droit d'entrée sur le territoire. Ce principe a 

encore été confirmé par l'arrêt du Conseil du Contentieux des 

Étrangers qui a statué sur l'affaire Junior Masudi. Un étranger n'a pas 

de droit d'entrée automatiquement en vertu du visa de type D pour 

des études.  

 

Le respect des conditions d'octroi d'un visa et l'examen de ces 

conditions par l'ambassade, ainsi que le fait que le visa n'avait pas 

encore été retiré au moment où la décision controversée a été prise 

ne permettent pas de conclure ipso facto que l'étranger peut entrer 

sur le territoire et n'empêchent pas les autorités de contrôle frontalier 

de vérifier à nouveau les conditions lors de l'entrée sur le territoire. 

 

Les conditions d'entrée sont donc à nouveau vérifiées au moment du 

contrôle frontalier et en fonction de différents éléments. Les services 

compétents peuvent estimer qu'elles ne sont pas remplies. La base 

juridique se trouve dans le règlement de l'Union européenne 

2016/399 du Parlement européen et du Conseil du 9 mars 2016 

concernant un code de l'Union relatif aux régimes de franchissement 

des frontières par les personnes. 

 

Mahdi: Ik verwijs naar het 

antwoord dat op 5 oktober in de 

commissie verstrekt werd. 

 

Het bezit van een visum geeft niet 

automatisch recht op toegang tot 

het grondgebied, zoals bevestigd 

wordt door het arrest van de Raad 

voor Vreemdelingenbetwistingen, 

die in de zaak-Junior Masudi 

uitspraak deed. Het onderzoek 

naar de naleving van de 

voorwaarden voor de afgifte van 

een visum door de ambassade en 

het feit dat het visum niet 

ingetrokken werd, belet de 

grensbewakingsdiensten niet bij 

het betreden van het grondgebied 

aan de hand van diverse 

elementen opnieuw te controleren 

of er aan de voorwaarden voldaan 

wordt. De bevoegde diensten 

kunnen oordelen dat ze niet 

vervuld zijn, overeenkomstig EU-

Verordening 2016/399 van het 

Europees Parlement en de Raad 

van 9 maart 2016. 

 

Ik kan technisch zijn, maar kan ook gerust heel simpel zijn: wanneer u 

naar het buitenland gaat – of het nu naar Canada of de Verenigde 

Staten is – hebt u misschien ook wel een papiertje in handen waarop 

u de reden van uw bezoek aangeeft. Ook daar bestaat echter de kans 

dat de grenspolitie u op de luchthaven controleert en bevraagt en dat 

er een beslissing wordt genomen indien er twijfels zijn. Wij leven 

immers toch in een rechtsstaat waar dat wordt gerespecteerd. Zo niet, 

ben ik benieuwd naar welke andere maatschappijmodellen u zou 

voorstellen, mevrouw Daems. 

 

Elk dossier wordt apart en op zijn eigenheid beoordeeld. Wanneer er 

wordt geoordeeld dat er niet voldaan wordt aan de binnen-

komstvoorwaarden worden de documenten bestudeerd en wordt de 

vreemdeling bevraagd. Beslissingen over het al dan niet toelaten tot 

het grondgebied worden genomen op basis van alle elementen die 

eigen zijn aan het dossier. Het heeft dus geen zin om dossiers op een 

hoop te gooien en op basis van gedeeltelijke informatie algemene 

conclusies te trekken. Hier kom ik later nog op terug. 

 

Elke persoon heeft het recht om in beroep te gaan indien hij of zij niet 

akkoord gaat met de beslissing. De beslissing tot terugdrijving is 

vatbaar voor een verzoekschrift bij de Raad voor Vreemdelingen-

betwistingen. De beslissing tot vasthouding is vatbaar voor een 

verzoekschrift bij de raadkamer. Dat is de rechtsstaat waarin wij 

leven. In de aangehaalde gevallen hebben de rechtbanken de DVZ in 

het gelijk gesteld. Het feit dat sommige personen uiteindelijk zijn 

vrijgelaten, heeft niets te maken met de correctheid van de beslissing 

genomen door de DVZ, maar met het feit dat na het nemen van de 

beslissing nieuwe elementen aan het licht zijn gekomen en dat de 

DVZ hiermee rekening heeft gehouden in een latere afweging. Het is 

Lorsqu'on voyage vers le Canada 

ou les États-Unis, on est 

également en possession d'un 

document qui indique les raisons 

du voyage. En cas de doute, la 

police des frontières peut effectuer 

un contrôle. Nous vivons dans un 

État de droit où ces principes sont 

respectés. Quel autre modèle de 

société Mme Daems propose-t-

elle? Chaque dossier est évalué 

sur la base de sa spécificité. Cela 

n'a aucun sens de regrouper des 

dossiers sur la base d'informations 

partielles pour tirer ensuite des 

conclusions générales. 

 

Chacun a la faculté d'introduire un 

recours. Une décision d'expulsion 

peut faire l'objet d'un recours 

auprès du Conseil du Contentieux 

des Étrangers, une décision 

d'enfermement auprès de la 

chambre du conseil. 

 

Dans les cas cités, les juridictions 

ont donné raison à l'OE. Le fait 

que certaines personnes soient 

finalement remises en liberté n'a 

rien à voir avec la décision de l'OE 
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dan ook niet aan de orde iets te ondernemen tegen de Dienst 

Vreemdelingenzaken, tegen de administratie of tegen de grenspolitie, 

die niets anders doen dan gewoon iedere dag hun best doen op het 

terrein. 

 

mais s'explique par la survenance 

d'éléments nouveaux dans le 

dossier. Prendre des mesures à 

l'encore de l'OE ou de la police 

des frontières n'est donc 

aucunement à l'ordre du jour. Ces 

services font tout simplement leur 

travail.  

 

Quant aux procédures de demande de visa, monsieur Moutquin, je 

dois vous renvoyer à Mme Wilmès qui est compétente en la matière.  

 

S'agissant de votre question concernant les procédures de mise en 

ordre de la situation de séjour en Belgique, si elles ne peuvent pas 

être effectuées directement sur notre territoire, je vous rappelle que la 

Belgique est tenue de respecter aussi les dispositions européennes 

relatives au contrôle des frontières extérieures. 

 

Mijnheer Moutquin, voor de 

visumaanvraagprocedures verwijs 

ik u naar mevrouw Wilmès. Indien 

de procedures tot regeling van een 

verblijfssituatie in België niet op 

ons grondgebied uitgevoerd 

kunnen worden, moet België ook 

de Europese bepalingen met 

betrekking tot de controle aan de 

buitengrenzen in acht nemen. 

 

Tot slot, mevrouw Daems, betreur ik ten zeerste dat u beweert dat ik 

twijfel zaai over deze individuele dossiers. Mag ik u erop wijzen dat u 

degene bent die foutieve en/of onvolledige informatie over deze 

dossiers in uw vraagstelling opneemt of op sociale media verspreidt? 

 

Bij de heer Brise Ngomgang was er sprake van fraude in het dossier. 

In het derde arrest van de RVV, waar u over zwijgt in uw vraag – maar 

dat is misschien toevallig –, werd de DVZ in het gelijk gesteld. Als de 

DVZ in het gelijk wordt gesteld door de RVV, lijkt me dat iets te zijn 

waar rekening mee gehouden moet worden. Maar opnieuw, ik kies 

voor de rechtsstaat, het staat u vrij om een ander model te kiezen. 

 

Ook in het dossier van de jonge Rafaël waren er gegronde elementen 

om over te gaan tot de maatregelen die de DVZ heeft genomen. Ik zal 

daar omwille van privacyredenen niet verder op ingaan en ik raad u 

eigenlijk aan om in de toekomst hetzelfde te doen en zelf op te letten 

met informatie die u misschien indirect krijgt en die onvolledig is 

omdat u ze onvolledig hebt gekregen of omdat u slechts een deel 

ervan deelt. 

 

U hebt, net als velen onder ons, terecht kritiek op het feit dat sommige 

partijen soms anekdotisch te werk gaan en het geval nemen van een 

persoon die omwille van zijn achtergrond dan tekenend zou zijn voor 

heel die gemeenschap. U doet eigenlijk krek hetzelfde met onze 

administratie. U neemt één geval eruit – waarvan u bovendien maar 

de helft van de informatie deelt met de rest van de mensen hier – om 

op basis daarvan te zeggen dat de administratie, de politie en de 

Dienst Vreemdelingenzaken geen goed werk leveren. Ik nodig u dus 

uit om in het vervolg volledig te zijn, maar eigenlijk zou ik u vooral 

willen uitnodigen om op een correcte manier met informatie om te 

gaan, de privacy te respecteren en niet anekdotisch te werk te gaan. 

Niemand is gebaat bij een beleid waarbij we op basis van anekdotiek 

instanties beschuldigen. 

 

Ce n'est pas moi qui sème le 

doute sur ces cas individuels, mais 

bien Mme Daems, qui relaye des 

informations incomplètes. Dans le 

cas de M. Brise Ngongang, une 

fraude avait été constatée dans le 

dossier. Le Conseil du Contentieux 

des Étrangers a donné raison à 

l'OE. Concernant le jeune Rafaël 

Nzengele, il était légitime de 

prendre des mesures. Pour des 

raisons de confidentialité, je ne 

peux divulguer aucune information 

à ce sujet. Je conseille à 

Mme Daems de faire très attention 

lorsqu'elle exploite des 

informations incomplètes. Vous 

avez rapidement conclu, en vous 

basant sur un seul cas, dont on ne 

connaît qu'une partie des 

informations, que l'OE et la police 

ne font pas du bon travail.  

 

Mme Daems, une politique qui se 

base sur des faits anecdotiques 

est complètement inutile! 

 

08.04  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

ce n'est un secret pour personne, la politique migratoire au sein de ce 

gouvernement Vivaldi est certainement l'une des plus compliquées, 

vu les différences de points de vue. Cependant, on se rejoint sur 

08.04  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Ondanks menings-

verschillen zijn we het eens over 

de objectivering van het 
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plusieurs points. On se rejoint sur l'objectivation de la politique dont 

question, et sur la nécessité de transparence.  

 

J'appelle ici à ce qu'on se mette d'accord sur le manque de logique 

qui existe parfois au niveau de nos procédures. Je répète que pour 

que cette femme de 62 ans originaire du Népal ne soit pas enfermée, 

il fallait qu'elle retourne dans son pays, avertisse sa commune de 

résidence en Belgique de son retour et attende son approbation, 

redemande un visa en se rendant à New Delhi, en Inde, avant de 

retourner au Népal pour prendre un avion. Il y a là quelque chose qui 

ne va pas! Demander à cette femme de 62 ans de refaire un trajet en 

pleine pandémie – et je ne parle pas ici de l'aspect lié aux émissions 

de CO2 – pour se rendre dans la commune où elle a résidé pendant 

deux ans parce qu'une partie de sa demande de visa n'était pas en 

ordre pose problème. Certains mécanismes doivent faire l'objet d'une 

réflexion. Vous vous êtes déjà prononcé sur l'opportunité de 

l'enfermement. 

   

Aujourd'hui, toutes les personnes auxquelles on a fait référence ont 

été relâchées. Mais on ne doit pas sous-estimer l'impact 

psychologique de leur arrestation sur ces personnes et prendre 

conscience du fait qu'un problème de mécanismes se pose peut-être.  

 

Vous m'avez invité à interroger Mme Wilmès, mais je compte égale-

ment interroger Mme Verlinden au sujet de la police aux frontières. En 

effet, je voudrais comprendre quelles sont les questions qui sont 

posées, à qui, à quel moment, par qui et à quel moment cette 

information est transmise à l'Office des étrangers. Ces questions 

sont-elles posées systématiquement? Après, il faudra avoir un débat 

politique et on ne sera peut-être pas d'accord. Mais il y a des choses 

à creuser à ce niveau.    

 

migratiebeleid en de transparantie. 

Er bestaan evenwel absurde 

procedures, zoals die waarbij er 

aan een vrouw van 62 jaar 

gevraagd wordt naar New Delhi 

terug te keren om er de nodige 

formaliteiten te vervullen en zo te 

voorkomen dat ze bij ons 

opgesloten zou worden.  

 

Die opsluitingen laten sporen na. 

U verwijst me naar 

mevrouw Wilmès, maar ik wil mijn 

vragen ook graag aan 

mevrouw Verlinden richten om een 

beter inzicht te krijgen in de 

werking van de grenspolitie, meer 

bepaald wat betreft de vragen die 

er gesteld worden en het moment 

waarop de informatie aan de 

Dienst Vreemdelingenzaken 

bezorgd wordt. 

 

08.05  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de staatssecretaris, hoe 

kunt u dit beleid blijven verdedigen? Enkele maanden geleden was 

het Junior, amper een maand later Yves Kouakou en de nieuwe 

gevallen blijven maar binnenstromen. 

 

U blijft uw diensten onvoorwaardelijk beschermen terwijl verschillende 

voorwaarden al bereikt zijn voor een grondig onderzoek naar de 

werking van de DVZ. U blijft ook de morele verantwoordelijkheid van 

de slachtoffers benadrukken terwijl hun onschuld toch bewezen is. 

Enerzijds legt u een oneindige verantwoordelijkheid bij de personen 

die worden aangehouden terwijl u anderzijds carte blanche aan de 

DVZ geeft. 

 

Dan vraagt u hoe ik een rechtstaat zie. In een rechtstaat hoort er 

machtsevenwicht en controle te zijn, de zogenaamde checks and 

balances, en dat treedt u met de voeten. 

 

08.05  Greet Daems (PVDA-

PTB): Comment le secrétaire 

d'État peut-il défendre cette 

politique? Ce type d'incident se 

reproduit régulièrement. Les 

conditions qui justifieraient une 

radioscopie approfondie de l'OE 

sont réunions depuis longtemps. 

L'entière responsabilité des 

dossiers qui posent problème est 

systématiquement imputée aux 

personnes concernées et l'OE 

reçoit carte blanche. Dans un État 

de droit, il faut veiller à un équilibre 

des pouvoirs et à la mise en place 

de contrôles. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

09 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La mise 

en place et le financement de centres d'accueil pour personnes migrantes LGBTQIA+" (55023565C) 

09 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

oprichting en financiering van opvangcentra voor lgbtqia+-migranten" (55023565C) 

 

09.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, 09.01  Simon Moutquin (Ecolo-
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monsieur le secrétaire d'État, vous le savez, l’orientation sexuelle et le 

genre peuvent parfois être des facteurs de vulnérabilité 

supplémentaires pour les personnes migrantes qui arrivent chez 

nous. Les centres d’accueil sont ainsi parfois le théâtre de violences 

envers les personnes LGBTQIA+ (je dirai LGBT dans la suite de mon 

intervention) qui sont incitées à se faire discrètes quant à leur 

sexualité pour éviter les ennuis. 

 

Ainsi, je salue l’ouverture du premier centre d’accueil pour personnes 

migrantes LGBT en Région bruxelloise, porté par des acteurs de la 

société civile tels que Le Refuge ainsi que par la secrétaire d’État 

Sarah Schlitz. Si c’est une belle avancée, les quatorze places dont 

dispose actuellement ce centre ne suffiront pas face à une demande 

qui est gigantesque. Comme le dit son gérant, le centre "n’a pas de 

quoi tenir six mois". 

  

Monsieur le secrétaire d'État, comptez-vous soutenir, par exemple, le 

financement de ce centre essentiel pour protéger les personnes 

migrantes LGBT? Êtes-vous en contact avec des organisations de 

terrain actives dans les droits LGBT pour mieux répondre aux besoins 

des personnes migrantes? Comptez-vous ouvrir d’autres centres pour 

personnes migrantes LGBT pour faire face à la demande? Je vous 

remercie. 

 

Groen): Factoren zoals seksuele 

geaardheid en gender kunnen 

migranten extra kwetsbaar maken. 

Lgbtqia+'en worden in de 

opvangcentra soms het slachtoffer 

van geweld. Ik ben blij dat in het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

het eerste opvangcentrum voor 

migranten uit de lgbtqia+-

gemeenschap de deuren geopend 

heeft, een project dat gedragen 

wordt door het maatschappelijke 

middenveld en staatssecretaris 

Schlitz. Hoewel dit zeker een stap 

voorwaarts is, zijn de huidige 

14 plaatsen onvoldoende om aan 

de vraag te beantwoorden. De 

beheerder geeft te kennen dat het 

centrum op die manier geen zes 

maanden kan openblijven. 

 

Bent u van plan om dit essentiële 

opvangcentrum financieel te 

ondersteunen? Staat u in contact 

met de verenigingen om beter aan 

de noden van lgbtqia+-migranten 

tegemoet te komen? Bent u van 

plan om andere soortgelijke centra 

te openen om aan de vraag te 

kunnen beantwoorden? 

 

09.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur le président, 

monsieur Moutquin, ni Fedasil ni mon cabinet n'ont été contactés pour 

l'ouverture de ce centre. J'ai pris connaissance de ce centre par 

l'invitation pour l'ouverture. Il aurait peut-être été sympa d'être 

informés et de voir ce que nous pouvons faire ensemble, mais soit. 

 

Je trouve quand même important de faire le lien entre un tel centre et 

Fedasil, vu ses compétences et son expérience. Nous évaluerons la 

collaboration et le fonctionnement de ce centre.  

 

En soi, je ne suis pas pour des centres exclusivement pour des 

demandeurs d'asile LGBT. Je ne vais donc pas créer un autre centre 

de ce type. Il est plus important de rendre les centres existants sûrs 

pour les personnes qui y habitent. Cela compte pour chaque résident, 

et non seulement pour le groupe cible dont nous parlons. 

 

Pour faire cela, nous sommes bien en contact avec les organisations 

coupoles pour voir comment nous pouvons mieux accompagner les 

demandeurs d'asile LGBT. 

 

Et puis, c'est une question que j'aimerais poser à tout le monde, 

même si nous ne sommes pas nombreux aujourd'hui. De manière 

plus générale, j'ai eu une discussion avec des organisations coupoles, 

justement pour savoir quelle est leur vision. Les avis sont partagés, 

même au sein des organisations. 

 

Moi, à la base, j'étais déjà contre, parce que je me suis dit qu'il faut 

09.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Noch Fedasil noch mijn 

kabinet werd gecontacteerd in 

verband met de oprichting van dit 

centrum. Ik heb daarvan kennis-

genomen toen de uitnodiging voor 

de opening in de bus viel. Gelet op 

de bevoegdheden en de ervaring 

van Fedasil lijkt het me belangrijk 

om een samenwerkingsverband 

met zo een centrum tot stand te 

brengen. Die samenwerking zal 

geëvalueerd worden. 

 

Ik ben geen voorstander van 

centra die exclusief aan mensen 

van de lgbt-gemeenschap 

voorbehouden zijn en zal dus ook 

geen nieuwe lgbt-centra oprichten. 

Het lijkt me belangrijker om de 

bestaande centra veiliger te 

maken voor alle bewoners en daar 

een vreedzame vorm van 

samenleven te garanderen. In dat 

opzicht staan wij in contact met de 

overkoepelende organisaties om 

de lgbt-asielzoekers beter te 



 21/12/2021 CRIV 55 COM 648 

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

44 

garantir la sécurité pour tout le monde, qu'on soit homosexuel ou pas. 

L'autre, qui ne l'est pas, doit accepter le fait que quelqu'un l'est. Nous 

devons donc pouvoir garantir que le vivre ensemble se fait aussi dans 

les centres d'asile. 

 

Le fait que les organisations étaient partagées me renforce dans cette 

vision; mais je pense vraiment que cela vaut la peine d'avoir une 

discussion plus élaborée là-dessus, même au sein de cette 

commission, et de discuter davantage avec les organisations. Peut-

être l'ouverture de ce centre nous apportera-t-elle de nouvelles idées 

pour voir comment avancer dans ce débat.  

 

Je vous précise mon avis, mais en même temps, je reste ouvert à la 

vision d'autres pour voir comment nous pouvons réellement garantir 

que chacun est accueilli dans les meilleures conditions. 

 

begeleiden. Hun meningen over dit 

soort van centra zijn verdeeld, wat 

mij in mijn standpunt gesterkt 

heeft, maar deze commissie zou 

hierover een grondig debat kunnen 

organiseren. De opening van dit 

centrum zou tot nieuwe ideeën 

kunnen leiden, zodat elkeen in de 

beste omstandigheden opvang 

kan krijgen.  

 

 

09.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Je vous remercie pour votre 

réponse. Je vous rejoins tout à fait. En tant que personne 

homosexuelle, je n'ai pas d'avis sur cette espèce de tendance qu'a la 

société à catégoriser. C'est très complexe. Toutefois, quand on 

entend les témoignages, la réalité est telle que ces gens qui souffrent 

déjà de par leur statut de migrant vivent d'autres souffrances dans les 

centres. 

 

Je sais que votre point de vue n'est pas une question de financement. 

S'assurer de la sécurité d'autres personnes dans d'autres centres 

n'est pas une question de coût. C'est un autre questionnement. 

 

Je vous rejoins complètement sur le besoin d'approfondir le débat. Il y 

a deux espaces: d'une part, l'espace de notre commission qui pourrait 

se pencher sur les publics vulnérables. On pourrait organiser des 

auditions sur ce thème. D'autre part, il y a aussi le plan interfédéral 

que la secrétaire d'État, Mme Schlitz, va axer sur les violences 

basées sur le genre et la sexualité. Cela pourrait être un autre lieu de 

débat. 

 

J'espère que les différents services pourront se coordonner pour voir 

l'effet du centre de dix-sept places. Je crois par ailleurs que la France 

a lancé une phase d'essai avec un centre pour personnes LGBTQI+. 

 

09.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Als homo heb ik geen 

mening over die trend om mensen 

in hokjes in te delen en in vakjes 

te stoppen. Het is een erg 

complexe aangelegenheid. Uit de 

getuigenissen blijkt dat deze 

mensen, die het al moeilijk hebben 

als migrant, het in de centra ook 

nog eens hard te verduren krijgen. 

Dat is een andere kwestie dan die 

van de financiering. Om het debat 

grondiger te voeren zou onze 

commissie hoorzittingen kunnen 

organiseren over de kwetsbare 

groepen. Daarnaast is er het 

interfederale plan tegen gender-

gerelateerd en seksueel geweld 

van staatssecretaris Schlitz.  

 

Ik hoop dat de onderscheiden 

diensten hun werking met elkaar 

zullen kunnen afstemmen met het 

oog gericht op dat centrum met 17 

plaatsen. In Frankrijk werd er een 

proefproject opgestart met een 

centrum voor lhbtqi+'en. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

10 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le 

fonctionnement de l'Office des étrangers" (55023572C) 

10 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

werking van de Dienst Vreemdelingenzaken" (55023572C) 

 

10.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d’État, 

durant les auditions consacrées au règlement de la fin de la grève de 

la faim, il est apparu que des lignes directrices à l’Office des 

Étrangers dans le traitement des régularisations humanitaires de 

type 9 bis étaient floues. Je suis gentil en utilisant le terme "floues". 

 

10.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): De richtlijnen van de 

Dienst Vreemdelingenzaken 

inzake de behandeling van de 

humanitaire regularisaties op basis 

van artikel 9bis lijken erg 
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Par ailleurs, l’existence de notes administratives, voire de sous-notes 

administratives, pose une réelle question de transparence pourtant 

nécessaire dans le jugement d’un dossier, non seulement pour les 

requérants, mais aussi pour les avocats. Les auditions ont également 

permis de constater que le pouvoir discrétionnaire qui est le vôtre est 

en réalité fortement lié au fonctionnement de l’Office des Étrangers et 

des officiers chargés d’analyser les dossiers sur la base d’un 

ensemble d’éléments négatifs ou positifs dont nous n’avons pas pu 

saisir la logique. 

 

Vous avez entamé un travail d’audit de l’Office des Étrangers. Ce 

travail semble être l’occasion de pencher sur les procédures au sein 

de l’Office des Étrangers qui semblent être défaillants. Monsieur le 

secrétaire d’État, les notes administratives de l’Office des Étrangers 

existent-elles pour tous les dossiers? Pourquoi ne sont-elles pas 

systématiquement jointes au dossier? 

 

Y a-t-il bien des sous-notes qui viennent compléter ces notes? Qui les 

rédige? Qui prend la décision finale de régulariser ou non une 

personne? 

 

Comment la balance entre éléments négatifs et éléments positifs est-

elle pondérée? Cette pondération évolue-t-elle? Comment les officiers 

de l’Office des Étrangers font-ils la part entre ces éléments? 

 

Avez-vous donné comme objectif à cet audit qui va démarrer, 

l’analyse des procédures autour des dossiers de régularisation 

humanitaire? Je vous remercie. 

 

onduidelijk te zijn. Uw 

discretionaire bevoegdheid lijkt 

nauw gelinkt te zijn aan de werking 

van die dienst en de ambtenaren 

die belast zijn met de analyse van 

de dossiers aan de hand van 

criteria waarvan we de logica niet 

hebben kunnen doorgronden.  

 

Bestaan er administratieve nota's 

van de DVZ voor alle dossiers? 

Waarom worden ze niet 

systematisch aan de dossiers 

toegevoegd? Zijn er subnota's? 

Wie neemt er de eindbeslissing? 

Hoe maken de ambtenaren een 

onderscheid tussen de positieve 

en negatieve elementen in de 

dossiers? Zal de volgende audit 

een analyse van de procedures in 

verband met de humanitaire-

regularisatiedossiers omvatten? 

 

10.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur Moutquin, chaque 

demande fait l'objet d'une analyse. Une note de synthèse est rédigée 

par un agent traitant du service Séjour humanitaire, laquelle reprend 

les arguments et preuves avancés par la personne requérante ainsi 

que sa situation de famille et son parcours administratif, le cas 

échéant. 

 

La note doit être aussi complète que possible. Elle est ensuite vérifiée 

par le chef de cellule de l'agent concerné. Des contrôles en matière 

d'ordre public sont exercés auprès des instances habilitées, et le 

résultat de ces contrôles figure également dans la note. Des 

demandes d'information peuvent également être faites auprès de 

certains partenaires – communes, ambassades et autres – ou auprès 

de l'intéressé lui-même, voire de son conseil, dans le but d'éclairer le 

dossier ou de le compléter. 

 

La note est toujours classée dans le dossier. Vous parlez d'un audit, 

mais il n'y a pas que l'audit de l'Office des Étrangers. On a parfois 

tendance à oublier le reste de la chaîne. Fedasil et le Commissariat 

général aux réfugiés et aux apatrides (CGRA) font, eux aussi, l'objet 

d'audits. Un audit va être effectué par Cap Gemini et durera entre huit 

et dix mois. L'objectif de cet audit est l'optimisation de l'ensemble de 

la chaîne de l'asile et la migration ainsi que l'établissement de 

procédures les plus rapides et les plus efficaces possibles. 

 

Sans monter en volume, je voudrais quand même réagir brièvement. 

Premièrement, j'ai personnellement visité plusieurs centres d'asile. 

J'ai visité le CGRA et j'ai également visité l'Office des Étrangers. S'il y 

a un conseil que je pourrais donner à la commission, même si ce 

10.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Voor elke aanvraag stelt 

een ambtenaar van de dienst 

Humanitair verblijf een samenvat-

tende nota op met de argumenten 

en bewijzen die de aanvrager 

aandraagt, zijn gezinssituatie en 

zijn administratief parcours. Het 

hoofd van de cel controleert die 

nota, waarin ook de controles 

inzake de openbare orde 

opgenomen worden. De nota 

wordt steeds in het dossier 

bewaard. 

 

De audit zal ook betrekking 

hebben op Fedasil en het CGVS, 

zal acht tot tien maanden duren en 

zich op de gehele asiel- en 

migratieketen richten. Het doel is 

snelle en efficiënte procedures 

vast te leggen.  

 

Ik zou de leden van de commissie 

willen aanraden kennis te maken 

met de mensen die in de Dienst 

Vreemdelingenzaken werken. Ze 

behandelen elk dossier 

afzonderlijk en slaan elke bladzijde 
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n'est pas à moi de vous dire ce que vous devez faire, c'est d'organiser 

des visites, pas uniquement dans les centres d'asile ou les centres 

fermés, mais aussi afin de voir qui sont les hommes et femmes qui 

travaillent à l'Office des Étrangers jour et nuit, qui traitent chaque 

dossier de manière individuelle, qui retournent chaque page à vingt 

reprises pour être sûrs de prendre la bonne décision. 

 

On peut avoir un avis différent sur le fait que la régularisation est une 

faveur ou un droit, ou une faveur qui devient un droit, après 

l'installation de certains critères. Il faut donc faire preuve d'une 

certaine flexibilité en tenant compte des éléments positifs et négatifs. 

On peut, comme je viens de le dire, avoir un avis différent sur le sujet. 

Mais je ne peux pas accepter un regard complètement erroné sur 

l'Office des Étrangers. J'ai rencontré personnellement ces gens, 

notamment les hommes et les femmes qui travaillent au sein de la 

Cellule 9bis et qui essaient de prendre la meilleure décision. Ces gens 

m'ont dit - je trouve que c'est une belle phrase - qu'à l'Office des 

Étrangers, aucune décision négative n'était prise, qu'il n'y avait que 

des décisions positives, dans la mesure où elles sont constructives 

pour chaque personne. Oui, pour certaines personnes, cela signifie 

qu'il ou elle n'a pas le droit de résider sur le territoire belge, mais ces 

travailleurs essaient de voir comment aider la personne concernée à 

trouver un futur durable dans son pays d'origine. Ils font donc un 

travail respectable. 

 

Je peux comprendre qu'il y ait des appréhensions ou certaines 

perceptions par rapport à certains services. Mais j'invite tout le monde 

à se rendre sur le terrain, à discuter avec ces gens, à voir la manière 

dont ils travaillent.  

 

Pour ce qui me concerne, je les remercie vraiment et je les respecte 

pour le travail qu'ils ont fourni durant ces dernières années. Il faut 

savoir que, tant au niveau de l'Office des Étrangers, de Fedasil, du 

CGRA et du CCE, le travail est vraiment compliqué. L'asile et la 

migration, c'est aussi souvent prendre des décisions qui ne sont pas 

évidentes. En effet, il n'est pas facile de dire à quelqu'un qu'il n'a pas 

le droit de rester sur notre territoire, que sa demande est refusée, qu'il 

doit retourner d'où il vient. Ces travailleurs se lèvent le matin, et vont 

se coucher le soir en ayant leur boulot en tête. Ils travaillent avec une 

volonté que l'on se doit de respecter. J'invite tout le monde, je le 

répète, à se rendre sur le terrain pour voir ce qui s'y passe. 

 

twintig keer om teneinde er zeker 

van te zijn dat ze de juiste 

beslissing nemen. 

 

Men kan een andere mening 

hebben over de vraag of een 

regularisering een gunst dan wel 

een recht is, maar onterechte 

kritiek op het werk van de DVZ 

aanvaard ik niet. Het is altijd de 

bedoeling een oplossing te vinden 

voor de asielzoeker, en soms wil 

dat zeggen dat de betrokkene niet 

het recht krijgt om in ons land te 

verblijven, maar dat men een 

toekomst tracht uit te tekenen in 

het land van herkomst. Vaak 

moeten er moeilijke beslissingen 

genomen worden, maar we doen 

dat altijd vanuit een constructieve 

insteek. 

 

10.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je suis tout à fait d'accord avec vous. Je n'ai d'ailleurs jamais voulu 

pointer du doigt le travail du personnel de l'Office des Étrangers. 

 

Le flou que je perçois – on pourrait débattre de cette question – doit 

aussi les plonger parfois dans une incertitude psychologique et un 

inconfort de travail qui doit vraiment être compliqué. 

 

Ce sur quoi j'ai attiré l'attention à plusieurs reprises, dans cette 

commission, c'est l'incapacité à avoir un débat transparent en 

Belgique sur la question de la régularisation, sur la question des sans-

papiers, avec des avis qui, on l'aura compris, sont divergents. 

 

Faire des visites, c'est une très bonne chose. Malheureusement, vu la 

pandémie de covid, cela nous a parfois été interdit. De plus, je crois 

savoir que suffisamment de choses sont maintenant mises en place. 

10.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Daarover ben ik het met u 

eens, en ik heb geen kritiek op de 

medewerkers. De vaagheid waarin 

ze moeten werken moet voor hen 

ook onzekerheid en ongemak 

meebrengen. Wel betreur ik dat er 

geen debat gevoerd wordt over de 

regularisatie, een kwestie die 

polariserende meningen oproept.  

 

In het regeerakkoord staat er niets 

over een collectieve regularisatie: 

wij hebben die nooit gevraagd. We 

raken het dan niet eens over 

duidelijke en transparante criteria, 
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En ce qui concerne les critères, je le répète, nous n'avons pas eu, 

dans l'accord de gouvernement, une régularisation collective. On ne 

la demande pas et on ne l'a jamais demandée. On a bien compris 

qu'on n'était pas d'accord sur l'établissement des critères clairs et 

transparents. Ce que je demande ici à notre commission et à mes 

collègues parlementaires, c'est d'avoir un débat sur les procédures et 

le fonctionnement de l'Office des Étrangers, pour comprendre ce qu'il 

y a moyen d'améliorer pour les travailleuses et travailleurs de l'Office 

des Étrangers, pour les sans-papiers, pour les avocats et finalement, 

pour tous les citoyens de ce pays. 

 

maar ik zou toch een debat willen 

voeren over de procedures en de 

werking van de Dienst Vreem-

delingenzaken om te kijken wat er 

beter kan voor de werknemers van 

de DVZ, de mensen zonder 

papieren, de advocaten en 

uiteindelijk ook alle burgers van dit 

land.  

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

11 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les 

rapports annuels sur les centres fermés" (55023574C) 

11 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

jaarverslagen over de gesloten centra" (55023574C) 

 

11.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, 

monsieur le secrétaire d'État, vous avez rappelé plusieurs fois dans 

votre note de politique générale le besoin de transparence. C'est 

vraiment quelque chose que nous appuyons et qui nous satisfait 

depuis votre entrée en fonction. Cela a été le cas avec le rapport de 

l'Office des étrangers mais également à d'autres égards. 

  

Le point que je souhaite aborder avec vous porte sur la transparence 

des centres de détentions pour migrants. Il est arrivé plusieurs fois 

que certains centres publient un rapport annuel chiffré reprenant aussi 

différents éléments qui se sont produits dans le centre. Pour avoir 

contacté les directions des centres qui parfois renvoient à l'Office des 

étrangers ou à un rapport, ou nous expliquent qu'un rapport est en 

cours ou qu'une note est disponible, j'ai pu constater qu'il y avait 

vraiment un flou dans cette production de rapports annuels de la part 

des différents centres. Je pense qu'ils ont eu deux années ultra-

compliquées et je peux comprendre que cela n'ait pas été la priorité. 

Du coup, je voudrais voir avec vous si les rapports des centres 

fermés pour l'année 2020 sont demandés par vos services et si les 

parlementaires, les associations qui contrôlent les centres de 

détention ou n'importe quel citoyen auraient accès à ces rapports. 

 

11.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Voor sommige jaren 

hebben de detentiecentra voor 

migranten een jaarverslag gepubli-

ceerd met een overzicht van het 

reilen en zeilen in die centra.  

 

Vragen uw diensten na twee zeer 

moeilijke jaren, waarvoor ik kan 

begrijpen dat dit niet hun prioriteit 

was, dat de centra opnieuw 

verslagen publiceren? Zullen de 

verenigingen die toezicht op de 

detentiecentra houden of de 

gewone burgers er toegang toe 

hebben? 

 

11.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur le président, 

monsieur Moutquin, conformément à l'article 135 de l'arrêté royal du 

2 août 2002 fixant le régime et les règles de fonctionnement 

applicables aux centres fermés, chaque centre établit un rapport 

annuel qui est transmis au secrétaire d'État ou au ministre compétent. 

 

Comme il s'agit de documents internes, toute demande relative à ces 

rapports doit être adressée au directeur général de l'Office des 

étrangers qui statuera sur l'opportunité de la demande. Ainsi, dans le 

passé, les rapports annuels ont notamment déjà été transmis à Myria. 

Le rapport annuel public de l'Office des étrangers qui peut être 

consulté sur son site web comporte une rubrique contenant des 

informations sur les centres fermés. 

 

11.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Overeenkomstig het 

besluit houdende vaststelling van 

het regime en de 

werkingsmaatregelen, toepasbaar 

op de gesloten centra, stelt elk 

centrum een jaarverslag op dat 

aan de staatssecretaris of de 

bevoegde minister overgemaakt 

wordt. Aangezien het interne 

documenten betreft, moet elk 

verzoek om ze te raadplegen 

gericht worden aan de directeur-

generaal van de Dienst 

Vreemdelingenzaken, die over de 

opportuniteit ervan zal beslissen.  
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Het openbaar jaarverslag van de 

Dienst Vreemdelingenzaken bevat 

een luik met informatie over de 

gesloten centra. 

 

11.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie pour votre réponse.  

 

Je comprends en effet que les rapports des centres ne soient pas 

obligatoirement publiables et que le rapport de l'Office des étrangers 

reprend des éléments de ces rapports qui doivent être publiés. Je 

serais tout de même d'avis que ces rapports par centre puissent 

éventuellement être transmis aux parlementaires. Je le proposerai à 

la commission ou par le biais d'une autre question parlementaire. 

En effet, de nombreux parlementaires sont aussi attentifs aux 

différentes structures fédérales dans leur circonscription. Il pourrait 

dès lors être intéressant d'avoir un travail de contrôle ou d'observation 

parlementaire plus local. 

 

11.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Ik zou voorstellen dat de 

parlementsleden die jaarverslagen 

zouden mogen raadplegen opdat 

ze hun opdracht als parlementaire 

waarnemers op lokaler vlak 

zouden kunnen uitoefenen. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

12 Samengevoegde vragen van 

- Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het stijgende 

aantal minderjarige asielzoekers" (55023601C) 

- Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

leeftijdsonderzoeken bij NBMV’s" (55023604C) 

12 Questions jointes de 

- Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le nombre 

croissant de demandeurs d'asile mineurs" (55023601C) 

- Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les tests visant à 

déterminer l'âge des MENA" (55023604C) 

 

12.01  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

de staatssecretaris, ik wil twee vragen stellen over een fenomeen dat 

de afgelopen maanden pijnlijk duidelijk is geworden, zijnde het 

stijgend aantal minderjarige asielzoekers. Volgens het recente 

jaarverslag van het CGVS dienden vorig jaar 1.335 niet-begeleide 

minderjarige vreemdelingen een verzoek om internationale 

bescherming in. Dat is een stijging tegenover 2019 die meer dan 

opmerkelijk is, zeker gelet op de aanzienlijke daling van het aantal 

asielaanvragen in coronajaar 2020. Daarin lijkt dit jaar niet veel 

verandering te komen. Op 7 december jongstleden stelde de 

commissaris-generaal van het CGVS tijdens de gedachtewisseling in 

de commissie dat het aantal verzoeken van minderjarigen tijdens de 

eerste tien maanden van dit jaar al was opgelopen tot 1.463, waarvan 

1.099 Afghanen.  

 

Waaraan wijt u deze tendens en in het bijzonder het feit dat België in 

de Europese rangschikking toch wel bijzonder hoog scoort in die 

statistieken? 

 

Naar aanleiding van de stijgende cijfers stelde de heer Van den Bulck 

recent nog dat het tijd wordt om dit fenomeen te onderzoeken. Mogen 

we ter zake iets concreets van u verwachten? 

 

Het is geen geheim dat het voor heel wat gezinnen een economisch 

12.01  Dries Van Langenhove 

(VB): Selon des informations 

récentes émanant du 

Commissariat général aux 

réfugiés et aux apatrides (CGRA), 

le nombre d'étrangers mineurs 

introduisant une requête en vue de 

bénéficier en Belgique de la 

protection internationale est en 

augmentation sensible. Au cours 

des 10 premiers mois de cette 

année, on en comptait déjà 1 463, 

dont 1 099 Afghans. Pourquoi la 

Belgique figure-t-elle à cet égard 

dans le peloton de tête européen? 

La situation sera-t-elle analysée 

plus avant? Au demeurant, la 

protection internationale est 

également invoquée dans le cadre 

du regroupement familial. 

Comment le secrétaire d'État 

combattra-t-il les pratiques 

abusives? Les demandeurs d'asile 

afghans mineurs seraient 
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model is geworden om kinderen naar Europa te sturen, onder meer 

om daarna in het kader van gezinshereniging ook zelf te kunnen 

overkomen. Hoe denkt u deze praktijk tegen te gaan? Het komt neer 

op misbruik van kinderen. 

 

Een niet-onbelangrijke factor in de populariteit van dit land voor in het 

bijzonder Afghaanse minderjarige asielzoekers zou liggen in het 

systeem van het Vlaamse groeipakket en de schooltoelage. Werd dit 

thema al besproken op een interministeriële conferentie of op een 

ander overlegorgaan? Zo ja, wat was daarvan het resultaat? Zo niet, 

wanneer zal dit thema dan eindelijk aangekaart worden? Dat lijkt toch 

behoorlijk dringend. 

 

Een bijkomend probleem is dat er niet zelden een serieus verschil 

blijkt te bestaan tussen de opgegeven en de werkelijke leeftijd. Zowat 

70 % van degenen die zich als minderjarige aandienen, blijkt na 

leeftijdsonderzoek meerderjarig te zijn. Daar komt bij dat tot vorig jaar 

in slechts de helft van de gevallen een leeftijdsonderzoek volgde op 

de twijfel over de werkelijke leeftijd van de verzoekers tot asiel. Uit 

cijfers blijkt dat in het geval van twijfel aan de opgegeven leeftijd niet 

steeds tot een leeftijdsonderzoek wordt overgegaan.  

 

Wat is daarvoor de specifieke reden? Waarom volgt zo'n onderzoek 

in geval van twijfel niet automatisch? Dat lijkt toch aangewezen. 

 

Welke mogelijkheden ziet u om het aantal leeftijdstesten 

consequenter en sneller uit te voeren? Hebt u ter zake al 

toezeggingen gekregen? Zo ja, wat houden die concreet in en tegen 

wanneer mogen we daarvan concrete resultaten verwachten? 

 

Vastgesteld misbruik en bedrog zouden niet zonder gevolg mogen 

blijven. Zo niet worden anderen alleen maar aangemoedigd om ook 

hun kans te wagen en bedrog en fraude te plegen. Welke sancties 

acht u mogelijk om dit vastgesteld misbruik en bedrog te 

sanctioneren? 

 

Bent u ten slotte bereid om de kosten van het leeftijdsonderzoek te 

verhalen op de zelfverklaarde minderjarige asielzoeker indien er 

daadwerkelijk bedrog wordt vastgesteld, zoals vaak het geval blijkt?  

 

particulièrement attirés par le 

panier de croissance et les 

allocations de scolarité prévus en 

Flandre. Cette question a-t-elle 

déjà été débattue? 

 

Dans 70 % des cas, il apparaît 

après un examen de l'âge que le 

mineur est en réalité déjà majeur. 

S'ajoute à cela que l'an dernier, un 

examen de l'âge n'a été réalisé 

que dans la moitié des cas parce 

qu'il y avait un doute. Pourquoi un 

tel examen n'est-il pas réalisé 

systématiquement? Quelles 

possibilités le secrétaire d'État a-t-

il d'augmenter rapidement les 

examens de l'âge et de les mettre 

en œuvre de façon plus 

cohérente? Quelles sanctions 

sont-elles prévues pour punir les 

cas d'abus et de fraude? Le 

secrétaire d'État récupérera-t-il 

auprès du mineur autoproclamé le 

coût de l'examen de l'âge en cas 

de fraude manifeste? 

 

12.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

mijnheer Van Langenhove, het leeftijdsonderzoek valt onder de 

bevoegdheid van de dienst Voogdij, die onder de verantwoordelijkheid 

van de minister van Justitie valt. Ik probeer zo goed mogelijk op uw 

vragen te antwoorden, maar voor een aantal vragen moet ik u helaas 

doorverwijzen naar minister Van Quickenborne. Ik begrijp wel dat de 

vraag ook aan mij wordt gesteld, omdat we bevoegd zijn voor de 

opvang van niet-begeleide minderjarigen en dus wel een impact 

ondervinden van de beslissingen van de dienst Voogdij. Die dienst 

heeft inzake leeftijdstwijfel de laatste maanden en weken een tandje 

bijgestoken om het aantal leeftijdsonderzoeken significant te 

verhogen. We moeten daar verder aan werken en er effectief voor 

zorgen dat die onderzoeken voldoende en vooral ook snel genoeg 

kunnen gebeuren. Daarvoor moeten politici ook wel de juiste stappen 

zetten, maar die zetten we samen met minister Van Quickenborne.  

 

Er volgt niet altijd een leeftijdsonderzoek na het uiten van twijfel. 

Minderjarigen verdwijnen immers soms van de radar na het uiten van 

12.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Le test d'âge relève de la 

compétence du Service des 

Tutelles, placé sous la responsa-

bilité du Ministre de la Justice, à 

qui je vous renvoie pour un certain 

nombre de questions. Au cours 

des derniers mois et des dernières 

semaines, ce service a tenté 

d'augmenter considérablement le 

nombre de tests d'âge effectués. 

Nous prenons, avec le ministre 

Van Quickenborne, les mesures 

nécessaires pour y parvenir.  

 

Les tests d'âge ne sont pas 

toujours effectués en cas de 

doute, parce qu'il arrive parfois 
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die twijfel. Een andere reden is dat er extra informatie beschikbaar is 

in het dossier.  

 

Mijn kabinet is voortdurend in overleg met het kabinet van de minister 

van Justitie, net zoals Fedasil en de dienst Voogdij ook voortdurend 

overleg plegen. Er wordt bekeken hoe processen versneld en 

gestroomlijnd kunnen worden, maar ook welke wijzigingen aan de 

huidige wetgeving en de praktijk nuttig zouden zijn. De verklaringen 

van de minderjarigen die achteraf meerderjarig blijken te zijn, worden 

dan ook in het dossier genoteerd. Het CGVS onderzoekt de redenen 

van de aanvraag, inclusief de valse en frauduleuze verklaringen, om 

vervolgens in alle onafhankelijkheid een beslissing te nemen over de 

asielaanvraag.  

 

Het klopt dat België een populair land is voor niet-begeleide minder-

jarigen, meer bepaald afkomstig uit Afghanistan. Er zijn al 

verschillende analyses gebeurd om na te gaan waarom België zo 

populair is. Er is daarvoor niet één doorslaggevende reden, maar er 

zijn verschillende redenen. De rol van de mensensmokkelaar mag 

niet worden onderschat. De mensensmokkelaars bepalen in veel 

gevallen de route en de eindbestemming. Ik sta ook hierover in 

overleg met de minister van Justitie.  

 

Gezinshereniging is enkel een recht wanneer iemand een 

verblijfsrecht heeft in België. Soms komen jongeren om economische 

redenen naar Europa. Dat is niet altijd in het belang van die 

minderjarigen. Het is vaak een zware last die op hun schouders rust. 

Daarom is het belangrijk om ook in de regio zelf te investeren, zodat 

jongeren niet de nood voelen om naar Europa te trekken of hun 

gezinnen hen daartoe niet meer aanzetten, wat soms ook wel 

gebeurt.  

 

Ten slotte verwijst u naar het groeipakket als een aantrekkingsfactor. 

Daar is ondertussen al werk van gemaakt. In Vlaanderen zal minister 

Beke een hervorming van het groeipakket doorvoeren, waardoor er in 

de loop van 2022 een aanpassing komt voor niet-begeleide 

minderjarigen. 

 

que les mineurs disparaissent des 

radars ou que des informations 

supplémentaires soient 

disponibles dans le dossier. Nous 

examinons constamment la façon 

dont nous pourrions accélérer et 

simplifier les procédures, mais 

aussi les modifications légales et 

pratiques qui seraient utiles. Les 

déclarations des mineurs qui 

permettent de les identifier par la 

suite comme personnes majeures 

figurent dans le dossier. Le CGRA 

examine les motifs de la 

demande, y compris les fausses 

déclarations et les déclarations 

frauduleuses, afin de prendre une 

décision en toute indépendance 

sur la recevabilité de la demande 

d'asile.  

 

Plusieurs raisons expliquent 

l'attrait des réfugiés pour la 

Belgique. La décision des 

passeurs est souvent 

déterminante. Une personne ne 

peut jouir du droit au 

regroupement familial que si elle 

possède un titre de séjour belge. 

Parfois, les jeunes se rendent en 

Europe pour des raisons 

économiques, ce qui démontre la 

nécessité d'investir dans les 

régions d'origine des migrants. 

 

Zij zullen, net als jongeren in gemeenschapsinstellingen, vanaf dan 

slechts een derde van de kinderbijslag krijgen en niet het volledige 

bedrag. Dit was tot op heden niet het geval.  

 

Met betrekking tot de schooltoeslag is er overleg met alle diensten om 

te bekijken hoe deze zo goed mogelijk beheerd en gebruikt kan 

worden, in het belang van de minderjarige en niet om als instrument 

te dienen om mensensmokkelaars mee te financieren of mensen uit 

het land van herkomst aan te geven dat dit de manier is om zich te 

verplaatsen en te proberen er economisch op vooruit te gaan.  

 

Ik dank in elk geval ook minister Beke voor de inspanning die er komt, 

omdat dit ook voor ons een groot verschil zal maken. Ik dank ook de 

dienst Voogdij voor de inspanningen op het vlak van de leeftijds-

onderzoeken. Wij moeten op dat vlak proberen zo ambitieus mogelijk 

te zijn om ervoor te zorgen dat echte minderjarigen opgevangen 

worden in structuren voor minderjarigen en dat degenen die dat niet 

zijn, niet de kans zien om misbruik te maken van het feit dat een 

leeftijdsonderzoek nu eenmaal soms wat tijd in beslag neemt.  

 

En Flandre, le ministre Wouter 

Beke mènera une réforme du 

panier de croissance qui 

comprendra une adaptation pour 

les mineurs étrangers non 

accompagnés dans le courant de 

2022. À partir de ce moment-là, ils 

ne recevront plus qu'un tiers des 

allocations familiales. En ce qui 

concerne l'allocation de rentrée 

scolaire, une concertation avec 

tous les services est en cours afin 

de déterminer comment la gérer 

au mieux dans l'intérêt du mineur 

et lutter contre les abus. Je 

remercie le ministre Wouter Beke 

pour cet effort qui fera une grande 

différence pour nous, ainsi que le 

Service des Tutelles pour les 

efforts fournis au niveau des 
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examens visant à déterminer 

l'âge. 

 

12.03  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de staatssecretaris, 

uw laatste bemerkingen deel ik zeker en vast.  

 

Ik zal zeker nog bijkomende vragen stellen aan minister 

Van Quickenborne over de dienst Voogdij. Het is mij immers nog 

steeds niet geheel duidelijk waarom men niet overgaat tot een 

onderzoek in gevallen waar twijfel is over de leeftijd van een 

aanvrager. U zegt dat dit te wijten is aan minderjarige asielzoekers die 

verdwijnen van de radar of omdat er bijkomende elementen zijn. Is 

dat de verklaring voor alle gevallen van twijfel waar er niet wordt 

overgegaan tot een leeftijdsonderzoek of slechts voor een gedeelte 

daarvan?  

 

12.03  Dries Van Langenhove 

(VB): J'interrogerai le ministre 

Van Quickenborne à propos du 

Service des Tutelles.  

 

Les manquements au niveau des 

examens visant à déterminer l'âge 

sont-ils dus au fait que certains 

demandeurs d'asile mineurs 

disparaissent des radars ou à 

d'autres éléments? 

 

12.04 Staatssecretaris Sammy Mahdi: In principe wel, ik moet het 

nakijken om helemaal zeker te zijn, zodat ik niets verkeerd zeg. Ik stel 

voor dat u die vraag nog eens stelt en dat ik eens vraag op het 

kabinet om dat helemaal te onderzoeken. Het is echter sowieso zo 

dat iedereen bij wie twijfel wordt geuit, bij wie er een onderzoek moet 

komen en waar er geen extra documenten zijn, getest moet worden. 

Op dat vlak kan ik alleen maar duidelijk zijn.  

 

12.04  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: En principe, c'est en effet 

pour cette raison mais je dois 

vérifier ces informations pour en 

être sûr. Cependant, chaque 

personne pour laquelle un doute 

est présent, pour laquelle un 

examen doit être réalisé ou qui ne 

dispose pas de documents 

supplémentaires doit être testée. 

 

12.05  Dries Van Langenhove (VB): Dat klinkt in elk geval reeds 

zeer goed. Ik zal daarover nog een korte bijkomende vraag indienen 

zodra u het hebt kunnen navragen. Het klinkt in elk geval reeds goed.  

 

Met betrekking tot het CGVS, in welke mate wordt er rekening 

gehouden met die leugens? Het is natuurlijk een onafhankelijke 

instantie. Wanneer de heer Van den Bulck in de commissie toelichting 

komt geven, zal ik niet nalaten die vraag te stellen. Onze fractie vindt 

het in elk geval zeer zwaarwegend als iemand op die manier fraude 

pleegt en onze diensten voorliegt om hier verblijfsrecht te krijgen ten 

koste van anderen die daarop misschien meer recht hebben.  

 

U zegt dat er vele redenen zijn waarom meer niet-begeleide 

minderjarige vreemdelingen kiezen voor België als bestemming. 

Misschien is onderzoek aangewezen om te bepalen welke redenen nu 

precies doorslaggevend zijn, welke de belangrijkste zijn en welke de 

gemakkelijkste zijn om aan te sleutelen om dat fenomeen te kunnen 

indijken.  

 

Wat de aanpassing van het groeipakket en de schooltoelage betreft, 

kunnen we dit alleen maar toejuichen. Het blijkt immers toch maar 

informatie te zijn die door mensensmokkelaars wordt gebruikt om 

niet-begeleide minderjarige vreemdelingen op illegale wijze naar dit 

land te laten komen. Ik dank u voor de rest van de antwoorden.  

 

12.05  Dries Van Langenhove 

(VB): Cela me semble être une 

très bonne nouvelle. Je déposerai 

une brève question 

supplémentaire à ce propos dès 

que le secrétaire d'État aura vérifié 

ces informations.  

 

En ce qui concerne le CGRA, 

dans quelle mesure tient-on 

compte de ces mensonges? Notre 

groupe politique estime que cette 

fraude est extrêmement grave car 

elle a probablement lieu au 

détriment d'autrui. Une enquête 

serait sans doute souhaitable pour 

déterminer quelles raisons sont 

déterminantes et ainsi pouvoir 

endiguer ce phénomène.  

 

Nous nous réjouissons de l'adap-

tation du panier de croissance et 

de l'allocation de rentrée scolaire 

car elle constitue un signal aux 

trafiquants d'êtres humains qui 

tentent d'attirer illégalement des 

mineurs étrangers non accompag-

nés dans notre pays. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 
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De openbare commissievergadering wordt gesloten om 16.26 uur. 

La réunion publique de commission est levée à 16 h 26. 

 

  

 


